

အကြောင်းတစ်ခုခုကြောင့် ငယ်စဉ်က ကုသိုလ်ကောင်းမှုပြုရန် မေ့လျော့နေခဲ့သော်လည်း နောင်ကြီးပြင်းလာသောအခါ သူတော်ကောင်းပညာရှိတို့၏ အဆုံးအမကိုရ၍ မေ့မလျော့ဘဲ ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုခြင်းဖြင့် ကြီးမားသော မင်္ဂလာအကျိုးကိုရနိုင်၏။ ထိုသို့ပြုနိုင်ခြင်းကို မြတ်စွာဘုရားသည် ချီးမွမ်းတော်မူ၏။  
လောကဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၇၂)

### နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ နီပေါဖက်ဒရယ် ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စစ် ဘီဒီယာ ဒေဗီ ဘန်ဒါရီ မြန်မာနိုင်ငံသို့ တရားဝင်ချစ်ကြည်ရေးခရီး လာရောက်မည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၃  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ နီပေါဖက်ဒရယ် ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စစ် ဘီဒီယာ ဒေဗီ ဘန်ဒါရီသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသို့ မကြာမီကာလအတွင်း တရားဝင်ချစ်ကြည်ရေးခရီး လာရောက်မည် ဖြစ်သည်။  
သတင်းစဉ်

### အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း မြဝတီမြို့ ဖလူးကျေးရွာရှိ ဒေသခံပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ

မြဝတီ အောက်တိုဘာ ၁၂  
အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းသည် မြဝတီမြို့ ဖလူးကျေးရွာရှိ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ဖလူးကျေးရွာ ခရစ်ယာန်ဘုရားကျောင်းဝင်းအတွင်း၌ တွေ့ဆုံသည်။



အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း မြဝတီမြို့ ဖလူးကျေးရွာမှ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

#### တင်ပြစေလို

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ လွှတ်တော်သည် ဥပဒေပြုရေးအာဏာကို တာဝန်ယူရပြီး အုပ်ချုပ်ရေးအာဏာကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က တာဝန်ယူပါကြောင်း၊ တရားစီရင်ရေးအာဏာကို ပြည်ထောင်စု တရားလွှတ်တော်ချုပ်က တာဝန်ယူရပါကြောင်း၊ အဆိုပါ အာဏာသုံးရပ်ကို ပိုင်းခြားသုံးစွဲသည့် နေရာတွင် တစ်ခုနှင့်တစ်ခု ဝင်ရောက်စွက်ဖက်၍ မရပါကြောင်း၊ သို့သော် အပြန်အလှန် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ခြင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများအနေဖြင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များရှိပါက ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း တင်ပြစေလိုပါကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် တတ်နိုင်သည့်ဘက်က ကြိုးစားဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ၃

**မြောက် ယနေ့ဖတ်စရာ**

ခေါင်လန်ဖူးပညာရေးနှင့် ခယောင်းလမ်းမှာ ပွင့်သောပန်း(၂)	အာရှအိမ်နီးချင်းကောင်း အပေါင်းလက္ခဏာဆောင်	သီတင်းကျွတ်ပိတ်ရက် ပုဂံ-ညောင်ဦးဒေသသို့ ခရီးသွားဧည့်သည် လာရောက်မှုများပြား
စာမျက်နှာ » ၈	စာမျက်နှာ » ၁၃	စာမျက်နှာ » ၁၉

ကြေးမုံသတင်းစာတွင် မြန်မာယူနီကုဒ်စံစနစ်ကို အောက်တိုဘာ ၁ ရက်မှ စတင်အသုံးပြု ထုတ်ဝေပါသည်။

**FNI**  
FIRST NATIONAL INSURANCE (GENERAL) CO.LTD

- မီးအာမခံ
- မော်တော်ယာဉ်အာမခံ
- ခရီးသွားအာမခံ
- ရေကြောင်းအာမခံနှင့် ငွေသားအာမခံများကို

မြန်မာပြည်အနှံ့ ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိပါသည်။  
www.fnipublic.com

Call Center  
01-9010900

# မြောက်

## ထူးမြတ်သည့်အဘိဓမ္မာအခါတော်နေ့

ယနေ့သည် ၁၃၈၁ ခုနှစ် သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့ (အဘိဓမ္မာအခါတော်နေ့) ဖြစ်သည်။ မြတ်စွာဘုရားရှင်ကိုရည်မှန်း၍ ဆီမီးလျှံတို့ဖြင့် ပူဇော်ထူးကို ပြုလုပ်ကြသောကာလဖြစ်သည်။ အနှစ်ချုပ်မှာ မယ်တော်ဖြစ်ခဲ့ဖူးသူကို ကျေးဇူးဆပ်ခြင်း၊ အဘိဓမ္မာတရားကို မြတ်စွာဘုရားထံမှ နာကြားရခြင်း၊ နတ်ဗြဟ္မာအပေါင်းတို့ပီတိသောမနဿပွားစေခြင်းငှာ တန်ခိုးပြာဋိဟာပြတော် မူခြင်းဟူသည့် ထူးခြားလေးနက်မှုများကို ဆောင်ပေသည်။

မြတ်စွာဘုရားရှင်သည် ဆဋ္ဌမဝါကို မာကုလတောင်၌ ဝါဆိုတော် မူပြီးနောက် သတ္တမဝါကို တာဝတိံသာနတ်ပြည်သို့ ကြွရောက်တော်မူသည်။ တာဝတိံသာနတ်ပြည်တွင် မယ်တော်ဖြစ်ခဲ့ဖူးသော သန္တာသီတနတ်သားကို အမှူးပြု၍ လောကဓာတ်တစ်သောင်းမှ စုဝေးရောက်ရှိလာကြကုန်သော နတ်ဗြဟ္မာအပေါင်းတို့အား ဝါတွင်းသုံးလပတ်လုံး အဘိဓမ္မာတရားကို ဟောကြားတော်မူသည်။

အဘိဓမ္မာတရားကိုဟောကြားသည်ဆိုရာ၌ မြတ်စွာဘုရားသည် ဝါတွင်းသုံးလပတ်လုံး အဘိဓမ္မာတရားကို ဟောကြားတော်မူ၍ ဒေသနာ တော်၏အဆုံး၌ ကုဋေရှစ်သန်းမျှလောက်သော နတ်ဗြဟ္မာတို့သည် သစ္စာလေးပါးတရားကို မြင်ကြလေသည်။ မယ်တော်နတ်သားလည်း သောတာပတ္တိဖိုလ်၌ တည်လေသည်။ ကျေးဇူးတကာတို့တွင် တရားတော်ဖြင့် ကျေးဇူးဆပ်ခြင်းသည် အမြတ်ဆုံးပေတည်း။

ထိုသို့ ဝါတွင်းသုံးလပတ်လုံး နတ်ပြည်၌ အဘိဓမ္မာတရားဟောကြား ချိန်၌ အရှင်သာရိပုတ္တရာသည်လည်း မြတ်စွာဘုရားထံမှ သင်ခဲ့ရသော အဘိဓမ္မာကထာမဂ္ဂကို မဇ္ဈိမဒေသသို့ဆောင်ယူလာ၍ တပည့်ရဟန်းငါးရာ တို့အားသင်ကြားပို့ချနေ၏။ နတ်တို့ရွာဝယ် မြတ်စွာဘုရားက အဘိဓမ္မာတရား ဟောကြားပြီးဆုံးခြင်း၊ လူတို့ရွာဝယ် အရှင်သာရိပုတ္တရာက တပည့်ငါးရာ တို့အား အဘိဓမ္မာတရားသင်ကြားပြီးဆုံးခြင်းသည် တစ်ရက်တည်း၊ တစ်ပြိုင်တည်းဖြစ်သည်။

သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့သို့ ရောက်သောအခါ မြတ်စွာဘုရားက သိကြားမင်းအား " သင်တို့နတ်ရွာဝယ် ငါပြုအပ်သောကိစ္စပြီးပြီ၊ လူပြည် ခရီးသို့ ယနေ့ငါသက်တော်မူခဲ့ " ဟုခန့်တော်မူသောအခါ သိကြားမင်းက သုဒဿနမြို့ တောင်တံခါးမှသည် သက်ဿနဂိုရ်ပြည် တောင်တံခါးဝသို့ တိုင်အောင် ပတ္တမြားစောင်းတန်း၊ ရွှေစောင်းတန်း၊ ငွေစောင်းတန်း စောင်းတန်းသုံးသွယ် ဖန်ဆင်းပေးသည်။ ဘုရားရှင်လည်း သုဒဿနမြို့ထိပ်၌ ရပ်တော်မူပြီး နတ်ဗြဟ္မာတို့ပီတိသောမနဿပွားစေ ခြင်းငှာ တန်ခိုးပြာဋိဟာ ပြတော်မူလျက် အထက်အောက်ကြည့်တော်မူသည်။

မြတ်စွာဘုရား၏ တန်ခိုးတော်ကြောင့် လူတို့သည် နတ်ပြည်ခြောက်ရွာ ဗြဟ္မာ ၂၀ အလုံးစုံမြင်၏။ နတ်တို့လည်း လူပြည်မှသည် အဝီစိတိုင်အောင် အကုန်မြင်၏။ ဘုရားရှင်လည်း ရောင်ခြည်တော်ခြောက်သွယ် အပြိုင်ထွန်း လင်းလျက် လူပြည်သို့ဆင်းသက်တော်မူသည်။ ယင်းသို့ အံ့ဖွယ်သရဲထူးကဲ လွန်မြတ်သောဘုရားသခင်၏ အသရေတော်ကို လူအပေါင်းတို့ ရှုမျှော်ရလျှင် အဆအရာ ဝမ်းသာနှစ်သက် ချီးမွမ်းအံ့ဩကုန်လျက် အုန်းအုန်းကျွက်ကျွက်မျှ ပူဇော်ကြသည်။ ဤနေ့သည် သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့ ဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ ဂုဏ်ထူးပီသသမျှနှင့် ပြည့်စုံသော သီတင်းကျွတ်လပြည့် အဘိဓမ္မာအခါတော်နေ့တွင် ကျွန်ုပ်တို့မြန်မာနိုင်ငံတွင်သာမက လောက ဓာတ်တစ်ခွင်တွင် ကျက်သရေမင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံနေမည်မှာ အမှန် ဖြစ်သည်။ ထိုနေ့တွင် မြတ်စွာဘုရားရှင်ကို ရိုသေမြတ်နိုးပူဇော်ခြင်းသာမက အဘိဓမ္မာတရားတော်များ၊ ပဋ္ဌာန်းဒေသနာတော်များ၊ နတ်တို့ချစ်ရာဒေသနာ များကို မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့ပူဇော်ကြသည်မှာ ကြည်နူးပီတိဝေဖြာ၍ ကောင်း ကျိုးမင်္ဂလာတိုးပွားစေမည်ဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ သီတင်းကျွတ်ကာလ သီတင်းကျွတ်ပွဲတော်နှင့် ယနေ့ကျ ရောက်သော သီတင်းကျွတ်လပြည့် အဘိဓမ္မာအခါတော်နေ့တွင် ကောင်းမှု အထူးများပြုကြရင်း နောင်အရှည်တိုင်အောင် ကောင်းမြတ်သော ထိုအစဉ် အလာများကို ပြုလုပ်ကြခြင်းဖြင့် ပစ္စုပ္ပန်၊ သံသရာနှစ်ဖြာအကျိုးတိုးပွား အောင် ကြိုးစားဆောင်ကြဉ်းစေလိုပါကြောင်း။ ။



## ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော် တောင်ပိုင်းတို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် တိမ်အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။  
ဦး/ဇလ

## မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ အသင့်အတင့် ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုး တန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန် ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် သုံးပေမှ ခြောက်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။  
ဦး/ဇလ

# မဟတ္တမဂန္ဓိ နှစ်(၁၅၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်ပွဲများ အောင်မြင်ခြင်း ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲနှင့် အထိမ်းအမှတ်မဂ္ဂဇင်း စတင်ဖြန့်ဝေ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၂ မဟတ္တမဂန္ဓိ နှစ် (၁၅၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်ပွဲများ အောင်မြင်ခြင်း ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲနှင့် အထိမ်းအမှတ်မဂ္ဂဇင်း စတင်ဖြန့်ဝေသည့် အခမ်းအနားကို ယနေ့ ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် ဗညားဒလလမ်းရှိ ရှုရီဘူသံနယ်မဟာဒေဝီဘုရားကျောင်း ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဆီမီးထွန်းညှိ ရှေးဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာဆော်ရက်(ဘိ)ကူမားနှင့် ဇနီး၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဟိန္ဒူဘာသာရေး ဗဟိုအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနန္ဒ၊ သနန္တနမေပပါလက (ဟိန္ဒူ) အဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင်၊ မဟတ္တမဂန္ဓိ အထိမ်းအမှတ် ဂေါပကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်ဝင်းတို့က မဟတ္တမဂန္ဓိဓာတ်ပုံအား ပန်းကုံးစွပ်ပြီး ဆီမီးထွန်းညှိပေးသည်။

ယင်းနောက် အထိမ်းအမှတ် ကျင်းပရေးကော်မတီဝင် မစ္စတာရာဂျူးဂိုအင်ကာက ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားပြီး မဟတ္တမဂန္ဓိ အထိမ်းအမှတ်ဂေါပကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်ဝင်းက အထိမ်းအမှတ် ဂေါပကအဖွဲ့၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာဆော်ရက်(ဘိ)ကူမားက အမှာစကားပြောကြားပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မဟတ္တမဂန္ဓိ နှစ်(၁၅၀) ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ကျင်းပရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရွှေ၊ ကော်မတီဝင်တို့က



အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်သူ၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဟိန္ဒူဘာသာရေး ဗဟိုအဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မြင့်နှင့် စာရေးဆရာ မောင်ကောင်းမြင့်တို့က အထိမ်းအမှတ် မဂ္ဂဇင်းစာအုပ် စတင်ဖြန့်ဝေခြင်း အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ ဆက်လက်၍ စာရေးဆရာ မောင်ကောင်းမြင့်က အထိမ်းအမှတ် မဂ္ဂဇင်းအကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး မဟတ္တမဂန္ဓိ နှစ်(၁၅၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ကျင်းပရေးကော်မတီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးဒေဝီမုန့်နှင့် Mr. Ravindra Jain တို့က အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း အစီရင်ခံစာ အကျဉ်းချုပ်ကို မြန်မာ-

အင်္ဂလိပ် နှစ်ဘာသာဖြင့် ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် မဟတ္တမဂန္ဓိ နှစ်(၁၅၀) ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ကျင်းပရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးရွှေက ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြားပြီး အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများတွင် ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသူများနှင့် အလှူရှင်များအား ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်နှင့် ဂုဏ်ပြုလက်မှတ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ယင်းနောက် ကျင်းပရေးကော်မတီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်သူက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကားတက်ရောက်လာကြသူများအား ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံ

သည်။

ဇွန် ၂၂ ရက်တွင် ပတ်ရှိုင်ရယ်ဟိုတယ်၌ ကျင်းပခဲ့သည့် မဟတ္တမဂန္ဓိ နှစ်(၁၅၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ကျင်းပရေး အစည်းအဝေးတွင် ကော်မတီတစ်ရပ်ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ကော်မတီကြီးမှူး၍ မဟတ္တမဂန္ဓိ နှစ်(၁၅၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် နံ့သာဖြူပင်များ စိုက်ပျိုးခြင်း၊ ဆောင်းပါး၊ ကဗျာ၊ စာစီစာကုံး၊ ပန်းချီပြိုင်ပွဲ၊ စာပေဟောပြောပွဲနှင့် စာတမ်းဖတ်ပွဲ၊ စုပေါင်းသွေးလျှံခြင်းပွဲ၊ ဓာတ်ပုံပြပွဲနှင့် ပန်းချီပြပွဲ၊ လမ်းလျှောက်ပွဲနှင့် မဂ္ဂဇင်းထုတ်ဝေခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း - ရီရီမြင့်  
ဓာတ်ပုံ - ဇော်မင်းလတ်

**MYANMAR Digital News**  
Presented by NPT  
www.mdn.gov.mm

# သင့်စီးပွားရေးအောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာဖို့

စာတည်းမှူးချုပ် - ဦးဝင်းရွှေ	သတင်းထောက်မှူး - ဦးမြင့်စိုး	အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဥ၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဦးအေးမင်းသူ၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းမှူး - ဦးဝင်းနိုင်	ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်	ဦးခင်မောင်ဝင်း
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း	အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဦးကိုမင်း	ဓာတ်ပုံသတင်းထောက်

ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအမှတ် (၀၀၆၄၀)၊ ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်အမှတ်(၀၀၇၇၁)ဖြင့် ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်က ထုတ်ဝေသည်။ ၁၉၇၇ ဧပြီ ၁၆ တွင် စတင်တည်ထောင်သည်။  
Gmail: themirror.npt@gmail.com  
www.facebook.com/themirrordaily  
နေပြည်တော် - စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၂၆၊ ၀၆၇-၃၆၂၆၊ ၀၆၇-၃၆၂၆၊ ၀၆၇-၃၆၂၆၊ ၀၆၇-၃၆၂၆  
ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၈၃၂၊ မန်နေဂျာ - ၀၁-၆၁၀၆၅၅ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၁၄၅၄၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၉၁၄၅၄၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၀၃၃၇၀

★ ရှေ့ဖွဲ့မှ

ထို့နောက် ကျေးရွာပြည်သူများက ကျေးရွာအတွက် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လမ်းတံတား လိုအပ်ချက်များကို တင်ပြဆွေးနွေးရာ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများ အလိုက် တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌက ပေါင်းစပ်ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌသည် မြဝတီမြို့ ဖလူးကျေးရွာ ဖော်ဆေးလမ်း ကွန်ကရစ်ခင်းရန်အတွက် အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ထို့နောက် ဖလူးကျေးရွာအုပ်စုရှိ မသန်စွမ်းသူ ၆၉ ဦးအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများအား သက်ဆိုင်ရာဌာန တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်သည်။

ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်

ဆက်လက်၍ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ပြည်သူ့အသံလွှတ်တော်အသံ၊ ပြည်သူ့ဆန္ဒလွှတ်တော်ဆန္ဒ၊ ပြည်သူတို့ မျှော်လင့်ချက်လွှတ်တော်က ဖော်ဆောင်ရွက်ဆိုပြီး မိမိတို့အနေဖြင့် မူဝါဒချမှတ်ထားပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အနေဖြင့် မိမိတို့၏ မဲဆန္ဒနယ်မှ ပြည်သူများ၏အသံ၊ လိုလားချက်များကို သိရှိနိုင်ရန် ပြည်သူများနှင့် အမြတ်တွေ့ရပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိအနေဖြင့် ရသည့်အချိန်တွင် ပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး ပြည်သူများ၏အသံ၊ ပြည်သူများ၏ဆန္ဒ၊ ပြည်သူများ၏ လိုလားချက်များကို နားထောင်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများအနေဖြင့်လည်း ယခုကဲ့သို့ ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း တင်ပြသွားသည့်အတွက် များစွာ ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ ပြည်သူများ၏ လိုလားချက်များကို သိရှိပြီးဖြစ်သည့်အတွက် အတတ်နိုင်ဆုံး ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌသည် တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် ဒေသခံပြည်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်သည်။ ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)



အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းနိုင်သန်း တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် ဒေသခံပြည်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။

# တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်အား နိပွန်ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဂျပန်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌတို့က ဂုဏ်ပြုညစာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂

ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့အား အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက် ညပိုင်းတွင် နိပွန်ဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Yohei Sasakawa နှင့် ဂျပန်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ Mr. Hideo Watanabe တို့က New Otani Hotel Hoon no ma ခန်းမ၌ ဂုဏ်ပြုညစာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံသည်။ (အောက်ပုံ)



ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲ အခမ်းအနားတွင် နိပွန်ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ Mr. Yohei Sasakawa၊ ဂျပန်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး ဦးမြင့်သူ၊ ဂျပန်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Hideo Watanabe၊ Komeito Party အကြီးအကဲနှင့် အထက်လွှတ်တော်အမတ် Mr. Natsuo Yamaguchi (CDP) ပါတီ အကြီးအကဲနှင့် အောက်လွှတ်တော်အမတ် Mr. Yukio Edanoi ကျန်းမာရေး၊ အလုပ်သမားနှင့်လူမှုဖူလုံရေးဝန်ကြီး Mr. Katsunobu Kato၊ အငြိမ်းစားကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး Mr. Itsunori Onodera နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တက္ကသိုလ်

ဝန်ကြီး (The Liberal Democratic Party)(LDP) မှ အောက်လွှတ်တော်အမတ်ဖြစ်သူ Mr. Taro Aso တို့က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကားများ ပြောကြားကြပြီး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးဆောင်ရွက်မှုများတွင် ထဲထဲဝင်ဝင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ပေးနေကြသော နိပွန်ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ ဂျပန်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများအား လိုက်လံပွဲစား ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ အတိတ်က သင်ခန်းစာရယူပြီး အနာဂတ်ကို ကောင်းမွန်အောင် တည်ဆောက်ရမည်မှာ လက်ရှိပစ္စုပ္ပန်တွင် ရှိနေကြသူများ

၏ တာဝန်ပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဂျပန်နိုင်ငံ၏ တက္ကသိုလ်ကျောင်းများသည် ငွေကြေးအရ တိုင်းတာသတ်မှတ်၍ရသော်လည်း အမှီအခိုကင်းမှုနှင့် ဖိအားများ လျော့ကျစေမှုမှာ တန်ဖိုးဖြတ်၍မရပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် တူညီသည့် သဘောထားဖြင့် မတူညီသောအဖွဲ့အစည်းများမှပုဂ္ဂိုလ်များ ပူးပေါင်းဆုံစည်း ဆောင်ရွက်ပေးမှုသည် မိမိတို့အတွက် များစွာဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ဖွယ်ဖြစ်ပြီး စေတနာများကို တန်ဖိုးဖြတ်၍မရပါကြောင်း ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည် ပြောကြားသည်။

ရထားသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစနစ်အား လေ့လာ

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် တိုကျိုဘူတာမှ ကျည်ဆန်ရထား (Shinkansen)ဖြင့် Urasa မြို့အထိ လိုက်ပါစီးနင်းပြီး ဂျပန်နိုင်ငံ၏ ရထားသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစနစ်အား လေ့လာခဲ့ကြသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် Minami Uonuma မြို့ရှိ Hakkaisan ဂျပန်ရိုးရာအရက်ထုတ်လုပ်မှုစက်ရုံသို့ သွားရောက်၍ လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် Niigata မြို့ရှိ International University of Japan(IUJ)တွင် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသည့် မြန်မာကျောင်းသားများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ပါမောက္ခချုပ် Dr. Hiroyuki Itami နှင့် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးပညာ ဘွဲ့လွန်တန်းကျောင်း၏ အကြီးအမှူး ဒေါက်တာအောင်မျိုးတို့အား အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်သည်။

ရေသိုလှောင်ထားရှိမှုများအား လေ့လာ

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် Niigata ခရိုင်ရှိ Yabukami 2 Power Station နှင့် Kamijo Power Station များသို့ သွားရောက်၍ ရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်နေမှုများနှင့် ရေသိုလှောင်ထားရှိမှုများကို လေ့လာကြည့်ရှုကြသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် Niigata ခရိုင် Urasa မြို့ရှိ Sekijyosan Saifukujji ဘုရားကျောင်းသို့ သွားရောက် လေ့လာဖူးမြော်ခဲ့ကြကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂

နေပြည်တော်၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်းနှင့် အရှေ့ပိုင်း)နှင့် ကယားပြည်နယ်တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကျကျနှင့် ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း(၈၀) ဖြစ်သည်။ မိုး/လေ

မြည်တွင်းရေးရာ



ချောင်းသာကမ်းခြေ၌ သီတင်းကျွတ်ရုံးပိတ်ရက်တွင် ခရီးသွားပြည်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

# သီတင်းကျွတ် ရုံးပိတ်ရက်များတွင် ချောင်းသာကမ်းခြေနှင့် ဆက်စပ်နေသည့် နေရာများ၌ ခရီးသွားဧည့်သည်များဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂  
သဲသောင်ပြင်ညီညာပြန်ပြန်မြို့နယ်၊ လေကောင်းလေသန် ရရှိခြင်း၊ ရာသီဥတု သင့်တင့်မျှတမှုရှိခြင်းတို့ကြောင့် နှစ်စဉ် ခရီးသွားဧည့်သည်လာရောက်မှုများပြားသည့် ရော့တီ တိုင်းဒေသကြီး၏ အထင်ကရ ပင်လယ်ကမ်းခြေတစ်ခု ဖြစ်သည့် ချောင်းသာကမ်းခြေနှင့် ဆက်စပ်နေသည့်နေရာ များ၌ ယခုနှစ်သီတင်းကျွတ်ရုံးပိတ်ရက်များတွင် ခရီးသွား ဧည့်သည်များဖြင့် အထူးစည်ကားလျက်ရှိသည်။

ရန်ကုန်မြို့မှ လာရောက်သည့် ဒေါ်မြမေက "ကလေး၊ လူကြီး မိသားစုငါးယောက်ပါပါတယ်။ ကလေးတွေလည်း ကျောင်းပိတ်၊ ညီမလေးကလည်း ရုံးဝန်ထမ်း အလုပ်ပိတ်ရက် ဆိုတော့ အပန်းလည်းပြေစေချင်လို့ ထွက်လာကြတာပါ။ ချောင်းသာမှာ တစ်ညပဲအိပ်မှာပါ။ မနက်ဖြန် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီကားနဲ့ ရန်ကုန်ပြန်မှာပါ။ ဒီကိုလာဖို့အတွက် တည်းခိုခန်းတို့ ကားလက်မှတ်တို့ကို အွန်လိုင်းကပဲ ဝယ်လိုက် တာပါ။ နောက်ရက်ဆို ချောင်းသာက တော်တော်စည်မှာ၊ အခုတောင် အခန်းတွေကမရတော့ဘူး" ဟု ပြောသည်။

အိမ်များတွင်လည်း ငှားရမ်းတည်းခိုသူများရှိ ချောင်းသာကမ်းခြေသို့ ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ မုံရွာ၊ မော်လမြိုင် စသည့် နေရာဒေသများမှ လာရောက်လည်ပတ် သည့် ခရီးသွားဧည့်သည်များသည် တစ်ညအိပ်၊ နှစ်ညအိပ် တည်းခိုပြီး လည်ပတ်သူများရှိသကဲ့သို့ အနီးဝန်းကျင်ဒေသ များမှလည်း နေချင်းပြန် လာရောက်လည်ပတ်သူများလည်း ရှိရာ ချောင်းသာကမ်းခြေအနီးရှိ ဟိုတယ်များ၊ တည်းခိုခန်း များသာမက ရွာအတွင်းရှိ အိမ်များတွင်လည်း ငှားရမ်း တည်းခိုသူများရှိကြောင်း ဒေသခံများထံမှ သိရသည်။

"ဒီနှစ် သီတင်းကျွတ်ကတော့ အရင်နှစ်တွေထက် ဧည့်သည်ပိုများပါတယ်။ မိုးလေကလည်းကင်းတယ်။

ရုံးပိတ်ရက်ကလည်း ရက်ရှည်ဆိုတော့ လာတဲ့သူတွေက လည်း တစ်ညအိပ်၊ နှစ်ညအိပ်လာတာဆိုတော့ နေ့တိုင်း ဧည့်သည်မပြတ်ဘူး။ အခန်းတွေကတော့ နေ့တိုင်းပြည့် နေတာ။ ဈေးက အရင်ထက်ပိုများတယ်ဆိုရင်တောင် နည်းနည်းပါပဲ။ ဈေးပိုယူလို့မရပါဘူး" ဟု ချောင်းသာ ကမ်းခြေအနီးရှိ ပတ္တမြားမြေတည်းခိုရိပ်သာမှ မန်နေဂျာ

လုံလောက်မှုတစ်ခုရှိကြောင်း၊ ထပ်မံ၍လည်း ဟိုတယ်နှင့် တည်းခိုရိပ်သာများ တိုးချဲ့သွားရန် အစီအစဉ်ရှိကြောင်း ချောင်းသာကမ်းခြေ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီး ဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးနိုင်အောင်ထံမှ သိရသည်။

သီတင်းကျွတ်ရုံးပိတ်ရက်ဖြစ်သည့်အတွက် ချောင်းသာ ကမ်းခြေတစ်လျှောက်တွင် ရေကစားသူများ၊ ကမ်းစပ်အနီး



ချောင်းသာကမ်းခြေတွင် ပျော်ရွှင်စွာ ရေကစားနေကြသူများကို တွေ့ရစဉ်။

ဦးမြင့်မော်က ပြောသည်။  
ချောင်းသာတွင် ဟိုတယ် ၂၅ လုံး၊ တည်းခိုရိပ်သာ ၅၈၀၀ လုံးရှိပြီး အခန်းပေါင်း ၁၅၀၀ ကျော်ရှိကြောင်း၊ လက်ရှိ တွင် ခရီးသွားဧည့်သည် ဝင်ရောက်မှုနှင့် တည်းခိုရန်အတွက်

တွင် အစုအဖွဲ့လိုက် အနားယူအပန်းဖြေသူများ၊ သဲသောင်ပြင် တွင် လမ်းလျှောက်သူများ၊ ဒေသထွက်အစားအစာများ၊ ဒေသထွက် အမှတ်တရပစ္စည်းများ ရောင်းချသည့်ဆိုင်များ၊ ဈေးသည်များနှင့် ဝယ်ယူသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိပြီး ညပိုင်းတွင်လည်း သီတင်းကျွတ်ကာလဖြစ်သည့်အတွက် မီးရှူးမီးပန်း ပစ်ဖောက်ကစားသူများဖြင့် စည်ကားလျက် ရှိသည်။

ထို့ပြင် ချောင်းသာတစ်ဖက်ကမ်းရှိ ဖိုးကုလားကျွန်း (အောင်မင်္ဂလာကျွန်း)သို့ ကူးတိုက်လှေများဖြင့် ကူး၍ ဘုရားဖူးခြင်း၊ လည်ပတ်ခြင်း၊ နေဝင်ချိန် ပင်လယ်ပြင်အလှ ကို ကြည့်ရှုခံစားခြင်း၊ ရေကူးခြင်း၊ ကျွန်းပေါ်ရှိ ဒေသ ထွက်ကုန်လုပ်ငန်းများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုဝယ်ယူသူ များဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။

အေးအေးချမ်းချမ်းနေလို့ကောင်း  
ဖိုးကုလားကျွန်းပေါ်တွင် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် Coral View ဟိုတယ်မှ အထွေထွေမန်နေဂျာ ဦးညွှန်ဝင်းအောင်က "ချောင်းသာကနေ စပိဘုတ်လေးနဲ့ ကျွန်းကိုလာတဲ့အတွက် ပင်လယ်ပြင်အရသာကိုလည်း ခံစားရတယ်။ နေထိုင်ရတာ လည်း တောင်ပေါ်ကျွန်းလေးဆိုတော့ အေးအေးချမ်းချမ်း ရှိတယ်။ ခရီးသွားဧည့်သည်တွေလည်း မပြတ်ရှိပါတယ်။ ဒီသီတင်းကျွတ်က ပိတ်ရက်များတော့ ခရီးသည်ဝင်ရောက်မှု က အရင်ထက်ပိုကောင်းလာပါတယ်။ ဒီရက်ပိုင်းတွေမှာ တော့ ဟိုတယ်ခန်းတွေအကုန်လုံး လူအပြည့်ပါပဲ။ အေးအေး ချမ်းချမ်းနေလို့ကောင်းတဲ့အတွက် လူတန်းစားအလွှာ အသီးသီး လာတည်းကြပါတယ်။ မိသားစုတွေ ဝန်ထမ်းတွေ လည်း လာကြပါတယ်" ဟု ပြောသည်။

ချောင်းသာကမ်းခြေအနောက်ဘက် တစ်မိုင်ခွဲအကွာ ပင်လယ်ပြင်တွင် တည်ရှိသည့် သဲဖြူကျွန်းသို့လည်း

## ဆီမီးပူဇော်ချိန်

- \* မိုးအမွန် မုတ်သုံဆုတ်မယ်လို့ နှုတ်ဆက်တော့ လွမ်းမိပေ၊ ချစ်ဧည့်သည် ပင်လယ်ခြား ပြေးသွားပြီလေ။ မိုးပြောင်းတော့ ဆောင်းလေပြည် နှင်းခြေသံ တိုးဖွဖွ၊ မြကြာညို နှင်းဆွတ် လဝါဆို ကင်းလွတ်သည့် သီတင်းကျွတ်ည။
- \* ဝါကျွတ်ချိန်ညပြာခင်း လဝါဝင်းကြယ်စုံညီ တာဝတိံသာမှ မြတ်ဗုဒ္ဓါ ဆင်းသက်ကြ သက်သာ နဂိုရ်ပြည် ဆီမီးပွဲစိန်စီ ထိန်ထိန်ကြည် လက်လက်ရွှန်း၊ မြတ်ရှင်တော် ပူဇော်ကြ ဦးတော်သမုန်း။
- \* ကျေးတောရွာ သဘာဝ တက်တက်ကြ ဆူဆူညံ ရေသပွယ် ရောင်တော်ဖွင့် ဘုရားနှင့်ကျောင်းကန် ဆီမီးပွဲ နွဲ့ပျော်ရန် ဆိုင်းဗုံသံ သိမ့်သိမ့်စမ်း၊ ကိုယ့်ခလေး ကိုယ့်ဘာသာပေါ့ လှူစရာ ကန်တော့အခန်းတွေနဲ့ ရွာတန်းရှည် ရှုမငြီးတယ် မီးမြိုင်မြိုင်ထွန်း။

အောင်လံမြေနေညီညီ

စက်တပ်ကူးတို့ရေယာဉ်တို့ဖြင့် ဘုရားဖူးသူ၊ လည်ပတ်သူ၊ ရေငုပ်သူ၊ သဘာဝငါးမျိုးစုံနှင့် ပင်လယ်ပြင်အလှ ကြည့်ရှု ခံစားသူ ဓာတ်ပုံရိုက်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။

ချောင်းသာမှ မြောက်ဘက် လေးမိုင်အကွာတွင်ရှိသည့် ကျောက်မောင်နမူနှင့် ဆင်စခန်းတွင်လည်း ဘုရားတောင် တွင် ဘုရားဖူးသူများ၊ ပျော်ပွဲစားထွက်သူများ၊ အပန်းဖြေ လမ်းလျှောက်သူများ၊ နေဝင်ချိန် ပင်လယ်ပြင်အလှကို အမြင့်စီးမှ ကြည့်ရှုခံစားသူများ၊ သဘာဝတောတောင် ပတ်ဝန်းကျင်အလှကို ဓာတ်ပုံရိုက်သူများ၊ ဆင်စခန်းတွင် ဆင်စာကျွေးသူများ၊ ဆင်စီးသူများ၊ မြင်းစီးသူများ၊ သုံးဘီး ဆိုင်ကယ်စီးသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။

လပြည့်ဆိုပိုများမယ်  
ကျောက်မောင်နမူ ဆင်စခန်းမှ ဆင်စီးစီး ဦးရွှေဝါထွန်းက "ချောင်းသာကိုလာတဲ့သူတွေက များသောအားဖြင့် ဒီကိုလာတယ်။ ဆင်စာကျွေးတယ်။ ဆင်စီးတယ်။ နှစ်ယောက်စီးရင် ၁၅ မိနစ် အသွားအပြန် စီးလို့ရတယ်။ ကမ်းခြေတစ်လျှောက်ပေါ့။ ဒီနားတစ်ဝိုက်မှာ အုန်းတော ကနေ ကမ်းခြေဆင်းကြတာပေါ့။ စီးတဲ့သူတွေလည်းများ တယ်။ နှစ်တိုင်းခရီးသွားတွေလာပါတယ်။ ခုရက်မှာတောင် တော်တော်လူများနေပြီ။ လပြည့်ဆိုပိုများမယ်" ဟု ပြောသည်။

ချောင်းသာကမ်းခြေသို့ လာရောက်သည့် ခရီးသွား ဧည့်သည်များသည် ချောင်းသာနှင့် တစ်ဆက်တည်းတည်ရှိ နေသည့် မကျီးရွှေသောင်ယံကမ်းခြေ၊ ဝက်သေချိုင်း ကမ်းခြေ၊ ဥတိုးချောင်းဝန်းကျင်၊ ဂေါ်ရန်ဂျီကျွန်းနှင့် ငွေဆောင် ကမ်းခြေအစရှိသည့် ဒေသများသို့လည်း သွားရောက် လည်ပတ်ကြကြောင်း ခရီးသွားများထံမှ သိရသည်။

သတင်း-သီသီမင်း  
မင်းသစ်(MNA)/ဓာတ်ပုံ-နေလင်း



# သီတင်းကျွတ်ရုံးပိတ်ရက် ငလိုက်ဆင်စခန်းသို့ လာရောက်အပန်းဖြေကြသူများ၏ စကားသံများ

## တွေ့ဆုံမေးမြန်း - မျိုးသူဟိန်း၊ ဓာတ်ပုံ-အေးသန်း

၂၀၁၉ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ ငါးရက်တာ သီတင်းကျွတ်ရုံးပိတ်ရက်ကာလတွင် နေပြည်တော် ငလိုက်ဆင်စခန်းသို့ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ လာရောက်အနားယူအပန်းဖြေကြသည့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများနှင့် ပြည်သူများ၏စကားသံများကို ရေးသားဖော်ပြလိုက်ပါသည်-

### ဒေါ်ဌေးဌေးဟန် (အထက်တန်းပြဆရာမ၊ ငြိမ်း)

ကျွန်မ ငလိုက်ဆင်စခန်းသို့ အခုအကြိမ် နှစ်ကြိမ်ရှိပါပြီ။ သမီးတွေက လုပ်ငန်းခွင်တွေ ဝင်နေကြပြီဆိုတော့ ရုံးပိတ်ရက်တွေ မတိုက်ဆိုကြတာပဲ။ ဒါကြောင့် ပထမတစ်ခေါက်ကတော့ သမီးငယ်နဲ့ အခုတစ်ခေါက်က သမီးကြီးနဲ့ လာလည်ဖြစ်တာပါ။ ဒီဆင်

ရက်မှာပဲ စုံစုံလင်လင်တွေကြရတယ်။ တစ်အိမ်ထဲမှာ အတူတူနေကြပေမယ့် မနက်လင်းတာနဲ့ အသီးသီးရုံးဌာနတွေကို သွားကြရပြီး ညမှ ပြန်ရောက်လာကြတယ်။ အခုလို ရက်ရှည်ပိတ်ရက်ရတဲ့အခါမှာတစ်နေ့လုံး မိသားစုစုံစုံလင်လင်နဲ့ နွေးနွေးထွေးထွေးနေနိုင်တာပါ။ ဒါကြောင့် ဒီလိုရုံးပိတ်ရက်တွေက မိသားစုတွေအတွက် များစွာအဖိုးတန်တယ်လို့ ပြောချင်ပါတယ်။



ဒေါ်ဌေးဌေးဟန်



ဒေါ်မြသီတာ



မောင်ဟိန်းမင်းထက်



ကိုလှိုင်ဝင်းထွန်း



ဦးတင်အောင်သိန်း



ဒေါ်ယဉ်ယဉ်မော်

စခန်းမှာတော့ ကျွန်မတို့မိသားစုက ဆင်စာကျွေးတယ်။ ပြီးရင် ဆင်စခန်းကမ်းခြေမှာ အစားအသောက်စားရင်း မိသားစုတွေ အေးအေးဆေးဆေး အနားယူပါတယ်။ ဒီဆင်စခန်းမှာ သစ်ပင်တွေ စိုက်ပျိုးဖို့အတွက် လျှို့ဝှက်ခန်းတိုက်ကို ကျွန်မတို့ဝင်စားပါတယ်။ ကိုယ်လျှို့ဝှက်ခန်းကို ကိုယ့်နာမည်ရေးထိုးပေးပြီး စိုက်ပျိုးပေးပါတယ်။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံမှာလည်း သစ်ပင်တွေပြန်လည်စိုက်ပျိုးဖို့ လိုအပ်နေတယ်ဆိုတော့ ဒီအစီအစဉ်လေးကို တော်တော်သဘောကျမိပါတယ်။

### ဒေါ်မြသီတာ (တရားလွတ်တော်ရှေ့နေ)

ကျွန်မတို့က မန္တလေးမြို့က လာလည်ကြတာပါ။ ဒီရုံးပိတ်ရက်ရှည်မှာ ကျွန်မတို့အမေကို အလည်အပတ် အပန်းဖြေခရီးလေး လိုက်ပို့ချင်လို့လာကြတာပါ။ ဒီဆင်စခန်းမှာ ကလေးတွေ ဆင်စီးကြတယ်။ ကလေးတွေလည်း ဒီလိုလာရတာ ပျော်ကြပါတယ်။ လူကြီးတွေအတွက်လည်း အေးအေးချမ်းချမ်း အနားယူလို့ရတဲ့ နေရာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမှာလည်း ပြီးရင် နေပြည်တော်က ဘုရားတွေနဲ့ အပန်းဖြေနေရာတွေကို ဆက်ပြီးလည်ပတ်ကြမယ့် တစ်ညအိပ် ခရီးတိုလေးဖြစ်ပါတယ်။ အမျိုးသားကလည်း ဝန်ထမ်းဖြစ်ပါတယ်။ သားကလည်း တက္ကသိုလ်တက်ရတော့ မိသားစုဆုံဖို့က ခဲယဉ်းပါတယ်။ သီတင်းကျွတ်မှာ ပိတ်ရက်ရှည်တော့ နေပြည်တော် ဘုရားဖူးထွက်ကြမယ် ဆိုပြီး မိသားစုတွေအားလုံး အားမယ့်ရက်ကို ကြိုတင်စီစဉ်ပြီး လာကြတာပါ။ ခုလိုမိသားစုနဲ့ ပျော်ပျော်ပါးပါး လာရတာ ပျော်ရွှင်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့က စာမေးပွဲဖြေပြီးလို့ ကျောင်းပိတ်ထားပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အဖေ နဲ့ အမေက ဝန်ထမ်းတွေဆိုတော့ မအားကြဘူး။ သီတင်းကျွတ်ပိတ်ရက်ရတော့ မိသားစုတွေ အားလပ်ရက်ခရီး ထွက်လာကြတာပါ။ တစ်နှစ်တစ်ခေါက်တောင် ဒီလိုမိသားစုနဲ့ ခရီးထွက်ဖို့မလွယ်ကူပါဘူး။ ခုလိုမိသားစု စုံစုံလင်လင် ခရီးထွက်ရတဲ့အတွက် ကြည်နူးမိပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ နေပြည်တော် သွားတဲ့အခါ ဒီဆင်စခန်းနားက ဖြတ်သွားရတော့ မြင်ပုံမြင်ဖူးနေတယ်။ မရောက်ဖူးသေးဘူး။ ဒါကြောင့် ဒီဆင်စခန်းကို လာလည်ဖြစ်တာပါ။ ဆင်လည်းစီးဖြစ်တယ်။ တောထဲမှာ ဆင်စီးရတာ တော်တော်ပျော်ဖို့ ကောင်းပါတယ်။ ဆင်စာလည်း ကျွေးဖြစ်ပါတယ်။

### ကိုလှိုင်ဝင်းထွန်း (တောအုပ်၊ ငလိုက်ဆင်စခန်းသားဆင်စခန်း)

ဒီသီတင်းကျွတ်ရုံးပိတ်ရက်မှာ ဧည့်သည်ဝင်ရောက်မှုကတော့ မနေ့က ၁၁၀ ရှိတယ်။ ဒီနေ့ နေ့တစ်ဝက်မှာပဲ ဧည့်သည်ဝင်ရောက်မှု ၁၅၀ လောက် ရှိပါတယ်။ ဧည့်သည်ဝင်ရောက်မှုက များလာပါတယ်။ ပိတ်ရက်က ငါးရက်

ဆိုတော့ နောက်ရက်တွေမှာ ဧည့်သည် ဝင်ရောက်မှု ပိုများလာမယ်လို့ထင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဆင်စခန်းမှာ ဧည့်သည်တွေအနေနဲ့ ဆင်စီးလို့ရတယ်။ စီးတဲ့အခါမှာ အန္တရာယ်ကင်းပြီး ယဉ်ပါးတဲ့ ဆင်တွေနဲ့ ထင်းရှူးတောကို ဖြတ်ပြီး စီးနိုင်ပါတယ်။ ၁၂ မိနစ်ကျော် လောက်ကြာအောင် စီးရပါတယ်။ ဆင်စာကျွေးလို့ရတယ်။ ဆင်သရုပ် ပြပွဲတွေရှိတယ်။ ပြီးတော့ ပေ ၃၀၀ ကျော်ရှည်တဲ့ ရွက်အုပ်ဖြတ်လျှောက် တံတားရှိတယ်။ ငလိုက်ဆင်ရေပြင်ကို ကြည့်ရင်း အပန်းဖြေလို့ရမယ့် ကမ်းခြေ စားသောက်ဆိုင်ရှိတယ်။ ကိုယ်တိုင် သစ်ပင်လျှို့ဝှက်ခန်းအမှတ်တရသစ်ပင် စိုက်ပျိုးလို့ရတဲ့ သစ်ပင်စိုက်ခင်းရှိတယ်။ လာရောက်လည်ပတ်တဲ့ ဧည့်သည်တွေ ဆင်တွေရဲ့ သဘောသဘာဝ၊ ဆင်နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ဗဟုသုတတွေရဖို့အတွက် အသိပညာပေးဆိုင်ဘုတ်တွေလည်း ရှိပါတယ်။

### ဦးတင်အောင်သိန်း (လက်ထောက်အတွင်းဝန်၊ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွား ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန)

ကျွန်တော်တို့ ဒီနေ့မှာ မိသားစုနဲ့ ဆင်စခန်းကို လာရောက်အပန်းဖြေ လည်ပတ်ကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ သီတင်းကျွတ် ပိတ်ရက်ရှည်တော့ မိသားစုကို အချိန်ပေးနိုင်ပြီး ပျော်ပျော်ပါးပါးခရီးထွက်ရလို့လည်း ပျော်ပါတယ်။ နောက်ရက်တွေမှာလည်း နေပြည်တော်ပတ်ဝန်းကျင်မှာရှိတဲ့ ဘုရားတွေနဲ့ အပန်းဖြေနေရာတွေကို သွားရောက်လည်ပတ်ကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဝန်ထမ်းတွေအတွက် ပိတ်ရက် ရှည်ရတော့ ခရီးဝေးသွားကြတဲ့လူတွေ ရှိသလို မိဘရုပ်ထံ ပြန်ကြတဲ့လူတွေ လည်းရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့က မိဘနဲ့အတူရှိနေကြတာဆိုတော့ ခရီးရှည် မထွက်ဖြစ်ဘဲ နေပြည်တော်အနီး ပတ်ဝန်းကျင်မှာပဲ လည်ပတ်ကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။



မရွှေပွင့်သူ



ကိုမင်းသက်ဆွေ

### ဒေါ်ယဉ်ယဉ်မော် (သားဖွားဆရာမ၊ တောင်ငူဥက္ကလာပမြို့နယ်)

ကျွန်မတို့က ရန်ကုန်မြို့ကနေ လာရောက်လည်ပတ်တာဖြစ်ပါတယ်။ မိဘတွေက ညီမအငယ်ဆုံးနဲ့ နေပြည်တော်မှာ နေကြတော့ သီတင်းကျွတ်ပိတ်ရက်မှာ လာရောက် ကန်တော့ကြတာပါ။ ကန်တော့လာ ကြရင်း ရုံးပိတ်ရက်လည်းရှည်တော့ နေပြည်တော်အနီးပတ်ဝန်းကျင်က အပန်းဖြေနေရာတွေကို လည်ပတ် ကြတာဖြစ်ပါတယ်။ ဆင်စခန်းမှာ လည်ပတ်ပြီးရင် ဘုရားသွားဖူးကြပါ မယ်။ ဝန်ထမ်းဆိုတော့ ပိတ်ရက်ရှည် ရှည်ရင် ပျော်ပါတယ်။ မိဘနဲ့လည်း အနီးကပ် လာနေပြီးပြုစုနိုင်တဲ့ အတွက် ပီတိဖြစ်ပါတယ်။ မိဘဆွေမျိုး စုံစုံညီညီရှိနေတော့ ပျော်ရပါတယ်။ မရွှေပွင့်သူ (အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန) ရုံးပိတ်ရက်မှာ အဘွားဆီလာလည် ရင်း မိသားစုဆွေမျိုးတွေနဲ့ နေပြည်တော် အနီးလည်ပတ်ကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပိတ်ရက်ရှည်တော့ နယ်ဝေးပြန်ကြတဲ့ သူတွေလည်း ကိုယ့်ရုပ်ကိုယ့်မြေပြန်ဖို့ အချိန်လိုလုံလောက်လောက်ရတော့ အဆင်ပြေတယ်။ ကျွန်မလည်းဝန်ထမ်း ဆိုတော့ တာဝန်ကျတဲ့ နေရာမှာနေရင်း ဒီလို ပိတ်ရက်ရှည်တွေရမှ မိဘတွေဆီ အဘိုးအဘွားတွေဆီ လာလည်ဖြစ်

တယ်။ ဒါကြောင့် ခုလိုပိတ်ရက်ရှည် ရရင်ပျော်ပါတယ်။ ကျွန်မက ဆင်တွေ ကို သဘောကျတော့ ဆင်စခန်းကို လာလည်တာပါ။ နောက်ရက်တွေမှာ လည်း နေပြည်တော်က ဘုရားတွေ၊ အပန်းဖြေနေရာတွေကို မိသားစုနဲ့ လည်ရင်း ရုံးပိတ်ရက်ရှည်ကို ပျော်ပျော် ရွှင်ရွှင်ဖြတ်သန်းသွားမှာပါ။ ကိုမင်းသက်ဆွေ (စခန်းတာဝန်ခံ၊ ငလိုက်ဆင်စခန်းသားဆင်စခန်း)

သီတင်းကျွတ်ရုံးပိတ်ရက် အစ နှစ်ရက်မှာပဲ ဧည့်သည်ဝင်ရောက်မှု စပြီးများလာပါတယ်။ နောက်ရက် ဆိုရင် ဧည့်သည်ဝင်ရောက်မှုပိုများ မှာပါ။ ကျွန်တော်တို့ဆင်စခန်းမှာ ဆင်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဗဟုသုတတွေကို လေ့လာပြီး ဆင်တွေကို ကိုယ်တိုင် အစာကျွေးနိုင်တယ်။ ဆင်စီးပြီးတော့ တောတောင်ရေမြေသာတာဝကို လေ့လာ ကြည့်ရှုနိုင်တယ်။ မော်တော်စီးပြီး တော့ ငလိုက်ဆင်အလှအပကို ခံစားနိုင်တယ်။ ကလေးကစားကွင်းမှာ လည်း ကလေးတွေဆော့ကစားနိုင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဆင်စခန်းက လာရောက်လေ့လာကြမယ့် ဧည့်သည် တွေကို အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် စီစဉ် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး လာရောက် လည်ပတ်ကြဖို့လည်း ဖိတ်ခေါ် ပါတယ်။ ။



# သီတင်းကျွတ်ရုံးပိတ်ရက်တွင် ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီသို့ ဘုရားဖူးလာရောက်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိ

ကျိုက်ထီးရိုး အောက်တိုဘာ ၁၂

သီတင်းကျွတ်ရုံးပိတ်ရက်ကာလအတွင်း ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီမြတ်သို့ ဘုရားဖူးပြည်တွင်း ဧည့်သည်များ၊ နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားဧည့်သည်များဖြင့် ယနေ့ နံနက် ၂ နာရီမှစ၍ ညပိုင်းအထိစည်ကားလျက်ရှိသည်။



ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီမြတ်၏ ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ကို အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သောကြောင့် သီတင်းကျွတ်ရုံးပိတ်ရက်များတွင် ဝန်ထမ်းများ၊ ကိုယ်ပိုင်လုပ်ငန်းရှင်များ၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းများမှ ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဆရာ ဆရာမများသည် အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်မှစ၍ သီတင်းကျွတ် လပြည့်နေ့အမိ ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော်သို့ ကြိုတင်လာရောက် ညအိပ်တည်းခိုလျက်ရှိသည်။

ကျွန်တော်က ဒီဇိုင်းနာလုပ်ငန်းလုပ်ပါတယ်။ သင်တန်းလည်း ဖွင့်ထားပါတယ်။ သင်တန်းကအလုပ်တွေ မအားပေမယ့် အစိုးရရုံးပိတ်ရက်မှာ သင်တန်းကအလုပ်တွေကို ပိတ်ထားပြီး ဘုရားဖူးထွက်လာတာပါ။ တပည့်တစ်ယောက်နဲ့လာတာပါ။ ကျိုက်ထီးရိုးဘုရားကိုဖူးရတာ စိတ်ပိုမိုစေတော့ လျော့သွားပြီး ခွန်အားအသစ်တွေ ရရှိလာတယ်လို့ ခံစားရပါတယ်။ တောင်ပေါ်ရောက်ရောက်ချင်းနေဖို့ အခန်းကို အရင်မရဘဲ ဘုရားကိုအရင်သွားရောက်ဖူးခဲ့ပါတယ်။ သွားရလာရတာ ယာဉ်လက်မှတ်တွေက ဈေးမတက်ပေမယ့်လက်မှတ်

ရဖို့တော့ တော်တော်လေးကြိုးစားဝယ်ယူခဲ့ရပါတယ်။ ဟု မန္တလေးမြို့မှ ဒီဇိုင်းနာ ကိုဇော်ခန့်က ပြောသည်။

**ကြည်ညိုဖို့ကောင်း**  
ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီမြတ်ကို လာရောက်ဖူးမြော်သည့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ညောင်မြို့နယ်မှ ဇော်ခန့်ထွေးက "ကျွန်တော်တို့ကုမ္ပဏီက အစိုးရရုံးပိတ်ရက်မှာ ရုံးပိတ်တဲ့အတွက် မိသားစုလိုက်ဘုရားဖူးထွက်မယ်ဆိုပြီး စဉ်းစားလိုက်တယ်။ အစက အင်းလေးကို သွားဖို့ပါ။ ဟိုမှာက ခရီးသွား

တွေနဲ့ အတော်စည်ကားနေမယ်ထင်တယ်။ ဖောင်တော်ဦးဘုရားပွဲတော်လည်း ရှိတော့ နေဖို့တည်းဖို့ အဆင်မပြေလောက်ဘူးထင်တာနဲ့ ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးကို ဘုရားဖူးသွားမယ်ဆိုပြီး မိသားစုတိုင်းပင်ပြီးထွက်လာခဲ့တာပါ။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ပထမဆုံးရောက်ဖူးတာပါ။ ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးဘုရားက တော်တော်ကြည်ညိုစရာကောင်းပါတယ်။ ဒီရောက်တော့ ဘုရားမှာတရားထိုင်တယ်။ ဈေးဆိုင်တန်းတွေ လျှောက်လည်ရတာ အတော်လေး ကြည့်နူးစရာကောင်းပါတယ်။

ဟု ပြောသည်။

"တောင်တက်ပွဲမဖွင့်ခင် သီတင်းကျွတ်လဆန်းလောက်ကတည်းက ဆိုင်ကိုစတင် ရောင်းချနေပါတယ်။ ဒီနှစ်က မနှစ်ကထက် စာရင် အဆင်ပြေမယ်ထင်တယ်။ မနှစ်က အခုချိန်မှာ ဝင်ငွေနဲ့ ဒီနှစ်ဝင်ငွေနှိုင်းယှဉ်ကြည့်လိုက်တော့ ဒီနှစ်မှာပိုပြီးဝင်ငွေရပါတယ်။ ဒီနှစ်က မိုးလေဝသကလည်း သာယာတယ်။ ဒီတော့ ကျွန်မတို့အတွက် ကံကောင်းမယ့်နှစ်၊ ဈေးရောင်း၊ ဈေးဝယ်တွေ အဆင်ပြေမယ့်နှစ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။" ဟု ပန်းအိစတိုးမှ မပန်းအိက ပြောသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာမြို့နယ်မှမသိရီက "ကျွန်မတို့အဖွဲ့က ရန်ကုန်မြို့ လှိုင်သာယာကလာတာပါ။ ကျွန်မက ဆေးခန်းဖွင့်ထားပါတယ်။ ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးကို သူငယ်ချင်းတွေနဲ့စုပြီး တစ်ညအိပ်နှစ်ရက်လာတာပါ။ တစ်နှစ်တစ်ခေါက် ရုံးပိတ်ရက် သီတင်းကျွတ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလတွေဆို ပုံမှန်လာဖြစ်ပါတယ်။ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းလာရတာ အလွန်ပျော်ပါတယ်။ တောင်တက်ကားတွေစီးရတာလည်း ပျော်ပါတယ်။ အခုနောက်ပိုင်းက တော်တော်လေး အဆင်ပြေလာပါတယ်။ အရင်က တောင်တက်ကားစီးရင် လူတက်ရတယ်။ အခု စနစ်တကျလုပ်ထားတော့ အဆင်ပြေပါတယ်။ ကေဘယ်နဲ့တော့ မတက်ဖြစ်ဘူး။ ကေဘယ်က တောင်ခြေထိမရောက်ဘူးလေ။ အပျော်စီးဖို့ပဲ ကောင်းမယ်ထင်ပါတယ်။ သန့်ရှင်းရေးပိုင်းတွေ တော်တော်လေးအဆင်ပြေလာတာတွေ့ရပါတယ်။ နောက်နှစ်လည်း လာနိုင်အောင် ဆုတောင်းခဲ့ပါတယ်။" ဟု ပြောသည်။

ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီမြတ်ကြီး၏ ရင်ပြင်တော်တွင် သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့ကို ကြိုဆိုနေသော ခရီးသွားပြည်တွင်း၊ ပြည်ပဧည့်သည်များဖြင့် ည ၁၁ နာရီကျော်အထိ ကြိတ်ကြိတ်တိုး စည်ကားလျက်ရှိကြောင်း ရေးသားဖော်ပြလိုက်ရပါသည်။

ဟိန်းထက်ဇော်(မြန်မာ့အလင်း) ဓာတ်ပုံ - ဇော်ဘီ

## သီတင်းကျွတ်ရုံးပိတ်ရက် ပြင်ဦးလွင်မြို့ရှိ အပန်းဖြေစခန်းများတွင် ခရီးသွားများဖြင့် အထူးစည်ကား

ပြင်ဦးလွင် အောက်တိုဘာ ၁၂

ယခုနှစ် သီတင်းကျွတ်ရုံးပိတ်ရက်ကျော်ကာလအတွင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်ရှိ တန်ခိုးကြီးဘုရားများနှင့် သဘာဝအရင်းအမြစ်များဖြင့် သာယာလှပနေသည့် အပန်းဖြေစခန်းများ၌ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ခရီးသွားများ ဝင်ရောက်မှုကြောင့် အထူးစည်ကားလျက်ရှိသည်။

ခရီးသွားပြည်သူများသည် ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်ရှိ တန်ခိုးကြီးဘုရားတစ်ဆူ ဖြစ်သည့် မဟာအံ့ထူးကံသာဘုရားကို ဦးခိုက်ဖူးမြော်ကာ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီးများနှင့် ရွှေသင်္ကန်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ရင်ပြင်တော်နှင့် ဘုရားပရိပုဏ်တွင် ဘုရားဖူးပြည်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။

**ကြိတ်ကြိတ်တိုးစည်ကား**  
မဟာအံ့ထူးကံသာဘုရားအနီးရှိ ပွဲကောက်ရေတံခွန်၌လည်း ပျော်ရွှင်စွာ ရေကစားခြင်း၊ အလှစာတံပုံရိုက်ကြသူများ၊ အပန်းဖြေအနားယူကြသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည့်အပြင် ပွဲကောက်ရေတံခွန်စခန်းပတ်လည်တွင် ရောင်းချနေကြသည့် ဒေသထွက်ကုန်သီးနှံများ၊ စပျစ်မက်မန်း စသည့် ဒေသထွက်ပိုင်များနှင့် သိုးမွေးဆွယ်တာအင်္ကျီများကို အမှတ်တရအဖြစ် ဝယ်ယူအားပေးလျက်ရှိရာ အဆိုပါဆိုင်များတွင်လည်း ကြိတ်ကြိတ်တိုး စည်ကားလျက်ရှိသည်။

"အခုလို သီတင်းကျွတ်လရုံးပိတ်ရက်ရက် ခံစားခွင့်ရတဲ့အချိန်လေးမှာ မန္တလေးမှာရှိတဲ့ အမျိုးတွေရဲ့အလှူကိုလားရင်း ပြင်ဦးလွင်မြို့ရဲ့ သဘာဝအလှအပတွေကို ခံစားပြီး အနားယူဖို့လာခဲ့တာပါ။ ပြင်ဦးလွင်မှာ အခုဘုရားဖူးပြီးရင် ပိတ်ချင်းမြောင်းနဲ့ ပွဲကောက်ရေတံခွန်တွေကို သွားလည်မှာပါ။ မနက်ဖြန်မှာတော့ မန္တလေးကနေတစ်ဆင့် ပုဂံဘုရားတွေကို ဝင်ရောက်ဖူးမြော်မယ်။ တစ်နှစ်ပတ်လုံး အလုပ်တာဝန်တွေနဲ့ မွန်းကျပ်နေတဲ့အချိန်မှာ အခုလိုရုံးပိတ်ရက်ရက်ရတဲ့ ကာလကို မိသားစုနဲ့အတူ ခရီးထွက်ပြီး ဘုရားဖူးအပန်းဖြေခြင်းဟာ စိတ်ခွန်အားနဲ့ နွေးထွေးမှုတွေကို ရရှိစေပါတယ်။" ဟု ပြင်ဦးလွင်မြို့သို့ ရန်ကုန်မြို့မှ မိသားစုနှင့်အတူ လာရောက်လည်ပတ်သူ ဧရာဝတီဘဏ်မှ ဒေါ်ခိုင်နွယ်စန်းက ပြောသည်။

ထို့ပြင် ပြင်ဦးလွင်မြို့၏ အထိမ်းအမှတ်တစ်ခုဖြစ်သည့် အမျိုးသားကန်တော်ကြီးဥယျာဉ်၌လည်း ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွားများ ဝင်ရောက်ကာ စိုက်ပျိုးထားရှိသည့် ပန်းများနှင့် ဖန်တီးပုံဖော်ပြသထားသည့် ပန်းပေါင်းစုံတို့၏ အလှတရားများကိုခံစားရင်း အပန်းဖြေအနားယူကြသူများဖြင့် ကန်တော်ကြီး



ဥယျာဉ်တစ်ခု၌ အထူးစည်ကားလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ ကန်တော်ကြီးဥယျာဉ်သို့ တောင်ကြီးမြို့မှ သူငယ်ချင်းများဖြင့် လာရောက်လည်ပတ်သူ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ မမြမဇွဲက "ရုံးပိတ်ရက် ရှည်ကာလမှာ အရင်ကတာဝန်ကျခဲ့တဲ့ ကသာမြို့မှာ ကထိန်သွားခင်းဖို့လာရင်း ပြင်ဦးလွင်ကိုလာရောက်ခဲ့တာပါ။ ပြင်ဦးလွင်မြို့ဆိုတာ ဘယ်အချိန်ရောက်ရောက် အမြဲဆန်းသစ်ပြီး အပန်းဖြေအနားယူဖို့ ကောင်းမွန်တဲ့ဒေသတစ်ခုပါ။ ဒီကို ရောက်ရင် တစ်နှစ်ပတ်လုံး ပင်ပန်းသမျှတွေ ပြေပျောက်လန်းဆန်းသွားသလို ခံစားရတယ်။ အခုလို သီတင်းကျွတ်ရုံးပိတ်ရက်ကို ငါးရက်သတ်မှတ်ပေးလိုက်

တာက ဝန်ထမ်းတွေအနားယူဖို့အတွက် လုံလောက်တဲ့ အချိန်ကာလတစ်ခုလို့ ပြောချင်ပါတယ်။ ပိတ်ရက်ရက်ဖြစ်တဲ့အတွက်လည်း ခရီးရက်ရှည်သွားလို့ ရတာပေါ့" ဟု ပြောသည်။

ယခုလို ရုံးပိတ်ရက်ရှည်ကာလများတွင် မိသားစုလိုက်သော်လည်းကောင်း၊ သူငယ်ချင်းများစုပေါင်း၍လည်းကောင်း မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ တန်ခိုးကြီးဘုရားများ သဘာဝအမွေအနှစ်များဖြင့် သာယာလှပနေသည့်ဒေသများသို့ ခရီးထွက်၍ ကုသိုလ်ပြုအပန်းဖြေသူများ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ပိုမိုများပြားလာကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား) အောင်မြိုးကျော်

# (၁၂)ကြိမ်မြောက် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးဖလား တိုက်ကွမ်ဒိုပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၂  
၂၀၁၉ ခုနှစ် (၁၂)ကြိမ်မြောက် ကိုရီးယားသံအမတ်ကြီး ဖလား တိုက်ကွမ်ဒိုပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာတောင်ညွန့် မြို့နယ် အောင်ဆန်းအားကစားပြိုင်ဝင်းရှိ မိုးလုံလေလုံ အားကစားရုံ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာဝုံ)



အခမ်းအနားသို့ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြလေးစိန်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာလီဆန်ဟွာ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမျိုးလှိုင်၊ အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံသံရုံးမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံတိုက်ကွမ်ဒိုအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြဟန်နှင့် အမှုဆောင်ကော်မတီဝင်များ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း အုပ်ချုပ်သူ/နည်းပြ၊ ဒိုင်လူကြီးများနှင့် ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားများ တက်ရောက်ကြသည်။

### (၁၂)ကြိမ်မြောက်ဖြစ်

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေး အခွန်ရှည်ရေးကို မျှော်မှန်းပြီး ကိုရီးယားသံအမတ်ကြီး ဖလား တိုက်ကွမ်ဒိုပြိုင်ပွဲများကို ၂၀၀၆ ခုနှစ်မှစတင်၍ နှစ်စဉ်ကျင်းပပေးခဲ့ပြီး ယခုနှစ်တွင် (၁၂)ကြိမ်မြောက်ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခုပြိုင်ပွဲတွင် အားကစားနှင့်ကာယပညာသိပ္ပံကျောင်း(၆)ကျောင်းမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ၊ ဝန်ကြီးဌာနအသင်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်အသင်းများ၊ ကလပ်အသင်းများ အပါအဝင် ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း ၂၈ သင်း စုစုပေါင်းပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း ၅၅၀ ကျော် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

မြန်မာ့တိုက်ကွမ်ဒို အားကစားအဆင့်အတန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်၊ နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများတွင် တိုက်ကွမ်ဒိုအားကစားနည်းအောင်မြင်မှုရရှိရန်တို့အတွက် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးနီးစွာဖြင့် ကူညီပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးသော ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံကို ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာလီဆန်ဟွာက နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး တိုးတက်စေရန်အတွက် ခရီးသွားလာရေးကဏ္ဍ၊ ယဉ်ကျေးမှု ကဏ္ဍ၊ အားကစားကဏ္ဍနှင့် အခြားကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ တိုက်ကွမ်ဒိုအားကစားနည်းသည် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း၊ မိမိကိုယ်ကိုထိန်းချုပ်နိုင်မှု၊ အခြားမည်သို့သော စိန်ခေါ်မှုမျိုးကိုမဆို ကျော်လွှားနိုင်သည့် စိတ်ဓာတ်ကြံ့ခိုင်မှု အခြေခံထားသော ကိုရီးယားရိုးရာအားကစားနည်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ တိုက်ကွမ်ဒိုအားကစားနည်း ပြန့်ပွားလာသည့်အတွက် ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံ တိုက်ကွမ်ဒို အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြဟန်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကိုရီးယားသံအမတ်ကြီးနှင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံသံရုံးမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတိုက်ကွမ်ဒို အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြဟန်တို့က ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများအား လိုက်လံနှုတ်ဆက်ပြီး ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်များကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

### တက်ရောက်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မွန်းလုံပိုင်းတွင် ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)ရန်ကုန်၌ ပြုလုပ်သော Cambridge Global Health Partnership (CGHP) နှင့် Tropical Health & Education Trust (THET) အဖွဲ့များ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ မြန်မာနိုင်ငံမှ ဆေးပညာရှင် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် United Kingdom နိုင်ငံသို့ စက်တင်ဘာ ၂၂ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ လေ့လာရေးခရီးသွားရောက်ခဲ့မှု အတွေ့အကြုံနှင့် အမျိုးသားအဆင့် ဆေးပညာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှု၊ သတ္တန်တူလေ့ကျင့်သင်ကြားမှုနှင့် သုတေသနဆိုင်ရာ ဌာနကြီး (National Medical Skill, Simulation and Research Center) ဖွင့်လှစ်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြပွဲ၌ တက်ရောက်သည်။ အဆိုပါ ရှင်းလင်းတင်ပြပွဲ၌ ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)

ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာဇော်ဝေစိုး၊ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကု ပါမောက္ခဒေါက်တာမြတ်သူ၊ မေဆေးပညာပါမောက္ခ ဒေါက်တာမူမူနိုင်၊ အရေးပေါ်ဆေးပညာပါမောက္ခ ဒေါက်တာခိုင်ရွှေဝါ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အထွေထွေရောဂါကုဆရာဝန်အသင်းမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမြင့်ဦးနှင့် Rangoon General Hospital Reinvigoration Charitable Trust (RGHR) အဖွဲ့မှ ဒေါက်တာသင်းသင်းလှိုင်တို့က လေ့လာရေးခရီးစဉ်အတွင်း United Kingdom နိုင်ငံရှိ ထိခိုက်ဒဏ်ရာကုသမှုဌာနများသို့ လေ့လာခဲ့မှု၊ ဦးနှောက်နှင့်အာရုံကြော ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုဆိုင်ရာ သုတေသနများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လေ့လာညှိနှိုင်းခဲ့မှု၊ အထွေထွေရောဂါကုဆရာဝန်များ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးအတွက် Royal Collage of General Practitioner အဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်း၍ မိသားစုကျန်းမာရေး ဆေးပညာမဟာသိပ္ပံဘွဲ့သင်တန်းဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် သင်ရိုးညွှန်းတမ်း လေ့လာဆန်းစစ် မွမ်းမံရေး၊ အရည်အသွေးနှင့် လေ့ကျင့်သင်ကြားမှုဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ညှိနှိုင်းခဲ့မှု၊ နှစ်စဉ်ကျင်းပသည့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ Tropical Health & Education Trust (THET) နှီးနှောဖလှယ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့မှုတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ပြီး ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)ပါမောက္ခချုပ်က “အမျိုးသားအဆင့် ဆေးပညာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှု၊ သတ္တန်တူလေ့ကျင့်သင်ကြားမှုနှင့် သုတေသနဆိုင်ရာ ဌာနကြီး (National Medical Skill, Simulation and Research Center)” အမြန်ဆုံးဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ခရီးစဉ်အတွင်း လေ့လာတွေ့ရှိခဲ့မှု အတွေ့အကြုံများကို မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အခြေအနေအရပ်ရပ်နှင့် ကိုက်ညီစေရန် အသုံးပြုပြီး Cambridge Global Health Partnership (CGHP) နှင့် Tropical Health & Education Trust (THET) အဖွဲ့များနှင့် ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပါရန်နှင့် “အမျိုးသားအဆင့် ဆေးပညာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှု၊ သတ္တန်တူလေ့ကျင့်သင်ကြားမှုနှင့် သုတေသနဆိုင်ရာဌာနကြီး”အတွက် လိုအပ်သည်များကို လည်း ဝန်ကြီးဌာနက ဆက်လက်ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

## ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်း ဆင်ဟွာသတင်းဌာနချုပ်မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂  
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်းသည် ဆင်ဟွာသတင်းဌာနချုပ်မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Mr. Zhang Sutang ဦးဆောင်သောအဖွဲ့အား ယနေ့ညနေ ၄ နာရီတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။  
တွေ့ဆုံစဉ်ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနက အဓိကဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များ၊ နည်းပညာတိုးတက်လာမှုနှင့်အတူ ပြောင်းလဲလာသည့် မီဒီယာလမ်းကြောင်း၊ လူမှုမီဒီယာ၏ ကောင်းကျိုးနှင့်ဆိုးကျိုးများ၊ နှစ်နိုင်ငံ နားလည်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုတိုးမြှင့်ရေးအတွက် မီဒီယာ၏ အရေးပါသည့် အခန်းကဏ္ဍတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်



## မိုးမိုး(အင်းလျား)အမှတ်တရဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲ ၁၉၉၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ဆုရရှိသူများစာမူနှင့် အမှတ်တရ စာအုပ်ထုတ်ယူနိုင်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၂  
မိုးမိုး(အင်းလျား) အမှတ်တရ ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲများကို ၁၉၉၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်အထိ ခုနှစ်နှစ်ဆက် ကျင်းပခဲ့သည်။  
ယခုမိုးမိုး(အင်းလျား) ၇၅ နှစ်ပြည့် မွေးနေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မြန်မာစာပေနှင့်အနုပညာပွဲတော်အတွက် ယင်းခုနှစ်အုပ်ကို ပြန်လည်ပေါင်းစည်းကာ အတွဲနှစ်တွဲခွဲ၍ ပြန်လည်ထုတ်ဝေမည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိသူများသည် စာမူနှင့်အမှတ်တရစာအုပ်ကို စာပေလောကစာအုပ်တိုက်အမှတ် ၁၇၃၊ ၃၃ လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ် ရန်ကုန်သို့ ဆက်သွယ်ထုတ်ယူနိုင်ကြသည်။  
ဆက်သွယ်ထုတ်ယူမည့်သူများအနေဖြင့် ကိုကျော်ကျော် ဖုန်း ၀၉-၄၀၀၇၃၅၇၂၀၀ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို စုံစမ်းနိုင်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

## သတင်းလမ်းညွှန်

### ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် ရှင်တော်ကုန်းကျေးရွာတွင် ဆီမီးမျှောပွဲ ကျင်းပမည်

ပုသိမ်ကြီး အောက်တိုဘာ ၁၂  
ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် ရှင်တော်ကုန်းကျေးရွာတွင် (၂)ကြိမ်မြောက်အဖြစ် ဆီမီးပူဇော်ပွဲကို သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့တွင် ရွာထိပ်ရှိ ဆည်တော်ကြီး ချောင်းမကြီးအတွင်း ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ရှင်တော်ကုန်းရွာ မီးမျှောပွဲအတွက် ကျေးရွာအတွင်းရွာသူရွာသားများပေါင်းကာ အလှူငွေထည့်ဝင်ကြပြီး နှစ်စဉ်မပျက် ဆောင်ရွက်လေ့ရှိသည်။ ယခုနှစ်မီးမျှောပွဲတွင် မြတ်စွာဘုရားအမှူးပြုသော ရှင်ဥပဂုတ္တမထေရ်ကြာဖောင်တော်ကြီးကို ကြာမီးခွက် ထောင်ချီကာမြှောက်လှူကာ ချောင်းမကြီးအတွင်း တင့်တယ်စွာ မျှောသွားနိုင်ရန်အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်နေကြပြီဖြစ်ပြီး အဆိုပါနေ့တွင်ကျေးရွာဓမ္မစကြာအဖွဲ့က ဝတ်ရွတ်ပူဇော်ခြင်းနှင့်အတူ လာရောက်ပါဝင်ကြသူများကို ကြာဆံဟင်းစတုဒါသဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြအောင်

### ၂၀၁၉ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသဘာဝဘေးအန္တရာယ် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေလျော့ချရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂  
၂၀၁၉ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသဘာဝဘေးအန္တရာယ် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေလျော့ချရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဆောင်ပုဒ်မှာ “BUILD TO LAST” “ဘေးဒဏ်ကြုံကြံခံနိုင်ဖို့ အခိုင်ခံ့ခံ့တည်ဆောက်စို့” ဖြစ်သည်။  
အဆိုပါ အခမ်းအနားကို နှစ်စဉ် အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်တွင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီး၌ ကျင်းပလျက်ရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၌ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်မှစတင်၍ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်၍ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသဘာဝဘေးအန္တရာယ် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေလျော့ချရေးနေ့သည် အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်ဖြစ်ပြီး ယင်းနေ့သည် အများပြည်သူရုံးပိတ်ရက်ဖြစ်သောကြောင့် အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက်တွင် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ မောင်လူမော်

# ခေါင်လန်ဖူးပညာရေးနှင့် ခယောင်းလမ်းမှာပွင့်သောပန်း ( ၂ )

မြင့်မောင်စိုး

ခေါင်လန်ဖူးဒေသသို့ သွားရောက်ရာတွင် အခက်ခဲဆုံး အကြမ်းတမ်းဆုံးအတားအဆီးတစ်ခုမှာ ဆန်းလွတ်ချက် တောင်ပင်ဖြစ်၏။ ထိုတောင်ပင်အမြင့်မှာ ပေပေါင်း ၇၇၀၀ မြင့်သည်။ အတက်၊ အဆင်း အလွန်မတ်စောက်၏။ သက်တမ်းနှုန်းမြေအမျိုးအစားဖြစ်၍ တောင်ပြိုကျမှုများ မကြာခဏဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်။ မိုးရွာချိန်ကာလတွင် အထူးကျယ်ပြန့်သွားလာကြရ၏။ ထိုတောင်ပင် မပွင့်-ခေါင်လန်ဖူးလမ်းပေါ်တွင်တည်ရှိနေခြင်းကပင် ခရီးသွားများ၏ အသက်အန္တရာယ်ကို ခြိမ်းခြောက်လျက်ရှိသည်။

ယခုအခါ ဆန်းလွတ်ချက်တောင်ထိပ်ကိုကျော်၍ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ဒေသဆိုင်ရာကုမ္ပဏီတစ်ခုက လမ်းဖောက်လုပ်လျက်ရှိသည်။ လမ်းမှာအလွန်ကျဉ်းမြောင်း၏။ ကားနှစ်စီးရှောင်ရန်ပင် ခက်ခဲလှပေသည်။ ကားတစ်စီးသာကောင်းစွာ သွားလာနိုင်သည့်အနေအထားရှိသည်။ လမ်းမှာဖောက်လုပ်ဆဲဖြစ်၍ ခရီးသွားများအား အချိန်သတ်မှတ်ပြီး ဖြတ်သန်းခွင့်ပြုထားသည်။

ကျွန်တော်တို့ သတင်းရိုက်ကူးရေးအဖွဲ့သည် ထိုမျှအန္တရာယ်များလှသော ဆန်းလွတ်ချက်တောင်ထိပ်သို့ မတက်မီ ဗိုလ်တံ နံနက်စာစားကြသည်။ နံနက်စာဟု ဆိုသော်လည်း ကောင်းကောင်းကန်းကန်းမဟုတ်။ ထုံးစံအတိုင်း ပါလာသောခေါက်ဆွဲခြောက်ကို ရေလုံပြုထားခြင်းဖြစ်သည်။ ထမင်းပူပူလေးကို ရွှေတောင်ကြီးလက်ဖက်ချဉ်စပ်လေးတစ်ထုပ် ပါးစပ်နှင့်အမြန်ကိုက်ဖွဲကာ ခေါက်ဆွဲပြုတ်ရည်လေးဖြင့်မျှောချလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ အရသာရှိတာ၊ မရှိတာအပူထား။ တွေ့ကြုံရင်ဆိုင်ရတော့မည့်တောင်တက်ခရီးကြမ်းကို ကြိုကြိုခံတောင့်ခံထားနိုင်ဖို့ အားအင်ကိုဖြည့်တင်းလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

နံနက်စာစားပြီးသည်ဆိုလျှင်ပင် ကားပေါ်သို့ အားလုံးတက်ကာ ဆန်းလွတ်ချက်တောင်ထိပ်သို့ တည်ကာ စတင်ထွက်ခွာကြသည်။ ထိုစတင်ထွက်ခွာသည့်နေရာမှပင် အတက်ဖြစ်၍ ကားမှာ တစ်စီး၊ တစ်စီးအော်မြည်လျက် တောင်တက်ခရီးကိုတွေ့ကာ ဝိုက်ကာ၊ လူးကာလွန်ကာ ဂီယာကြီးဖြင့်တစ်ရိပ်ထိုးတက်လေတော့၏။

သို့သော် နာရီဝက်ခန့်မောင်းနှင်ပြီးသောအခါ ကားကိုစက်သတ်ရန်နားလိုက်သည်။ ကားစက်အင်ဂျင်ပူလွန်း၍ ရှေ့ဆက်မောင်းနှင်တော့သဖြင့် ရပ်နားလိုက်ရခြင်းဖြစ်သည်ဟု ယာဉ်မောင်းလုပ်သူကဆို၏။ ယာဉ်နောက်လိုက်လုပ်သူက စီးဆင်းနေသောတောင်ကျရေကို ဘာလိပုံးဖြင့်ခပ်ကာ ကားစက်ခေါင်းအတွင်းတဖျန်းဖျန်းပတ်လေတော့သည်။ ၎င်းနေရာကို ဒေသခံများက "ဖီဝဒ်ဒမ်" ဟုခေါ်ကြသည်။ ဖီဝဒ်ဒမ်တွင် တပ်မတော်အင်ဂျင်နီယာတပ် ( ဂျီအီးတပ် ) မှလမ်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသော စက်ယန္တရားများ၊ ဆိုင်ကယ်များတွေ့ရသည်။ လူအချို့လည်းတွေ့ရသည်။

**ဆန်းလွတ်ချက်တောင်**  
ထိုနေရာမှစ၍ ကျွန်တော်တို့တစ်ဖွဲ့လုံး ကားစီးခွင့်မရတော့ပေ။ ကုန်များသာတင်၍တောင်ထိပ်သို့တက်သွားပြီးနောက် တောင်ပေါ်မှပြန်ဆင်းလာသည်။ ကျွန်တော်တို့အားလုံး ဆရာမသုံးယောက်နှင့်အတူ တောင်ထိပ်သို့ စတင်တက်လေသည်။

စတင်တက်ခါစတွင် လမ်းမှာပြေပြေရှိသော်လည်း မိနစ်အနည်းငယ်ကြာလာသည်နှင့်အမျှ တောင်မှာ မတ်စောက်လာသည်။ မောလည်းမောလာသည်။ တစ်ကိုယ်လုံး ချွေးများရွဲလာသည်။ တောင်တက်လာသူတိုင်း ပါးစပ်မှ ဟောဟဲသံများထွက်လာသည်။ ဝတ်လာသောအနွေးထည်ကို ချွတ်ပြီးလွှင့်ပစ်ချင်စိတ်ပေါက်လာသည်။ သယ်လာသော ရေဘူးကိုတော့ တစ်ခွက်နှင့်သောက်ပြီး တစ်နေရာတွင် ချထားခဲ့သည်။

"အတော် မောလိုက်တာ။ ဒီလိုမှန်းမသိလို့ပါ။ တောင်ကြီးတွေကမြင့်လိုက်တာ" ဟု ကိုယ့်ကိုရှေ့ကိုင်းကာ အားယူတက်နေသော မိုးညှင်းမှ ဆရာမက ပြောသည်။ တက်လာသောလမ်းကြောင်းကိုပြန်ကြည့်တော့ ခရီးအတော်ပေါက်ခဲ့ပြီ။ ခဏကြာတော့ တောင်အကျွတ်နေရာတွင် ရဟတ်ယာဉ်ဆင်းရန်နေရာ နှစ်ခုကိုတွေ့ရသည်။ ရှေ့နားဆက်လျှောက်သွားသည်နှင့် လမ်းဖောက်လုပ်ရေးစီမံကိန်းရုံးကို တွေ့ရသည်။ စီမံကိန်းရုံးအတွင်း ရောက်တုန်းရောက်ခိုက်တက်ကြည့်ဖြစ်လိုက်သေးသည်။ ရှင်းပြနိုင်မည့်သူလည်း တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမတွေ့ရ၍ အမြန်ပြန်ဆင်းလာလိုက်သည်။ ထိုရုံးသည် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ မဂ္ဂဇင်း - ငါ့လုံဒမ်း - ရီဒမ်း - ခေါင်လန်ဖူး လမ်းဖောက်လုပ်ရေး စီမံကိန်းရုံးဖြစ်သည်။ ထိုရုံး၌ တွေ့ရသော စီမံကိန်းဇယားများအရ မဂ္ဂဇင်းခေါင်လန်ဖူးအထိ ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ နှင့် ၂၀၂၀ - ၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် နှစ်ချဖြင့် မြေသားလမ်း၊ ကျောက်လမ်းတို့ကို တံတား ၂၄ စင်း နှင့် Box Culvert ၇၀ တို့ အပါအဝင် ထည့်သွင်းတည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် ဆန်းလွတ်ချက်တောင်ထိပ်သို့ဆက်လက်တက်ခဲ့ကြသည်။ ပေ ၄၀၀၀ လောက်အရောက်တွင် အေးလာသည်။ တောင်များတစ်ဝိုက်တွင် ဆီးနှင်းမြူများ ထူထပ်စွာကျဆင်းနေသည်။ ရှေ့မြင်ကွင်းကိုသဲသဲကွဲကွဲ မတွေ့ရတော့။ အတော်လေးပင်သတ်ထားသွားနေရသည်။ ထိုအခိုက် "မြတ် မြတ် မြိုး မြော မြော" ဟူသော အသံကြီးတစ်ခုကြားလိုက်ရသည်။ နောက်ကိုပြန်လှည့်ကြည့်လိုက်တော့ ကျွန်တော်တို့ ဖြတ်လာသော တောင်တက်လမ်းပေါ်တွင် ကျောက်ဖြန်းမြေစာပုံကြီးကိုတွေ့လိုက်ရသည်။ လမ်းလျှောက်တက်လာသောကျွန်တော်တို့အဖွဲ့နှင့် ကိုက် ၂၀၀ ခန့်သာဝေးသည်။ တောင်ပေါ်ကမြေစာပုံပြိုကျလာခြင်းဖြစ်သည်။ ကံကောင်းထောက်မစွာဖြင့် အသက်ဘေးမှ သိသိကလေးလွတ်မြောက်သွားခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုတောင်သည်



မဂ္ဂဇင်းခေါင်လန်ဖူးလမ်း ဆန်းလွတ်ချက်တောင်၌ လမ်းဖောက်လုပ်နေမှုမြင်ကွင်း။

သက်တမ်းနုတောင်ဖြစ်၍ မြေများ၊ ကျောက်တုံးများ မကြာခဏပြိုကျလျက်ရှိသည်။ လမ်းမှာလည်းဖောက်လုပ်ဆဲလမ်းဖြစ်သည်။

တောင်ထိပ်ရောက်ခါနီးတော့ လူနှစ်ယောက် တောင်ပေါ်မှဆင်းလာသည်ကိုတွေ့ရသည်။ "တက်ထား တက်ထား ရောက်ခါနီးပြီ" ဟု ထိုလူနှစ်ယောက်က ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့ကို အားပေးရှာသည်။ ကျွန်တော်တို့အားလုံးခြေကုန်လက်ပန်းကျကုန်ပြီ။ လှမ်းနေသောခြေလှမ်းများ ဒယ်ဒယ်ဖြင့် ဖြစ်လာသည်။ သို့သော် ကိုယ်ကိုနှိမ့်ခါးကိုချိုးကာ အားတင်းလျက် တစ်လှမ်းချင်းတက်လာကြသည်။

မိုးများတဖွဲဖွဲရွာလာသည်။ ပါလာသော မိုးကာအင်္ကျီကို ထုတ်ဝတ်ကြသည်။ ခဏတာအနားယူပြီး ပါလာသောဖုန်းများနှင့် အပြန်အလှန်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြပြီး ဆက်တက်ကြရာ မကြာမီ ဆန်းလွတ်ချက်တောင်ထိပ်သို့ ရောက်သည်။ တောင်ထိပ်တစ်နေရာတွင် မဂ္ဂဇင်း-ခေါင်လန်ဖူးတောင်ကြားလမ်း အမြင့်ပေ ၇၇၀၀ ဟုရေးထိုးထားသောသစ်သားဆိုင်ခဲဘုတ်ကို မြန်မာနိုင်ငံအလံနှင့်အတူပူးတွဲလျက်စိုက်ထူထားသည်ကိုတွေ့ရသည်။ ထိုဆိုင်ခဲဘုတ်မှတစ်ဆင့် ကျွန်တော်တို့အမှတ်တရ ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ကျွန်တော်တို့ရှေ့မှ ကားဖြင့်တက်သွားသော ကိုကျော်ဆာနှင့် MRTV မှ ကိုကျွန်းတောင်တို့ အထမ်းသမားများခေါ်ရန်တောင်အောက်သို့ ကျွန်တော်တို့မရောက်မီကပင် ဆင်းသွားကြသည်။ တောင်ထိပ်၌ ကျွန်တော်တို့အထုပ်အပိုးများကို ပလတ်စတစ်ဖြင့်အုပ်လျက် ထားခဲ့သည်။ မိုးများသဲသဲမဲမဲရွာလာသည်။ လေများလည်း တဟူးဟူးတိုက်နေသည်။ တောင်ထိပ်သို့မောမောပန်းပန်း တက်ခဲ့ရသော ကျွန်တော်တို့နှင့်ဆရာမသုံးယောက် တောင်ထိပ်၌ မိုးထဲရေထဲ ဒုက္ခပင်ပန်းဆင်းရဲကြီးစွာကြုံတွေ့နေရပြီ။

ခဲနှင့်လွတ်မည့်နေရာကိုမှန်းပြီး တစ်လှမ်းချင်း ခြေချရတော့သည်။ ထို့ကြောင့်လည်း ခရီးကားမတွင်လှ။ အတူလာသူများမှာ ရှေ့အတော်ပင်ရောက်သွားကြလေပြီ။ သူတို့အားလုံးပျိုင့်ဖိနပ်ကိုစီးထားသောကြောင့် ကောင်းစွာလျှောက်နိုင်ကြ၍ ခရီးတွင်လျက်ရှိသည်။ ပျိုင့်ဖိနပ်ဆိုသည်မှာ စစ်ဖိနပ်ပင်ဖြစ်သည်။ တောစီးဖိနပ်လို့လည်းခေါ်ကြသည်။ ပျိုင့်ဖိနပ်စီးမလာမီသော ကျွန်တော်အဖွဲ့အတူလာကြသူများနှင့် အတော်ပင်အလှမ်းဝေးကွာသွားပြီဖြစ်သည်။ အတူလာသူအားလုံးနှင့် အဆက်ပြတ်သွားတော့သည်။ ကျွန်တော်တစ်ဦးသာ ယောင်ချာချာဖြင့် ကျန်ရစ်ခဲ့တော့သည်။

"ခြေညှပ်ဖိနပ်နဲ့ လျှောက်နေတာလား။ သွားလို့ မရဘူးလေ။ ပျိုင့်ဖိနပ်မပါဘူးလား" ဟု လမ်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသော တပ်မတော်သားတစ်ဦးက မေးသည်။

အမှန်မှာ ပျိုင့်ဖိနပ်တစ်ရန် ကျွန်တော်မှာပါလာသည်။ ရန်ကုန်ကတည်းက ခြေထောက်နှင့်သေချာတိုင်းပြီးဝယ်လာခဲ့သည်။ သို့သော် ခရီးဆောင်အိတ်အတွင်း ထည့်ထားခဲ့သောကြောင့်ဖြစ်သည်။ ၎င်းခရီးဆောင်အိတ်မှာ တောင်ထိပ်၌ အထမ်းသမားဖြင့်သယ်ဆောင်ရန်ထားခဲ့သည်။ ကျောပိုးအိတ်တစ်လုံးသာလှယ်ပြီး ဆင်းလာခဲ့သည်။ နံနက်စောစောက အတူလာသူဦးဆောင်သူက ပျိုင့်ဖိနပ်မပါရင်သွားလို့မရဘူးလို့ သတိပေးရင်လည်း အကောင်းသာ။ အခုတော့ ကျွန်တော်တစ်ယောက်တည်း အတော်ဒုက္ခရောက်ရသည်။



ဆရာ ဆရာမများ ဆန်းလွတ်ချက်တောင်ထိပ်သို့ ရောက်ရှိစဉ်။

တောင်ပေါ်မှ ဆင်းသင့်၊ မဆင်းသင့်စဉ်းစားနေသည်။ နောက်ဆုံး၌ ကျွန်တော်တို့ အားလုံး တောင်ထိပ်မှဆင်းလာကြသည်။ မိုးများတဖွဲဖွဲရွာနေသည်။ လမ်းတစ်လမ်းလုံး ခြေချစရာမရှိအောင် ဗွက်ထနေသည်။ ခြေမျက်စေ့လောက် နှစ်သော ရွှံ့ဗွက်တောလမ်းကြီးအတိုင်း ခရီးစတင်ခဲ့ကြသည်။

**ဖိနပ်မပါ ခြေကျင်လမ်းလျှောက်**  
စတင်လျှောက်ခါစက ပြဿနာမရှိသော်လည်း တစ်မိုင်ခန့်လျှောက်ပြီးချိန်တွင် ညှပ်ဖိနပ်စီးလာသော ကျွန်တော်အဖွဲ့ အခက်အခဲနှင့်ရင်ဆိုင်ရပြန်သည်။ ညှပ်ဖိနပ်စီးပြီး ဗွက်တောထဲ လျှောက်လိုက်၊ သဲကြီးကျွတ်သွားလိုက်နှင့် မိုးထဲရေထဲတွင် ကျွန်တော်အဖွဲ့ အထုပ်တစ်ထုပ်နှင့်အလုပ်ရှုပ်နေတော့သည်။ ခရီးမှာ မတွင်ကျယ်တော့။ နောက်ဆုံး မတတ်နိုင်တော့သည့်အဆုံး ဖိနပ်ချွတ်ကာ ဗွက်တောထဲ လျှောက်ရတော့သည်။

ထိုဗွက်တောမှာလည်း ပျော့ပျော့ပျောင်းပျောင်းဗွက်များမဟုတ်။ ခင်းခါစ၊ ဖောက်လုပ်ခါစ လမ်းများဖြစ်၍ ချွန်မြဲနေသော ကျောက်တုံးလေးများက ခြေဖဝါးစားဖြင့် မွန်းသလို ဆိုးဆိုးရွားရွားကိုခံစားရသည်။ သို့သော်လည်း

ခဲနှင့်လွတ်မည့်နေရာကိုမှန်းပြီး တစ်လှမ်းချင်း ခြေချရတော့သည်။ ထို့ကြောင့်လည်း ခရီးကားမတွင်လှ။ အတူလာသူများမှာ ရှေ့အတော်ပင်ရောက်သွားကြလေပြီ။ သူတို့အားလုံးပျိုင့်ဖိနပ်ကိုစီးထားသောကြောင့် ကောင်းစွာလျှောက်နိုင်ကြ၍ ခရီးတွင်လျက်ရှိသည်။ ပျိုင့်ဖိနပ်ဆိုသည်မှာ စစ်ဖိနပ်ပင်ဖြစ်သည်။ တောစီးဖိနပ်လို့လည်းခေါ်ကြသည်။ ပျိုင့်ဖိနပ်စီးမလာမီသော ကျွန်တော်အဖွဲ့အတူလာကြသူများနှင့် အတော်ပင်အလှမ်းဝေးကွာသွားပြီဖြစ်သည်။ အတူလာသူအားလုံးနှင့် အဆက်ပြတ်သွားတော့သည်။ ကျွန်တော်တစ်ဦးသာ ယောင်ချာချာဖြင့် ကျန်ရစ်ခဲ့တော့သည်။

"ခြေညှပ်ဖိနပ်နဲ့ လျှောက်နေတာလား။ သွားလို့ မရဘူးလေ။ ပျိုင့်ဖိနပ်မပါဘူးလား" ဟု လမ်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသော တပ်မတော်သားတစ်ဦးက မေးသည်။

အမှန်မှာ ပျိုင့်ဖိနပ်တစ်ရန် ကျွန်တော်မှာပါလာသည်။ ရန်ကုန်ကတည်းက ခြေထောက်နှင့်သေချာတိုင်းပြီးဝယ်လာခဲ့သည်။ သို့သော် ခရီးဆောင်အိတ်အတွင်း ထည့်ထားခဲ့သောကြောင့်ဖြစ်သည်။ ၎င်းခရီးဆောင်အိတ်မှာ တောင်ထိပ်၌ အထမ်းသမားဖြင့်သယ်ဆောင်ရန်ထားခဲ့သည်။ ကျောပိုးအိတ်တစ်လုံးသာလှယ်ပြီး ဆင်းလာခဲ့သည်။ နံနက်စောစောက အတူလာသူဦးဆောင်သူက ပျိုင့်ဖိနပ်မပါရင်သွားလို့မရဘူးလို့ သတိပေးရင်လည်း အကောင်းသာ။ အခုတော့ ကျွန်တော်တစ်ယောက်တည်း အတော်ဒုက္ခရောက်ရသည်။

လမ်းတစ်ဝက်ရောက်တော့ လမ်းဖောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသော တပ်မတော်သားများ၏ ဆောက်လုပ်ရေးစခန်းကိုတွေ့ရသည်။ ထိုစခန်းတံဆောင်အတွင်းဝင်ပြီး ပျိုင့်ဖိနပ်ရလို့ငြား ဝင်မေးကြည့်သည်။ တံအတွင်းထိုင်နေသော တပ်မတော်သားများအားလုံးက အပိုမရှိဟုဆိုသည်။ "ပိုက်ဆံနဲ့ ဝယ်ပါမယ်။ အလကား မတောင်းပါဘူး" ဟု ပြောကြည့်သော်လည်း ဘာမျှ မထူးခြား။ သို့နှင့် ရှိစေတော့၊ ငါ့ထိုက်နဲ့ ငါ့ကံပဲဟု ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်သာ အပြစ်ဆို၍ စိတ်အားညှိုးငယ်စွာဖြင့် ခရီးဆက်ခဲ့ပြန်သည်။ ရှေ့အနည်းငယ်လျှောက်သွားပြီး သည်နှင့် လမ်းမှာဆက်၍သွားလို့မရတော့။ လမ်းဖောက်လုပ်နေသော ကုမ္ပဏီက ပိတ်ထားသောကြောင့်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ခရီးသွားအားလုံး တောနက်ကြီးအတွင်း လမ်းမရှိသေးသောနေရာမှ မှန်းဆင်းခဲ့ရသည်။

**ဆူးတော၊ ဝါးတောထဲကိုဆင်း**  
ပေပေါင်းထောင်ချီ၍ နက်ရှိုင်းလှသော ထိုတောနက်ကြီးသည် ဝါးတော၊ ကြိမ်တောကြီးဖြစ်၍ ဆူးငြောင့် ခလုတ်များပြည့်နှက်နေသည်။ ဆူးပါသော ဝါးပင်၊ ကြိမ်ပင်များက ဆင်းသက်ရာလမ်းတစ်လျှောက် အုပ်မိုးကားဆီးထား၍ ဆင်းသက်ရာတွင် အတော်လေးပင် ဒုက္ခရောက်လှသည်။



❖ စာမျက်နှာ ၈ မှ

ထိုသို့ ကြမ်းတမ်းလှသော ခယောင်းလမ်းတွင် ရိက္ခာထမ်းနေသည့် တပ်မတော်သားများနှင့်လည်း တွေ့ရသည်။ ပွိုင့်ဖိနပ်မပါဘဲ ဆူးတော၊ ဗွက်တော အတွင်း ခြေဖလားဆင်းနေသော ကျွန်တော့်အတွက် သူတို့ အတော်စိတ်မကောင်းဖြစ်နေကြသည်။ သူတို့စီးလာ သောဖိနပ်ကို ချွတ်ပေးလို့လည်း မဖြစ်၊ အပိုအရန်လည်း မရှိသည့်အဆုံး နောက်ဆုံးခြေကတုံးဖြင့် ဆင်းခဲ့ရသည်။

လမ်းခုလတ်တစ်နေရာအရောက်တွင် ခြေထောက် တစ်ဖက်ကိုအောက်သို့အချ ချော်လဲသွား၍ ဆွဲမိဆွဲရာကို လှမ်းဆွဲလိုက်ရာ ဆူးများပြည့်နေသောဝါးကိုကိုင်မိသဖြင့် လက်မှ"ရွှံ့ခနဲ"ဖြစ်ကာ ဒဏ်ရာမှ သွေးများဖြာဆင်း လာသည်။ ညာဘက်လက်ညှိုးမှ အသားများပဲ့ပါသွား သည်။ လက်နှစ်ဖက်စလုံး သွေးများရတောက်နေသည်။ အကူအညီတောင်း အော်ဟစ်ခေါ်သော်လည်း မည်သူမျှ မရှိ။ မကြားကြ။ သွေးများတိတ်အောင် ကိုယ့်လက်နှင့်ကိုယ် တင်းတင်းကျပ်ကျပ်ဆုပ်ပြီး အတန်ကြာအောင်ရပ် နေလိုက်သည်။

ခဏကြာတော့ တောင်အောက်မှဆန်ထုပ်ပို့ အပြီး ပြန်တက်လာသူတစ်ဦးနှင့် တွေ့သည်။ သူ့ပုံစံက ကြမ်းကြမ်းတမ်းတမ်း လေ့ကျင့်မှုပြည့်ဝနေသည့်ပုံမျိုး။ သို့သော်စိတ်သဘောထားအလွန်ပြည့်ဝသည်။ ကျွန်တော် ထမ်းလာသောအထုပ်ကို သူက ကူသယ်ချပေးသည်။ ကျွန်တော်တို့ကို ဖြည်းဖြည်းသာဆင်းလာဖို့ ပြောသည်။

ဆရာမများတည်းခိုသော ဗိုလ်တဲဉ် ကျွန်တော်တို့အားလုံး ညစာ အတူစားကြသည်။ ဆရာမ အားလုံး ၁၀ ဦးခန့် ရှိမည်ထင်သည်။ ဗိုလ်တဲဉ်အတွင်း အလယ်ကောင်ရှိ မီးဖိုကြီးတွင် ဝိုင်းအုံမီးလှိုင်း နေ့ခင်းက ခြေကျင်ခရီးနှင့်ကြစဉ် စိုရွဲနေသော အဝတ်များကို မီးကင် နေကြ၏။

တချို့ဆရာမများ ခရီးပန်းလွန်း၍ ညစာမစားနိုင်တော့။ တချို့ဆရာမများ ငိုနေကြ၏။ တချို့ဖျားနာနေကြ၍ ဆေး သောက်၊ မက်ကလောင်ခြစ်ကြ၏။

ကျွန်တော်တို့ ညစာသည်ကား ဆန်ကြမ်းထမင်းနှင့် တစ်ပင်တိုင် ခေါက်ဆွဲပြုတ်။ အားလုံးက ခရီးပန်းနေကြ၍ မစားနိုင် မသောက်နိုင်ဖြစ်

ထိုအချိန်တွင် ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့ကို ဦးဆောင်လာသော ပြည်နယ်ပညာရေးရုံးမှ ကိုကျော်စောနှင့်တွေ့သည်။ သူလည်း တောင်ပေါ်မှအထုပ်နှင့်ဆင်းလာခြင်းဖြစ်သည်။ ဖိနပ်မပါဘဲ ဝါးဆူးပြောင့်တောအတွင်းဆင်းနေသော ကျွန်တော့်အတွက် သူစိတ်မကောင်းအတော်ဖြစ်နေပုံရသည်။ သူစီးထားသော တောစီးဖိနပ်ကို စီးပါလို့ပြောသည်။ သို့သော် ကျွန်တော့် ခြေထောက်ကကြီးနေ၍ မစီးလိုကြောင်း ကျွန်တော်က ပြောသည်။ သို့နှင့် သူနှင့် အတူတူ၍ တောင်အောက်သို့ ဆင်းခဲ့သည်။

ဆူးတောကြီးထဲမှာခိုခဲ့ပြီ "အဲဒီ ဆူးတော၊ ဝါးတောကြီးမှာပေါ့ သမီးတို့ခိုခဲ့ရ တာ။ တစ်ခါမှ ဒီလိုဆိုးရွားတဲ့ တောကြီးတောင်ကြီးထဲကို မသွားခဲ့ဖူးဘူး။ အတော်လေးကိုဆိုးပါတယ်"ဟု ခေါင်လန်ဖူးရောက်လို့ ခဏနားခဲ့နေခိုက် ဆရာမ နန်းမွေ လွန်းက ပြောသည်။ ဆရာမလေး နန်းမွေလွန်းသည် မြစ်ကြီးနားဒေသခံတစ်ဦးဖြစ်ပြီး ခေါင်လန်ဖူးမြို့မှ မိုင် ၃၀ လောက်ဝေးသော ဇန်နယောသို့ သွားရောက်တာဝန် ထမ်းဆောင်ရန် ဆန်းလွတ်ချက်တောင်ထိပ်မှ လားနှင့် အဝတ်ရိက္ခာထုပ်အလှကို စောင့်ဆိုင်းနေခြင်းဖြစ်သည်။

ကျွန်တော်တို့ တောင်ပေါ်မှတောင်အောက်ဆင်းလာ ပြီး ချောင်းငယ်တစ်ခုအတွင်း ပေကျဲနေသော ရွှံ့ဗွက် များကိုဆေးကြောကြသည်။ ပြီးနောက် တစ်ဖက်ကမ်းသို့ ပြန်တက်သည်။ ကိုကျော်စောက သူတောင်ပေါ်မှ ထမ်းချ လာသော ကျွန်တော်တို့အထုပ်များကို လားတင်ပေးရ မည်ဖြစ်၍ နေရစ်ခဲ့မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျွန်တော့်အား တောင်ကမ်းပါးယံကပ်နေသော လမ်းလေးအတိုင်း လျှောက် သွားနှင့်တော့ဟု ပြောသည်။

MRTV ရိုက်ကူးရေးအဖွဲ့နှင့် ဆရာမလေးများသည် ရှေ့ကသွားနှင့်ကြလေပြီ။ ကျွန်တော်သည်ကား လမ်းလည်းမသိ၊ အဖော်လည်းမရှိ တစ်ကိုယ်တော် ရွှံ့ဗွက် များကိုအဖော်ပြု၍ လမ်းလျှောက်ခရီးနှင့် ခဲ့ပြန်၏။ ထိုသောတစ်ခဏတွင် လားတစ်အုပ်ကိုတွေ့ရသည်။ ထိုလား များသည် တောင်ပေါ်မှရောက်ရှိလာမည့် ရိက္ခာအထုပ်များကို သယ်ဆောင်ပေးရန် စောင့်ဆိုင်းနေသော လားအုပ်ပင် ဖြစ်ဟန်တူ၏။

အားအင်များကုန်ခန်း နာရီဝက်ခန့်လမ်းလျှောက်ခဲ့ပြီးနောက် ရှေ့ကသွား နှင့်သော MRTV ရိုက်ကူးရေးအဖွဲ့သားများနှင့် ဆရာမ လေးများအဖွဲ့ကိုတွေ့သည်။ သူတို့သည် တောင်ကျ ရေတံခွန်တစ်ခုအနီး ကိုယ်လက်သန့်စင်ကာ ပါလာသော ခေါက်ဆွဲကြော်ထုပ်များကို စားသောက်ကာ ခရီးဆက်လက် ထွက်ခွာသွားကြပြန်၏။ သို့နှင့် ကျွန်တော်တစ်ယောက် တည်း ခရီးဆက်ရပြန်၏။ သောက်စရာရေဘူးလည်း မပါ။ ဗိုက်ကလည်းဆာလှပြီ။ ချွေးများတစ်ကိုယ်လုံး ထွက်နေ၍ ခန္ဓာကိုယ်အတွင်း ရေရေတံပင်ကုန်ခန်းနေပြီ။ ပါးစပ်မှအမြှုပ်များပင် ထွက်လာသည်။ ခြေသလုံးနှင့် ကြွက်သားများနာကျင်လာ၏။ ခြေလှမ်းများမမှန်တော့။ အားအင်တွေကုန်ခန်း၍ ဒဏ်ဒဏ်ဖြစ်လာ၏။ ခဏကြာ တော့ ကျွန်တော့်ကိုကျော်၍ ဖြတ်လျှောက်မည့်လူငယ် တစ်ဦးကိုတွေ့ရ၏။ လူငယ်မှာအသက်အစိတ်လောက်သာ ရှိမည်ထင်သည်။ လျှာထိုးဦးထုပ်ကို ပြောင်းပြန်ဆောင်း ထား၏။ ထိုလူငယ်အား ရှေ့စခန်း ဘယ်လောက် ဝေးသေးလဲဟု ကျွန်တော်ကမေးသည်။ ထိုလူငယ်က တော် တော်ဝေးသေးကြောင်းပြောသည်။ သို့နှင့်ဆက် လျှောက်ခဲ့သည်။ တစ်နာရီလောက်ကြာတော့ ဈေးဆိုင်နှင့်

စခန်းကိုတွေ့သည်။ ဈေးဆိုင်ခန်းထဲတွင် ခပ်ငယ်ငယ် အမျိုးသမီးနှစ်ယောက်ကိုတွေ့သည်။ ကျွန်တော်က သူတို့ထံတွင် တောစီးဖိနပ်တစ်ရံ ရောင်းပေးရန်ပြော ၏။ ၎င်းတို့က တောစီးစစ်ဖိနပ်များထုတ်ပြသည်။ သို့သော် ကျွန်တော့်ခြေထောက်နှင့်ကိုက်သော ဖိနပ်မရှိ။ သို့နှင့် ဆိုဒ်နောက်ဘက်တွင် စခန်းချအနားယူနေသော တပ်မတော်သားများထံသွားပြီး ဖိနပ်ဆိုဒ်အကြီးတစ်ရံနှင့် အသစ်လဲပေးပါဟု သွားပြောသည်။ သို့သော်လည်း ဆိုဒ်အကြီးစီးသူမရှိ။ သို့နှင့် ကျွန်တော်က အတော်လေးကို ဒုက္ခနှင့်ကြုံတွေ့နေရသဖြင့် အခက်အခဲကိုကူညီပေးပါရန် တောင်းတောင်းပန်ပန်ပြုပါမှ အရာရှိတစ်ဦးက သူစီးဖို့ သိမ်းထားသော စစ်ဖိနပ်လည်ရှည်ကို ထုတ်ပေးသည်။ ဖိနပ်ဖိုးပေးသော်လည်းမယူ။ အလကားပေးလိုက်သည်။ သို့အတွက် ၎င်းအား ကျွန်တော်စီးလာသော ဂျပန်ဖိနပ် အသစ်ကို ကျေးဇူးတင်သောအားဖြင့် ပေးခဲ့သည်။

တစ်ကြိမ်တစ်ခါမျှ စီးလေ့စားထမရှိသော ထိုစစ်ဖိနပ် လည်ရှည်ကြီးကိုစီးကာ ထောင့်နဲ့ ထောင့်ဖြင့် ရှေ့ခရီးဆက် ခဲ့သည်။ သည်တစ်ခါတော့ MRTV မှ ကိုခေါ်ဇန်နီကစောင့်ခေါ် ခဲ့သည်။ သူ့ဆီမှာ ပါလာသောရေလည်းသောက်ခဲ့ရ၍ လမ်းလျှောက်ခရီးအဆင်ပြေသည်။ လမ်းတစ်လျှောက် ရေတံခွန်ခန်းသံများ၊ ကျေးငှက်သံများဖြင့် သာသောင့်သာ ဖွယ်ရှိလှ၏။

အဆိုပင် "ဒီအပင်တွေကို မထိမိစေနဲ့ဗျာ။ အဆိုပင်ရှိတယ်။ ထိုရင် အကောင်ကိုက်သလိုအရမ်းနာတယ်"ဟု ကိုခေါ်ဇန်နီက ပြောသည်။ သူပြောတာမှန်၏။ တောင်ပေါ် ဝါးရဲတောထဲက ဆင်းခဲ့စဉ်က သူပြသောအပင်ကို ထိုကိုင်မိ၏။ ကျွန်တော့် ညာဘက် လက်ဖမိုးတစ်ခုလုံး ဖူးရောင်ကိုင်းနေသည်ကို သတိပြုမိ၏။ ကျွန်တော်တို့နှစ်ယောက် တောင်ငှေး တစ်ယောက် တစ်ချောင်းစီဖြင့် တစ်ဒေါက်ဒေါက် လျှောက် လာရင်း အချိန်တစ်နာရီခွဲခန့်ကြာတော့ နှစ်မိုင် တောင် စခန်းသို့ရောက်သည်။ ထိုစခန်း၌ ညအိပ်ရပ်နားမည်ဖြစ်၍ တောင်ကျနေဖြင့် ကိုယ်လက်သန့်ရှင်းဆေးကြောကြသည်။ ထိုစခန်း၌ဗိုလ်တဲဉ်နှစ်လုံးရှိသည်။ တစ်လုံးတွင် အမျိုးသား ခရီးသွားများတည်းကြပြီး တစ်လုံးတွင် အမျိုးသမီး ခရီးသွားများ တည်းကြသည်။

နှစ်မိုင် ဗိုလ်တဲဉ် ခရီးပန်းလာကြပြီဖြစ်သော ကျွန်တော်တို့တစ်ဖွဲ့သား လုံး မိုးရေနှင့်ချွေးများရွဲခတ်နေသည့် အင်္ကျီများကို ချွတ် ကြသည်။ ရေညစ်ကြသည်။ အထုပ်များပါလာသော အခြား သူများသည် အဝတ်အစားလဲကြသည်။ ကျွန်တော့်မှာ တောင်ခြေတွင် လားနှင့်တင်ရန် အထုပ်ထားခဲ့၍ အဝတ်လဲ စရာမရှိဖြစ်နေသည်။ ဝတ်ထားသော ဘောင်းဘီမှာလည်း အောက်ပိုင်းတစ်ဝက်ရွဲနေသည်။ သို့နှင့် အင်္ကျီခြောက်စေ ရန်အတွက် ဗိုလ်တဲဉ်အတွင်း မီးဖိုကြီးနားသွား၍မီးကင်လေ တော့၏။ မိုးကတဖြောက်ဖြောက် ရွာနေလို့လားမသိ အင်္ကျီက စို၍စိုမြဲသာ။

မိဝေးဖဝေးပညာရေး ထိုမီးဖိုကြီးအနီးတွင် လီဆူမိသားတစ်စုကိုလည်း တွေ့ရ၏။ ခေါင်လန်ဖူးဒေသမှ ပူတာအိုမြို့သို့ ကလေးကို ကျောင်းသွားထားမလို့ဟုဆိုသည်။ ကလေးကိုကြည့်တော့ ရုပ်ရည်သန့်သန့်။ လှတပတ မိန်းကလေး။ Grade 1 တက်မည်ဟုဆိုသည်။ မိဘများက တော်တော်လေးကို ချို့ချို့တုံတုံ နှမ်းနှမ်းပါးပါးရှိလှသည်။ "ပူတာအိုမှာ ကလေးကျောင်းသွားထားမှာ၊ ကလေးကို ဟိုမှာထားခဲ့မှာ" ဟု ဖခင်လုပ်သူက ပြောသည်။ မီးကင် မီးလှိုင်း ထိုကလေး ကိုကြည့်၍ အတော်စိတ်မကောင်းဖြစ်နေသည်။

ကျွန်တော့်တွင် ထိုကလေးအရွယ်ကလေးရှိ၍ ကိုယ်ချင်း စာမိသောကြောင့် ဖြစ်သည်။ "ဪ- ခေါင်လန်ဖူးဒေသ က ကလေးတွေ ပညာတတ်ဖြစ်ဖို့ အရွယ်နှင့်မမျှအောင် မိဝေးဖဝေးနှင့် ရုန်းကန်နေကြရပါလား"ဟု တွေးမိရင်း စိတ်မကောင်းဖြစ်မိသည်။

ကလေးမိခင်လုပ်သူက နို့ဖို့အရွယ်ကလေးကို အဝတ်နှင့်သိုင်းချီကာ ညနေစာအတွက် ထမ်းချက်နေ သည်။ ခဏကြာတော့ မီးဖိုတွင်တည်ထားသော မည်းတူး နေသည့် ဒန်အိုးငယ်တစ်လုံးထဲသို့ ရေမဆေးဘဲ ညစ်ထေး ထေးဆန်တစ်ဘူးကို ပြောခနဲ လောင်းထည့်လိုက်သည်။ တစ်ခဏကြာတော့ ထမင်းအိုးဆူပွက်လာပြီး ရေခန်း ထမင်းရသည်။ ထိုညစ်ထေးထေးထမင်းကိုခေါက်ဆွဲခြောက် တစ်ထုပ်ရေခန်းနှင့်ဖျော်ကာ ဟင်းလုပ်စားကြလေ၏။ တောင်တန်းဒေသက မိသားစုတွေ ဆင်းရဲတွင်းနက်လှ ချည်လားလို့ အောက်မှမိသသည်။ ထိုစဉ်အတွင်း ပူတာအိုမှ ခေါင်လန်ဖူးဒေသရှိကျောင်းများသို့ တာဝန်ထမ်းဆောင် ရန် ထွက်ခွာလာနေသော ဆရာ ဆရာမများကိုလည်း ဗိုလ်တဲဉ်မှလမ်းတွေ့လိုက်ရသည်။

"အမိက အခက်အခဲကတော့ လမ်းပန်းဆက်သွယ် ရေးအခက်အခဲပါ။ လမ်းတွေက ဆိုင်ကယ်လမ်းလည်း မပေါက်ဘူး။ ဆိုင်ကယ်လမ်းမပေါက်တာကို ဆိုင်ကယ် စီးမယ်ဆိုရင်လည်း အလွန်အန္တရာယ်များပါတယ်။ ဘယ်သွားသွား တစ်ချိန်လုံးခြေကျင်ပဲ လျှောက်နေရ တော့တာပါပဲ။ ပြီးတော့ ခေါင်လန်ဖူးမှာ နေရထိုင်ရတာက ကုန်ဈေးနှုန်းတွေက အင်မတန်ဈေးကြီးလှပါတယ်။ နောက်တစ်ခုက ကျန်းမာရေးပါ။ တစ်ခုခုဖြစ်ရင် မလွယ်ပါ ဘူး။ အတော်သတိထားနေရပါတယ်"ဟု ချီလာဝါဒီ အလယ်တန်းကျောင်းအုပ် ဦးဇင်မင်းဦးက ပူတာအိုမှ ခေါင်လန်ဖူးသို့အပြန် နှစ်မိုင်ခန့်သို့ရောက်ရှိစဉ် ပြောကြားသည်။

ဆရာမများငိုခဲ့ပြီ နှစ်မိုင်ခန့်သည် တဖြည်းဖြည်း မှောင်စပျိုး လာပြီ။ ကိုကျော်စောနှင့် ကုန်တင်လားအဖွဲ့လည်းရောက်ရှိ လာပြီဖြစ်သည်။ ကိုယ့်အထုပ်ကိုယ် ရှေးကြမ်း ဗိုလ်တဲဉ်တစ်ညတာ နားခိုကြသည်။ ဆရာမများတည်းခို သောဗိုလ်တဲဉ် ကျွန်တော်တို့အားလုံး ညစာအတူစားကြ သည်။ ဆရာမအားလုံး ၁၀ ဦးခန့် ရှိမည်ထင်သည်။ ဗိုလ်တဲဉ်အတွင်း အလယ်ကောင်ရှိ မီးဖိုကြီးတွင် ဝိုင်းအုံ မီးလှိုင်း နေ့ခင်းကခြေကျင်ခရီး နှင့်ကြစဉ် စိုရွဲနေသော အဝတ်များကို မီးကင်နေကြ၏။ တချို့ဆရာမများ ခရီးပန်းလွန်း၍ ညစာမစားနိုင်တော့။ တချို့ဆရာမများ ငိုနေကြ၏။ တချို့ဖျားနာနေကြ၍ ဆေးသောက်၊ မက်က လောင်ခြစ်ကြ၏။ ကျွန်တော်တို့ ညစာသည်ကား ဆန်ကြမ်းထမင်းနှင့် တစ်ပင်တိုင်ခေါက်ဆွဲပြုတ်။ အားလုံး က ခရီးပန်းနေကြ၍မစားနိုင် မသောက်နိုင်ဖြစ်နေကြ၏။ ပင်ပန်းခြင်း၊ ဆင်းရဲခြင်း အတိဒုက္ခရောက်ခြင်း တို့ဖြင့် ပြည့်နှက်နေ၏။ လျှောက်ခဲ့သောခရီးထွက်ကြည့် လျှင် ရှစ်မိုင်ခန့် ရှိသည်ဟုဆို၏။ ထို ရှစ်မိုင်ဆိုသော ခရီး သည်မြေပြင်မဟုတ်။ တောင်ဆင်းတောင်တက်ခရီးကြမ်း ပင်ဖြစ်၏။ ဆူးပြောင့်ခလုတ် အထပ်ထပ်၊ ရွှံ့ဗွတ် ဒုနှင့် ဒေးဖြတ်သန်းခဲ့ရသော မဟာခယောင်းလမ်းပင်ဖြစ်၏။ ထိုမဟာခယောင်းလမ်းပေါ်တွင် လူတိုင်းမျက်ရည်ကျ မတတ် ခံစားကြရ၏။ မျက်ရည်ကျခဲ့ သူတွေလည်းရှိ၏။ ကျွန်တော်တို့အားလုံး ခယောင်းလမ်းထက်ကြမ်းသော ဆူးခင်းလမ်းကို လျှောက်ခဲ့သည်။ ကျွန်တော့်အတွက် တော့ ရေပြည့်ကိုအရှင်လတ်လတ်ရောက်သလိုခံစားရ၏။ ထိုနေ့ကိုကား ကျွန်တော့်တစ်သက်မမေ့တော့။



ခေါင်လန်ဖူးသို့ ထွက်ခွာလာသော ဆရာများအား နှစ်မိုင်ခန့်ဗိုလ်တဲဉ်စခန်း၌ တွေ့ရစဉ်။

ကျွန်တော့်တွင် ထိုကလေးအရွယ်ကလေးရှိ၍ ကိုယ်ချင်း စာမိသောကြောင့် ဖြစ်သည်။ "ဪ- ခေါင်လန်ဖူးဒေသ က ကလေးတွေ ပညာတတ်ဖြစ်ဖို့ အရွယ်နှင့်မမျှအောင် မိဝေးဖဝေးနှင့် ရုန်းကန်နေကြရပါလား"ဟု တွေးမိရင်း စိတ်မကောင်းဖြစ်မိသည်။

ကျွန်တော့်တွင် ထိုကလေးအရွယ်ကလေးရှိ၍ ကိုယ်ချင်း စာမိသောကြောင့် ဖြစ်သည်။ "ဪ- ခေါင်လန်ဖူးဒေသ က ကလေးတွေ ပညာတတ်ဖြစ်ဖို့ အရွယ်နှင့်မမျှအောင် မိဝေးဖဝေးနှင့် ရုန်းကန်နေကြရပါလား"ဟု တွေးမိရင်း စိတ်မကောင်းဖြစ်မိသည်။

ကျွန်တော့်တွင် ထိုကလေးအရွယ်ကလေးရှိ၍ ကိုယ်ချင်း စာမိသောကြောင့် ဖြစ်သည်။ "ဪ- ခေါင်လန်ဖူးဒေသ က ကလေးတွေ ပညာတတ်ဖြစ်ဖို့ အရွယ်နှင့်မမျှအောင် မိဝေးဖဝေးနှင့် ရုန်းကန်နေကြရပါလား"ဟု တွေးမိရင်း စိတ်မကောင်းဖြစ်မိသည်။

ကျွန်တော့်တွင် ထိုကလေးအရွယ်ကလေးရှိ၍ ကိုယ်ချင်း စာမိသောကြောင့် ဖြစ်သည်။ "ဪ- ခေါင်လန်ဖူးဒေသ က ကလေးတွေ ပညာတတ်ဖြစ်ဖို့ အရွယ်နှင့်မမျှအောင် မိဝေးဖဝေးနှင့် ရုန်းကန်နေကြရပါလား"ဟု တွေးမိရင်း စိတ်မကောင်းဖြစ်မိသည်။

ကျွန်တော့်တွင် ထိုကလေးအရွယ်ကလေးရှိ၍ ကိုယ်ချင်း စာမိသောကြောင့် ဖြစ်သည်။ "ဪ- ခေါင်လန်ဖူးဒေသ က ကလေးတွေ ပညာတတ်ဖြစ်ဖို့ အရွယ်နှင့်မမျှအောင် မိဝေးဖဝေးနှင့် ရုန်းကန်နေကြရပါလား"ဟု တွေးမိရင်း စိတ်မကောင်းဖြစ်မိသည်။

ကျွန်တော့်တွင် ထိုကလေးအရွယ်ကလေးရှိ၍ ကိုယ်ချင်း စာမိသောကြောင့် ဖြစ်သည်။ "ဪ- ခေါင်လန်ဖူးဒေသ က ကလေးတွေ ပညာတတ်ဖြစ်ဖို့ အရွယ်နှင့်မမျှအောင် မိဝေးဖဝေးနှင့် ရုန်းကန်နေကြရပါလား"ဟု တွေးမိရင်း စိတ်မကောင်းဖြစ်မိသည်။

ကျွန်တော့်တွင် ထိုကလေးအရွယ်ကလေးရှိ၍ ကိုယ်ချင်း စာမိသောကြောင့် ဖြစ်သည်။ "ဪ- ခေါင်လန်ဖူးဒေသ က ကလေးတွေ ပညာတတ်ဖြစ်ဖို့ အရွယ်နှင့်မမျှအောင် မိဝေးဖဝေးနှင့် ရုန်းကန်နေကြရပါလား"ဟု တွေးမိရင်း စိတ်မကောင်းဖြစ်မိသည်။



ဆန်းလွတ်ချက်တောင်သို့ စတင်တက်ရောက်နေသော ဆရာမလေးများ။

ပြည်သူ့အစီရင်ခံစာ



၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလမှ ဩဂုတ်လအထိ ကာလအတွင်း ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များအပေါ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေးကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့အစီရင်ခံစာ



ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ဘက်စုံ၊ ကဏ္ဍစုံမှ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယင်းဆောင်ရွက်ချက်များအနက် ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များအပေါ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေးကော်မတီ၏ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဩဂုတ်လအထိ ကာလအတွင်း ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပေးကော်မရှင်၏ အကြံပြုချက်များအပေါ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုများကို အကျဉ်းချုပ်၍ ပြည်သူများသို့ အစီရင်ခံစာပြုအပ်ပါသည်။

(ယမန်နေ့မှ အဆက်)

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည်-

(၂၅-၃-၂၀၁၉)ရက်နေ့တွင် ဂျပန်အစိုးရ၏ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်နှင့် ဂျပန်နီပွန်ဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ ရိုဟေးဆာဆာကာဝါ



ဂျပန်အစိုးရ၏ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်နှင့် ဂျပန်နီပွန်ဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာရိုဟေးဆာဆာကာဝါ အား လက်ခံတွေ့ဆုံခြင်း

(၈-၄-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် မလေးရှားနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E. Dato Saifuddin Abdullah (၂၄-၄-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသော တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ သမ္မတခေါင်းဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့နှင့် နှစ်နိုင်ငံဆွေးနွေးပွဲတို့တွင် အသီးသီးလက်ခံတွေ့ဆုံရာ၌ လည်းကောင်း

(၃-၅-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဒုတိယဝန်ကြီး Mr. David Hale အားလည်းကောင်း

(၁၄-၅-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် နော်ဝေနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်းနှင့် OSLO Centre for Peace, Democracy and Human Rights ၏ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံသမ္မတဟောင်းတို့အား လည်းကောင်း

(၁၄-၅-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုရေးရာ လက်ထောက်အတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့် ကုလသမဂ္ဂလူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုရေးရာဌာနမှ နိုင်ငံရေးမှူးရုံး (UNOCHA) ၏ အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးဆိုင်ရာ ဒုတိယဌာနမှူးအားလည်းကောင်း

(၂၃-၅-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးခေါင်းဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့အားလည်းကောင်း

(၂၇-၅-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်အားလည်းကောင်း

(၁၃-၆-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် ဥရောပသမဂ္ဂ၏ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Mr.Eamon Gilmore အား လည်းကောင်း



ဥရောပသမဂ္ဂ၏ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်အား လက်ခံတွေ့ဆုံခြင်း

(၂၄-၆-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အာရှရေးရာအထူးကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာစွန်းဂေါ်ရှမ်းအားလည်းကောင်း

(၁၅-၇-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်အားလည်းကောင်း



ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်အား လက်ခံတွေ့ဆုံခြင်း

(၃၁-၇-၂၀၁၉)ရက်နေ့တွင် ဂျပန်နိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးအားလည်းကောင်း

(၁၄-၈-၂၀၁၉) တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အာရှရေးရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာစွန်းဂေါ်ရှမ်းအား လည်းကောင်း အသီးသီးလက်ခံတွေ့ဆုံပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အစိုးရ၏ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။



တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အထူးကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာစွန်းဂေါ်ရှမ်းအား လက်ခံတွေ့ဆုံခြင်း

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ပြည်ပခရီးစဉ်များအတွင်း-

(၃-၆-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် ချက်သမ္မတနိုင်ငံခရီးစဉ်အတွင်း ပရဂျက်မြို့ရှိ Charles University ၌ “ဒီမိုကရေစီစနစ်သို့ အသွင်ကူးပြောင်းမှုတွင်ကြုံတွေ့ရသော စိန်ခေါ်မှုများ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဟောပြောပို့ချခြင်း။

(၅-၆-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် ဟန်ဂေရီနိုင်ငံခရီးစဉ်အတွင်း ဟန်ဂေရီနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် Mr. Viktor Orban ၊ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီး Mr. Peter Szijjarto တို့နှင့် သီးခြားတွေ့ဆုံရာတွင် လည်းကောင်း။



ဟန်ဂေရီနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီးတို့နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်း

(၆-၆-၂၀၁၉) ရက်နေ့ ဟန်ဂေရီနိုင်ငံ National University of Public Service ၌ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဟောပြောပို့ချမှုများတွင်လည်းကောင်း

(၂၁-၆-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ၏ အလုပ်သဘောညစာစားပွဲတွင် လည်းကောင်း။

(၂၂-၆-၂၀၁၉) ရက်နေ့မှ (၂၃-၆-၂၀၁၉) ရက်နေ့အထိ ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ဗန်ကောက်မြို့တွင် ကျင်းပခဲ့သော (၃၄)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင်လည်းကောင်း ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အစိုးရ၏ ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။



(၃၄)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေး (၂၂-၆-၂၀၁၉) ရက်နေ့မှ (၂၃-၆-၂၀၁၉)ရက်နေ့ထိ

အစီရင်ခံသည့်ကာလအတွင်း သက်ဆိုင်ရာပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည်လည်း နိုင်ငံတကာအစိုးရများ၊ အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများအား လက်ခံတွေ့ဆုံရာတွင်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတကာတွင် ပြုလုပ်ကျင်းပခဲ့သည့် အစည်းအဝေးများတွင်လည်းကောင်း ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုများနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့်ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများအကြား ဆက်ဆံရေးတိုးမြှင့်သည့်အနေဖြင့် မူဝါဒရေးရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲ၊ လူ့အခွင့်အရေးဆွေးနွေးပွဲနှင့် နှစ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနများအကြား ဆွေးနွေးပွဲများကိုလည်း ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် ခရီးစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍-

ဂျပန်နိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဒုတိယဝန်ကြီး Ms. Toshiko Abe နှင့်အဖွဲ့သည် (၁၅-၁-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း

အီးယူ (Generalized Scheme Preference -GSP/Everything but Arms-EBA) ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် (၁၉-၂-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အာရှရေးရာအထူးကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာ စွန်းဂေါ်ရှမ်းနှင့် အဖွဲ့သည် (၂၆-၂-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း

ဂျပန်နိုင်ငံမှ နီပွန်ဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာရိုဟေးဆာဆာကာဝါသည် (၂၂-၃-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း အမေရိကန်နိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် (၂၅-၅-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုရေးရာ လက်ထောက်အတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့် ကုလသမဂ္ဂ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုရေးရာ ညှိနှိုင်းရေးမှူးရုံး (UNOCHA) ၏ အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးဆိုင်ရာ ဒုတိယဌာနမှူးသည် (၁၄-၅-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း

UNDP နှင့် UNHCR လေ့လာရေးအဖွဲ့များအား ကျေးရွာအုပ်စု (၆)စုမှ ကျေးရွာပေါင်း (၁၄) ရွာသို့ (၂၂-၆-၂၀၁၉) ရက်နေ့မှ (၁၃-၇-၂၀၁၉) ရက်နေ့အထိ လည်းကောင်း



မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Ms. Christine Schraner Burgener မှ ပေါက်တောမြို့နယ်အတွင်းရှိ IDP စခန်းများသို့ (၂၃-၁-၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း

ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်နှင့်အဖွဲ့ စစ်တွေမြို့၊ သက္ကေပြင်ကျေးရွာ IDP စခန်းအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုခြင်း

ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်နှင့်အဖွဲ့သည် (၁၀-၇-၂၀၁၉) ရက်နေ့မှ (၁၂-၇-၂၀၁၉) ရက်နေ့အထိလည်းကောင်း ရခိုင်ပြည်နယ်လူမှုစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ပညာသင်ကြားနေမှုများ၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ပေးမှု အခြေအနေ၊ လတ်တလောအခြေအနေများ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးမှု အခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တွေ့ဆုံမေးမြန်းခြင်း၊ သွားရောက်လေ့လာဆွေးနွေးခြင်း လုပ်ငန်းများအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။

အာဆီယံနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု

အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးနှင့် AHA Centre တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များပါဝင်သောအဖွဲ့သည် ပြန်လည်လက်ခံရေး လုပ်ငန်းစဉ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကနဦးဆန်းစစ်ချက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်ရန်အတွက် (၄-၂-၂၀၁၉) ရက်နေ့မှ (၇-၂-၂၀၁၉) ရက်နေ့အထိ ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ သွားရောက်ခဲ့ပါသည်။

အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးနှင့် AHA Centre တို့မှ အဖွဲ့ဝင်(၁၀)ဦး ပါဝင်သည့် ASEAN-Emergency Response and Assessment Team (ASEAN-ERAT) အဖွဲ့သည် (၄-၃-၂၀၁၉) ရက်နေ့မှ (၁၃-၃-၂၀၁၉) ရက်နေ့အထိ မောင်တောမြို့နယ်ရှိ ပြန်လည်လက်ခံရေးစခန်းများနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားမည့်ကျေးရွာများသို့ သွားရောက်လေ့လာ၍ ပြန်လည်လက်ခံရေးဆိုင်ရာ ကနဦးလေ့လာဆန်းစစ်ချက် (Preliminary Needs Assessment) ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။

# ကလောမြို့မဈေး၌ အဖိတ်ဈေးနေ့အဖြစ် ရောင်းသူဝယ်သူများ စည်ကားများပြားလျက်ရှိ

ကလော အောက်တိုဘာ ၁၂ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ကလောမြို့ မြို့မဈေး၌ သီတင်းကျွတ်ကာလအခါဈေး (ခ) အဖိတ်ဈေးနေ့တွင် ဈေးရောင်းချသူများ၊ ဈေးဝယ်ယူသူများဖြင့် စည်ကားလျက် ရှိသည်ကိုတွေ့ရသည်။ အဆိုပါဈေးသည် ငါးရက်တစ်ဈေး သတ်မှတ်၍ ရောင်းချလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် သီတင်းကျွတ် ကာလအတွင်း အခါဈေး(ခ) အဖိတ်ဈေးနေ့အဖြစ် ရောင်းချ ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

"ဒီနေ့ အဖိတ်ဈေးဖြစ်တဲ့အတွက် ခါတိုင်းငါးရက် တစ်ဈေးထက် ပိုရောင်းကောင်းပါတယ်။ သီတင်းကျွတ် ကာလ အခါကြီးရက်ကြီးလည်းဖြစ်တော့ ဈေးဝယ်ယူတွေ ပိုများတယ်။ ခရီးသွားတွေလည်း လက်ဆောင်တွေလာဝယ် ကြတယ်။ ဒေသခံတွေအနေနဲ့ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ကန်တော့စာနဲ့ လူကြီးတွေကိုကန်တော့ဖို့အတွက် လာဝယ် ကြတာများပါတယ်"ဟု ရှမ်းရိုးရာလက်ဆောင်နှင့် ဒေသ ထွက်အစားအစာများ ရောင်းချသည့် မငြိမ်းစာလီထွေးက ပြောသည်။

ကလောမြို့မဈေး၌ ရိုးရာအဝတ်အထည်များ၊ လူသုံး ကုန်ပစ္စည်းများ၊ ဒေသထွက်ရိုးရာအစားအစာများ၊ အသီး အနှံများ၊ ကုန်စုံဆိုင်များ၊ ရှေးဟောင်းပစ္စည်းရောင်းချသည့် ဆိုင်များဖြင့် အမျိုးအစားစုံလင်စွာ ရောင်းချပေးလျက်ရှိရာ

ဝယ်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့စိတ်ကြိုက် ရွေးချယ်၍ သီတင်းကျွတ်ကာလအတွင်း လူကြီးမိဘများအား ကန်တော့ ရန်နှင့် မိတ်ဆွေအပေါင်းအသင်းများအား လက်ဆောင်ပေး ရန် ဝယ်ယူနေမှုများကို စည်ကားစွာတွေ့မြင်ရပေသည်။

ဈေးဝယ်ယူသူ ဒေသခံမလင်းလင်းမျိုးက "မိဘဆွေမျိုး တွေကို ကန်တော့ဖို့အတွက် ကန်တော့စာလာဝယ်တာပါ။ ဒီရက်က ရုံးပိတ်ရက်လည်းဖြစ်၊ အခါရက်လည်းဖြစ် တော့ဈေးထဲမှာ ကြိုက်ကြိုက်တိုးနေအောင်စည်ပြီး ဝယ်ရ တာတော့ အချိန်နည်းနည်းပေးရတယ်။ မနက်ဖြန် လပြည့် နေ့ ဈေးပိတ်မှာဆိုတော့ လူတော်တော်များများက ဒီနေ့မှာ လာဝယ်ကြတာများတယ်။ အခါဈေးမှာလည်း အရင်ဈေး ထက် လိုချင်တဲ့ပစ္စည်းတွေ စုံစုံလင်လင်ရတယ်။ ဘာလို့လဲ ဆိုတော့ ဒီနေ့မှာ အနီးအနားရွာကဈေးသည်တွေကလည်း လာရောက်ရောင်းချပေးလို့ အဆင်ပြေပါတယ်"ဟု သီတင်း ကျွတ်ကာလ ဈေးဝယ်ယူမှုအား ပြောပြသည်။

ကလောမြို့မဈေးသည် ပုံမှန်ငါးရက်တစ်ဈေးအဖြစ် သတ်မှတ်ထားပြီး ယခုလို အခါကြီးရက်ကြီးများတွင် အခါ ဈေးအဖြစ် ဝယ်ယူသူများ အဆင်ပြေစေရန် နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း သင်္ကြန်ကာလနှင့် သီတင်းကျွတ်ကာလများတွင် ရောင်းချ ပေးလျက်ရှိရာ ဝယ်ယူသူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့လိုအပ်သည် များကို ဈေးပိတ်ရက်မတိုင်မီ ဝယ်ယူလျက်ရှိကြသည်။



"ကျွန်တော်တို့ရွာအနေနဲ့ မြို့နဲ့ နည်းနည်းဝေးတော့ ဒီလိုအခါဈေးနေ့မှာပဲ ဘုန်းကြီးကျောင်းနဲ့ မိဘဆွေမျိုးတွေ ကို ကန်တော့ဖို့အတွက် လာဝယ်ရတာပါ။ လပြည့်နေ့ ဈေးပိတ်မှာဆိုတော့ ဒီနေ့မှာပဲ လိုအပ်တဲ့ဟင်းချက်စရာမှ အစ အဝတ်အထည်များလည်း လာဝယ်ဖြစ်တာပါ။ ရောင်းချ သူတွေအနေနဲ့လည်း ပုံမှန်ဈေးထက်မပိုဘဲ ရောင်းချပေးပါ တယ်။ အနီးနားက ရွာတော်တော်များများကလည်း ကျွန်တော်တို့လိုပဲ အခုလိုရက်မျိုးမှာ လာဝယ်ကြတာများပါ တယ်။ ဒီလိုနေ့ဈေးထဲမှာ ဝယ်ယူသူတွေများပေမယ့် ကိုယ် လိုချင်တဲ့ပစ္စည်းတွေကို စုံစုံလင်လင်နဲ့ အဆင်ပြေစွာ ဝယ်ယူနိုင်ပါတယ်"ဟု ကလောမြို့ အနီးနားရွာမှ ဒေသခံ ကိုဇော်ဦးက အခါဈေးနေ့ လာရောက်ဝယ်ယူမှုအား ရှင်းပြ သည်။

မဇင်မာဝင်းက "ဒီရာသီတွေက ခရီးသွားရာသီဖြစ်တဲ့အတွက် ပြည်တွင်းခရီးသွားတွေအပြင် ပြည်ပကခရီးသွားတွေလည်း လာရောက်ဝယ်ယူကြတာများပါတယ်။ စက်တင်ဘာလမှ စပြီး ဧပြီလအထိ ပွင့်လင်းရာသီဖြစ်တဲ့အတွက် ခရီးသွား တွေ အများဆုံး လာရောက်ဝယ်ယူအားပေးကြပါတယ်။ မေလကနေ ဩဂုတ်လအထိတော့ ခရီးသွားနည်းတဲ့အတွက် ရောင်းချရမှုပိုမိုကျကျ။ အခုလို အခါဈေးနေ့မျိုးဆိုရင်တော့ ခရီးသွားစည်သည်တွေရော ဒေသခံတွေပါ လာရောက် ဝယ်ယူအားပေးလို့ ဈေးရောင်းကောင်းပါတယ်"ဟု ပြောသည်။

ယင်းသို့ ကလောမြို့မဈေး၌ ဒေသခံပြည်သူများ၏ သီတင်းကျွတ်ကာလ အခါဈေးနေ့ဝယ်ယူမှုများအပြင် ပြည်တွင်းခရီးသွားများနှင့် ပြည်ပခရီးသွားများပါ လာရောက် ဝယ်ယူအားပေးကြပြီး အဓိကဝယ်ယူမှုများအဖြစ် ရိုးရာ အထည်များ၊ ဒေသထွက်အစားအစာများ၊ အသီးအနှံများကို အိမ်ပြန်လက်ဆောင်အနေဖြင့် ဝယ်ယူကြရာ ဒေသခံ ဈေးရောင်းချသူများမှလည်း ရင်းနှီးဖော်ရွေစွာ ရောင်းချပေး နေမှုများကို စိတ်ကြည်နူးဖွယ် မြင်တွေ့ရပေသည်။ ရှမ်းရိုးရာအထည်များ ရောင်းချသည့် အထည်ဆိုင်မှ

ကလောမြို့မဈေး၏ ငါးရက်တစ်ဈေးမှာ ကလောဈေး နေ့အဖြစ် ငါးရက်တစ်ခါ သတ်မှတ်ထားပြီး ယင်းနေ့တွင် ကလောမြို့နှင့် အနီးအနားကျေးရွာများမှ ဈေးရောင်းသူ ဝယ်ယူသူ ပိုမိုများပြားစွာ လာရောက်ရောင်းဝယ်ကြကာ သာမန်ရက်များတွင် ပုံမှန်ဈေးအဖြစ် ရောင်းချပေးလျက်ရှိ သည်။ ထို့အတူ ပင်းတယ်ဈေး၊ ဟဲဟိုးဈေး၊ အောင်ပန်းဈေး၊ ပင်လောင်းဈေးဟူ၍ ဈေးနေ့များ သတ်မှတ်ကာ ငါးရက် တစ်ဈေးအဖြစ် ၎င်းမြို့အသီးသီး၌ စည်ကားစွာရောင်းချ လျက်ရှိပြီး ယခုလို အခါကြီးရက်ကြီးများတွင် အခါဈေး(ခ) အဖိတ်ဈေးနေ့အဖြစ် ထပ်မံရောင်းချပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းနှင့်စာတတ်ပုံ-အေးမင်းသူ၊ ကျော်ဝင်း(ပြန်/ဆက်)



○ စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

## ကော်မရှင်၏ အကြံပြုချက်များအား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှု

ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များအပေါ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေးကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍

ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို (၆-၅-၂၀၁၉) ရက်နေ့မှ (၇-၅-၂၀၁၉)ရက်နေ့အထိ ကျင်းပခဲ့ရာ ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များ

အပေါ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးကော်မတီ၏ အကြံပေးဘုတ် အဖွဲ့ဝင် Rt. Hon. Lord Darzi of Denham၊ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံး နှင့် အာဆီယံလူသားချင်းစာနာမှုညှိနှိုင်းရေးမှူးရုံး (AHA Centre) တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ အပါအဝင် ကော်မတီဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ကော်မတီ ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များပေါ် သုံးသပ်ခြင်းနှင့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ တို့ကို ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။

ကော်မတီ စတင်ဖွဲ့စည်းအကောင်အထည်ဖော်သည့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလမှ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအထိ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ ကို အစီရင်ခံစာ (၄)ကြိမ်ဖြင့် ပြည်သူများသို့ နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများမှ တစ်ဆင့် အသိပေးတင်ပြနိုင်ခဲ့ပြီး ယခုအစီရင်ခံစာတွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဩဂုတ်လအထိ (၈)လတာကာလအတွင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု များကို ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် ပြည်သူသို့ တင်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။



# ROMANSON

သီတင်းကျွတ် အချိန်ခါ သမယတွင်

မြန်မာပြည်သူ့ပြည်ထားအပေါင်း ကိုယ်စိတ်နှလုံး ရွှေပြုံး ချမ်းမြေ့ပါစေကြောင်း

## ROMANSON Myanmar

ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

# အိန္ဒိယ-တရုတ်ဆက်ဆံရေး တစ်ခေတ်ဆန်းတော့မည်ဟု ဝန်ကြီးချုပ် နရိန္ဒြာမိုဒီပြော



ချန်နိုင်း အောက်တိုဘာ ၁၂ တရုတ်ခေါင်းဆောင် ရှီကျင့်ဖျင်နှင့် ထိပ်သီးဆွေးနွေးမှုက စိတ်အနှောင့်အယှက်ပေးနေသော သဘောထားကွဲလွဲမှုများ ပြေငြိမ်းရန်ကြိုးပမ်းနေသည့် အိမ်နီးချင်းနှစ်နိုင်ငံကြား “ခေတ်သစ်တစ်ခု” စတင်စေမည်ဟု အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် နရိန္ဒြာမိုဒီက ယနေ့ပြောကြားလိုက်သည်။

ချန်နိုင်းမြို့တော် တောင်ပိုင်းရှိ သမိုင်းဝင်အပန်းဖြေစခန်းမြို့ မာဘီလီပူရရှိသည့် နှစ်နိုင်ငံ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များ တရားဝင် စေ့စပ်ညှိနှိုင်းမှုများ မစတင်မီ ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီနှင့် သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်တို့သည် အသစ်အတိုင်းရှိနေသော ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်ကမ်းခြေတစ်ခု၌ အေးအေးလူလူ လမ်းလျှောက်ခဲ့ပြီး သမုဒ္ဒရာဘက်သို့မျက်နှာမူ၍ တစ်ဦးချင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးမှာ နယ်စပ် အငြင်းပွားမှုများ၊ ကက်ရှိုမီးယားပြဿနာနှင့် စီးပွားရေးအင်အားကြီး နှစ်နိုင်ငံကြား ကုန်သွယ်ရေးကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ တင်းမာမှုများဖြေလျှော့ရန် တစ်နှစ်အတွင်း ခုတ်ယူအကြိမ်တွေ့ဆုံလျက်ရှိသည်။ ပြီးခဲ့သည့်နှစ်က တရုတ်နိုင်ငံ ဝူဟန် မြို့တော်၌ကျင်းပသည့် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကြောင့် တည်ငြိမ်မှုတိုးတက်လာပြီး နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး အရှိန်အဟုန်ကောင်းလာစေကြောင်း မိုဒီက ပြောသည်။

“ဒီကနေ့ ကျွန်တော်တို့ ချန်နိုင်းမြို့မှန်းချက်က နှစ်နိုင်ငံကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမှာ ခေတ်သစ်တစ်ခုကို စတင်စေခဲ့ပါတယ်”ဟုဆိုရင်း မိုဒီက အလွတ်သဘော ဆွေးနွေးမှု စတင်ကြောင်း ပြောကြားလိုက်သည်။ ယမန်နှစ်က နှစ်နိုင်ငံ သဘောတူခဲ့သည်မှာ သဘောထားကွဲလွဲမှုများဖြေရှင်းရန်သာဖြစ်ပြီး ယင်းသဘောထားကွဲလွဲမှုများကို အငြင်းပွားမှုများ မဖြစ်လာစေရန်ဖြစ်ကြောင်း မိုဒီက ဆိုသည်။

ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တည်ငြိမ်ရေးအတွက် ရင်းမြစ်တစ်ခုဖြစ်လာမည့် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးတွင် တစ်နိုင်ငံ၏ စိုးရိမ်ပူပန်မှုများကို တစ်နိုင်ငံက ဆက်လက်စာနာရန် သဘောတူခဲ့ကြောင်း၊ ထိုအချက်က ကြီးမားသော အောင်မြင်မှုများဖြစ်ပြီး ကြိုးစားလုပ်ဆောင်ရန် စေ့ဆော်ပေးကြောင်း မိုဒီကပြောသည်။

မိုဒီက နှစ်နိုင်ငံကြား ပြဿနာများကို ဖော်ပြခဲ့ခြင်း မရှိသော်လည်း သူနှင့် ရှီကျင့်ဖျင်သည် အရေးပါသော နှစ်နိုင်ငံနှင့် ကမ္ဘာ့ရေးရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ  
ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး

## အာဆီယံအမွေအနှစ်ဆိုင်ရာ ဥယျာဉ်အသစ်များ ထပ်မံသတ်မှတ်

မနီလာ အောက်တိုဘာ ၁၂ မြန်မာ၊ ထိုင်း၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတို့မှ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ထားသော ဒေသ ငါးခုအား အာဆီယံအမွေအနှစ်ဆိုင်ရာ ဥယျာဉ်များ၏ ကွန်ရက်တွင် ထပ်မံ ထည့်သွင်းသတ်မှတ်ခဲ့ကြောင်း အာဆီယံစီမံအမျိုးစုံမျိုးကွဲများဆိုင်ရာစင်တာ၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ အဆိုပါဒေသများသည် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ အရ တန်ဖိုးကြီးမားပြီး သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများ၏ သဘာဝသယံဇာတများကြွယ်ဝမှုနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ ပြယုဂ်အဖြစ် ကိုယ်စားပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးများသည် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဆီရန်ယီတွင်ကျင်းပသော အာဆီယံသဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများ၏ အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများတွင် ထိုင်းနိုင်ငံမှ ဟတ်ချိုမြိုင်အမျိုးသားဥယျာဉ်နှင့် မူဒိုလီဘောင်းဘေးမဲ့ဒေသနှင့် မူကိုအန်သောင်းအမျိုးသားဥယျာဉ်၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံမှ လိုဂိုဆာမက် အမျိုးသားဥယျာဉ်၊ ငိုလင်သစ်တောကြီးပိုင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ ထပ်မံသိတောရိုင်းသစ်တောကြီးပိုင်းတို့အား အာဆီယံအမွေအနှစ်ဆိုင်ရာ ဥယျာဉ်များအဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ကြောင်း ကြေညာခဲ့ကြသည်။

“ကျွန်ုပ်တို့အနေနဲ့ ဝမ်းမြောက်စရာအချက်တစ်ခုကို ကြေညာချင်တာကတော့ အခုဆိုရင် အာဆီယံအမွေအနှစ်ဥယျာဉ်စုစုပေါင်း ၄၉ ခုရှိသွားပါပြီ။ ဒီအချက်ကိုကြည့်ခြင်းအားဖြင့် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခံဒေသများကို စီမံခန့်ခွဲမှုမှာ ထိရောက်စွာလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရပါတယ်”ဟု ASEAN Center for Biodiversity(ACB) မှ အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာ မနီဒီတာလင်းက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-အာဆီယံစီမံအမျိုးစုံမျိုးကွဲစင်တာ  
ဘာသာပြန်-စိုးသုရ

## အမေရိကန်က ဆော်ဒီအာရေဗျသို့ နောက်ထပ်တပ်ဖွဲ့များ စေလွှတ်မည်

ဝါရှင်တန် အောက်တိုဘာ ၁၂ ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံရှိ ရေနံအဆောက်အအုံများ မကြာသေးမီက တိုက်ခိုက်ခံရမှုအပေါ် တုံ့ပြန်မှုအဖြစ် အဆိုပါနိုင်ငံရှိ လေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေးစနစ်ကို ပံ့ပိုးရန် နောက်ထပ် ဂျက်တိုက်လေယာဉ်များနှင့် ဒုံးကျည်တပ်ဖွဲ့များ စေလွှတ်မည်ဟု အမေရိကန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ကြေညာလိုက်သည်။ စေလွှတ်မည့် အစီအစဉ်တွင် တပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၀၀၀ ခန့်လည်း ပါဝင်သည်။

အမေရိကန်နှင့် ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံတို့က စက်တင်ဘာ ၁၄ ရက်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ဆော်ဒီရေနံချက်စက်ရုံများ တိုက်ခိုက်ခံရမှုအတွက် အီရန်နိုင်ငံကို အပြစ်ဖို့ချသော်လည်း မည်သည့်ပတ်သက်မှုမျှမရှိဟု အီရန်နိုင်ငံက ငြင်းဆန်သည်။ လက်ရှိ အချိန်ထိ ရရှိခဲ့သည့် အထောက်အထားများအရ တိုက်ခိုက်မှုတွင် အီရန်နိုင်ငံ ပါဝင်ပတ်သက်နေကြောင်း အမေရိကန် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး မတ်ခဲအက်စပါက ပင်တဂွန်၌ ယမန်



နေ့က ကျင်းပသည့် သတင်းစာပြောသည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံသည် ရှင်းလင်းပွဲတစ်ခု ပြောကြားခဲ့သည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံက အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသသို့ တိုက်လေယာဉ်အုပ်နှစ်အုပ်၊ လေတပ်ဖွဲ့တစ်ဖွဲ့၊ ပက်ထရီးယော့ဒုံးကျည်တပ်ဖွဲ့ နှစ်ဖွဲ့နှင့် THAAD လေကြောင်းရန် ကာကွယ်ရေးစနစ်တစ်ခု ပေးပို့နေကြောင်း အက်စပါက ပြောသည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံသည် တိုက်ခိုက်ရေးအုပ်စုအပေါ် အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသသို့ တပ်ဖွဲ့ဝင် စေလွှတ်မှုကို အင်အား ၁၄၀၀၀ ခန့် အထိ တိုးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း အမေရိကန် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောသည်။

အီရန်၏ ခြိမ်းခြောက်မှုများကို တန်ပြန်ရန် မေလနောက်ပိုင်း ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချီကော  
ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး

## တိုင်ဖွန်းမုန်တိုင်းဟာဂီဘစ် ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်

တိုကျို အောက်တိုဘာ ၁၂ တိုင်ဖွန်းဟာဂီဘစ်မုန်တိုင်း ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ယနေ့စတင် ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းများအရ သိရသည်။

တိုင်ဖွန်းဟာဂီဘစ်တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ဂျပန်နိုင်ငံ တစ်ဝန်းတွင် သေဆုံးမှုများ၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများနှင့် အပျက်အစီးများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းများတွင် ဖော်ပြသည်။

ရှီရိုအိုကာစီရင်စုတွင် မြစ်ရေမြင့်တက်ကာ မြို့များရှိ လမ်းမများပေါ်တွင် ရေလွှမ်းမိုးမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ရေလွှမ်းမိုးမှုများအတွင်း လူနစ်ဦး မျောပါသွားခဲ့ရာ ကယ်ဆယ်ရေးသမားများက တစ်ဦးအား ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့သော်လည်း ကျန်တစ်ဦးမှာ ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိသည်။

ရေကြီးရေလျှံခြင်းများဖြစ်ပေါ်မှုကြောင့် မော်တော်ယာဉ်များအတွင်း ပိတ်မိနေသူများက မီးသတ်တပ်ဖွဲ့သို့ တယ်လီဖုန်းများမှတစ်ဆင့် အကူအညီတောင်းခံခဲ့ကြောင်း မီးသတ်အရာရှိများက ဆိုသည်။

ချီဘာစီရင်စုတွင် တိုင်ဖွန်းမုန်တိုင်း တိုက်ခတ်မှုကြောင့် လူနေအိမ်အများစု၏ အိမ်ခေါင်မိုးများ လွင့်စဉ်



ပျက်စီးခဲ့ရသည်။ “လေပြင်းများ ရုတ်တရက် တိုက်ခတ်လာပြီး ကျွန်တော်တို့အိမ်ခေါင်မိုးလည်း ကျွတ်ထွက်သွားပါတယ်။ လေပြင်းတိုက်ခတ်တဲ့ အသံက တော်တော်ဆိုးရွားပါတယ်။ ကျွန်တော့် ကလေးငယ် သုံးဦးစလုံး ထိခိုက်ဒဏ်ရာ

ကားတစ်စီး၏အောက်တွင် ပိမိသေဆုံးခဲ့သည်ဟု ရဲအရာရှိများက ဆိုသည်။

ဟာဂီဘစ်မုန်တိုင်း တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ဂျပန်နိုင်ငံ စီရင်စု ၁၈ စုအတွင်း ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူ ၄၀ ကျော် ရရှိခဲ့ကြောင်း ကနဦးရရှိသော သတင်းများအရ သိရသည်။ ထို့ပြင် လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် တိုကျိုမြို့ရှိ လူနေအိမ် ၅၇၀၀၀ ခန့်သည် လျှပ်စစ်မီးပြတ်တောက်မှုနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသည်။

ဂန်းမာစီရင်စုတွင် မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် မြေပြိုမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရာ လူသုံးဦး သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်သားများက ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။

ရာသီဥတုဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြည်သူများအား ဘေးကင်းလိုခြင်းသောနေရာများတွင် နေထိုင်ရန်နှင့် သဘာဝဘေးဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးရသတင်းများကို မျက်ခြည်မပြတ်စောင့်ကြည့်ကြရန် တိုက်တွန်းထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချီကော  
ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်

# အာရှအိမ်နီးချင်းကောင်း အပေါင်းလက္ခဏာဆောင်

## ■ ကိုရင်ဩ

တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်သည် အိန္ဒိယ ဝန်ကြီးချုပ် နရိန္ဒြာမိုဒီနှင့် ဒုတိယအကြိမ် “အလွတ်သဘောထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲ” ပြုလုပ် နိုင်ရန် အိန္ဒိယနိုင်ငံ တောင်ပိုင်း တမိလ်နာဒူး ပြည်နယ် မြို့တော်ချန်နိုင်း (ယခင်အခေါ် အပေါ် မဒရပ်)သို့ အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် တွင် ဆိုက်ရောက်လာခဲ့သည်ဆိုသော သတင်းတစ်ပုဒ်ကို ကျွန်ုပ်တို့ဖော်ပြရသောအခါ ကျွန်ုပ်တို့၏ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံကြီး နှစ်နိုင်ငံ အကြား သံတမန်ဆက်ဆံရေး အနေအထား ကို စေ့ငုလေ့လာမိလေ၏။

သမ္မတ ရှီ အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ လာရောက် ခြင်းမှာ ပထမဆုံးအကြိမ် ဖြစ်သည်။ အိန္ဒိယ ပိုင် ကက်ရှီမီးယားဒေသ၌ အထူးအုပ်ချုပ် ခွင့်ရ အဆင့်အတန်းပေးခဲ့ခြင်းကို ပြန်လည် ရုပ်သိမ်းရန် ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီက ဆုံးဖြတ်ခဲ့ရာမှ ဒေသတွင်း တင်းမာမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရပြီးနောက် တရုတ်ခေါင်းဆောင်၏ ခရီးစဉ်ဖြစ်ပေါ် လာခြင်းဖြစ်သည်။ ကက်ရှီမီးယားဒေသတွင် တရုတ်နိုင်ငံက အိန္ဒိယ၏ပြိုင်ဘက်ပါကစ္စတန် နိုင်ငံဘက်မှ ရပ်တည်ခဲ့ခြင်းကြောင့် နိုင်ငံကြီး နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေးအနေအထားမှာ အခိုင်အတန့်မျှ ယိမ်းယိုင်သွားခဲ့ရသည်။

**ပြည်ပုံးကားချ**  
သို့ဖြစ်စေကာမူ အောက်တိုဘာ ၁၁-၁၂ ရက် “အလွတ်သဘောထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲ” ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းနှင့်အတူ သံတမန်ဆက်ဆံ ရေး တင်းမာခဲ့မှုကို ပြန်လည်ပြည်ပုံးကား ချလျက် နှစ်နိုင်ငံမိတ်ဖက်ပြု ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု ပြုလုပ်နိုင်ရေးအတွက် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆွေးနွေးမှုများဖြစ်ပေါ် လာစေရန် အခွင့်အလမ်းတစ်ရပ်ကို ပေးစွမ်း လေသည်။

မိုဒီနှင့်ရှီတို့သည် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဧပြီလ အတွင်းက တရုတ်နိုင်ငံ ဝူဟန်မြို့ရှိ အပန်းဖြေ စခန်းတစ်ခုတွင် နောက်ဆုံးတွေ့ဆုံဆွေးနွေး



PHOTO: Primetimes.in

တရုတ်သမ္မတ ရှီသည် အိန္ဒိယခရီးစဉ်၏ပထမနေ့တွင် ရှေးဟောင်းဘုရားကျောင်းများတည်ရှိရာ မြို့ငယ်လေးဖြစ်သော မဟာပါလီပရာဇ် မြို့တွင် အိန္ဒိယယဉ်ကျေးမှု၏ အဋ္ဌအသက်များကို နွေးထွေးစွာတွေ့ထိခံစားခဲ့သည်။ “မိုဒီလစ်သစ်” ကျောက်ဆစ်လက်ရာများဖြင့် အတိပြီး သော အံ့ချီးဖွယ်ရာ အထိမ်းအမှတ်နေရာများတွင် သမ္မတ ရှီသည် အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ တည်ငြိမ်အေးချမ်းစွာ ရှိနေခဲ့သည်။

နိုင်ငံကလည်း ကက်ရှီမီးယားဒေသ၏ နယ်မြေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပိုင်ဆိုင်သည်ဟု ယခင်ကပင်လျှင် အခိုင်အမာပြောကြား နေခဲ့သည်။  
ဝိသေသနပုဒ်များတိုးလာ ကက်ရှီမီးယားဒေသ ဟူသည်ကား အိန္ဒိယတိုက်ငယ်၏ မြောက်ဘက်စူးစူးရှိ ဒေသတစ်ခု ပါပတည်း။ ၁၉ ရာစုနှစ်လယ် ကာလအထိ ယင်းဒေသကို ဟိမဝန္တာ တောင်တန်းဒေသနှင့် ပီးရပ်နီဂျားဒေသ အကြားရှိ ကက်ရှီမီးယားတောင်ကြား ဒေသဟူ၍သာ ခေါ်တွင်ခဲ့ကြသည်။ ယနေ့ ကာလတွင်မူ ပိုမိုကျယ်ပြန့်သည် နယ်မြေ

ပါကစ္စတန်ဝန်ကြီးချုပ် အီမရာခန်းသည် မကြာသေးမီက တရုတ်နိုင်ငံသို့ သွားရောက် ခဲ့ပြီး ကက်ရှီမီးယားအခြေအနေနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။  
၁၉၆၂ ခုနှစ်တွင် နယ်စပ်စစ်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ ပြီးနောက် တစ်နိုင်ငံနှင့် တစ်နိုင်ငံ အပြန်အလှန် အယုံအကြည်ကင်းမဲ့မှု လက္ခဏာများကို အိန္ဒိယနှင့် ပါကစ္စတန် နှစ်နိုင်ငံစလုံးတို့က ထုတ်ဖော်ပြသခဲ့ကြသည်။ တရုတ်နိုင်ငံ တိဗက်ဒေသ၏ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင် ဒလိုင်လားမာအား ပြည်ပြေးတစ်ဦးအဖြစ် အိန္ဒိယနိုင်ငံက ခိုလှုံခွင့်ပေးထားခြင်း၊ အိန္ဒိယ၏ ဒေသတွင်း ပြိုင်ဘက်နိုင်ငံ ပါကစ္စတန်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့ ဆက်ဆံရေးတိုးတက်ခိုင်မာ နေခြင်း စသည့်အကြောင်းတရားများကြောင့် တရုတ်နှင့် အိန္ဒိယဆက်ဆံရေးမှာ နီးလျက် နှင့်နွေးထွေးမှု နည်းပါးနေခဲ့ရသည်။

**သွယ်တန်းတည်ရှိ**  
အိန္ဒိယနိုင်ငံ အာရှနာချယ်လ်ရာဒေ့ရှ် ပြည်နယ်၏ စတုရန်းကီလိုမီတာ ၉၀၀၀၀ ခန့် ကို မိမိတို့ပိုင်ဆိုင်သည်ဟု တရုတ်နိုင်ငံက ကြေညာထားသည်။ ယင်းပြည်နယ်၏ နယ်မြေ အချို့သည် တိဗက်ဒေသ၏ တောင်ဘက်ခြမ်း တွင် ဆက်စပ်ပါဝင်သည်ဟု တရုတ်နိုင်ငံက ဆိုထားသည်။ ၎င်းအပြင် အက်စိုးဒ်ချင်ကုန်းမြင့် ဒေသ၏ စတုရန်းကီလိုမီတာ ၃၈၀၀၀ ခန့် ကိုလည်း မိမိတို့ပိုင်ဆိုင်သည်ဟု တရုတ်နိုင်ငံက ကြွေးကြော်ထားသည်။ တရုတ်နှင့် အိန္ဒိယတို့ အကြား ပိုင်နက်နယ်မြေအငြင်းပွားနေကြသော အက်စိုးဒ်ချင်ဒေသသည် တရုတ်နိုင်ငံ ရှင်ကျန်း ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသနှင့် တစ်တတန်း သွယ်တန်းတည်ရှိနေသော ဒေသဖြစ်သည်။  
ပိုင်နက်နယ်မြေအငြင်းပွားမှုကို အကြောင်း ပြု၍ နယ်စပ်ဒေသတွင် အသေးစားပစ်ခတ်မှု များ အခါအားလျော်စွာဖြစ်ပေါ်ခဲ့ဖူးသည်။ လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ကမူ တရုတ်နိုင်ငံကရာ ဘူတန်နိုင်ငံကပါ ပိုင်ဆိုင်သည်ဟု ကြေညာ ထားသော ဒေါက်လမ်ဒေသ၌ နှစ်လကြာမျှ နှစ်ဖက်တပ်များအကြား ထိပ်တိုက်တွေ့ခဲ့ကြ သေးသည်။

ဒေသတွင်း ပြိုင်ဘက်နိုင်ငံများအဖြစ် ရပ်တည်နေခဲ့ကြသော အိန္ဒိယနှင့်တရုတ်နိုင်ငံ တို့မှာ အစဉ်အမြဲအားပြိုင်နေကြဆဲဖြစ်သည်။ တောင်အာရှဒေသတွင် တရုတ်နိုင်ငံက စီးပွားရေး၊ စစ်ရေးနှင့် သံတမန်ရေးတို့အရ

အားကောင်းမောင်းသန် ဖြစ်လာမှုကို အိန္ဒိယ နိုင်ငံက စိုးရိမ်စိတ်ဖြင့် လေ့လာစောင့်ကြည့်ခဲ့ ရသည်။ တောင်အာရှဒေသဟူသည် မဟာ ဗျူဟာအရ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ ခြံနောက်ဖေးအရပ် ဒေသအဖြစ် တည်ရှိသည်ဟု မှတ်ယူထားသော ဒေသဖြစ်သည်။

အမေရိကန်နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံကဲ့သို့သော နိုင်ငံများနှင့် ဆက်ဆံရေးနွေးထွေးလာသော အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ သံတမန်ရေးလှုပ်ရှားမှုများကို တရုတ်နိုင်ငံက စိုးရိမ်တကြီးလေ့လာ စောင့်ကြည့်ခဲ့ရသည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် မကြာသေးမီကာလမှစ၍ Quad ဟု ခေါ်တွင် သော အုပ်စုတွင် သူ၏အခန်းကဏ္ဍကိုမြှင့်တင် လာသည်။ အမေရိကန်၊ ဂျပန်၊ အိန္ဒိယနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံတို့ပါဝင်သော လေးပွင့်ဆိုင် အုပ်စုသည် “အာရှ-ပစိဖိတ်” ဒေသအဝန်း အပိုင်းထက်ပင် ပိုမိုကျယ်ပြန့်သည့် “အင်ဒို- ပစိဖိတ်” ဒေသအဝန်းအပိုင်းကို ဖော်ဆောင် လျက်ရှိသည်။

**အာရှ၏နေတိုး**  
အဆိုပါ လေးပွင့်ဆိုင်အုပ်စုသည် အာရှ ဒေသတွင် လုံခြုံရေးအရ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပြုလုပ်ရန်ဦးတည်လျက်ရှိရာ “အာရှ၏နေတိုး” အုပ်စုဟူ၍ပင် ညွှန်းဆိုလာရသည်။ တရုတ် နိုင်ငံကို လုံခြုံရေးအရ အင်အားပြန်လည် ထိန်းညှိရန် ရည်ရွယ်သည်ဟု ဆိုကြသည်။  
Quad ဟူသည်ကား လေးပွင့်ဆိုင် လုံခြုံရေးဆွေးနွေးရေးအုပ်စု(၀၂) Quadrilateral Security Dialogue ဟု အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆို နိုင်သည်။ ဖော်ပြပါလေးနိုင်ငံအတွင်း မဟာ ဗျူဟာအရ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုများကို အလွတ် သဘောပြုလုပ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ၂၀၀၇ ခုနှစ် တွင် ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဇီအာဘေး၏ အစပျိုးမှု၊ အမေရိကန် ဒုတိယသမ္မတဒစ်ချေနီ ၏ အားပေးထောက်ခံမှု၊ ဩစတြေးလျဝန်ကြီး ချုပ် ဂျန်ဟောင်းဝပ်နှင့် အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် မန်မိုဟာနိုဆင်းတို့၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုတို့ဖြင့် လေးပွင့်ဆိုင်အုပ်စုကြီး ပေါ်ထွန်းခဲ့လေသည်။

အုပ်စုဝင်နိုင်ငံများသည် နှစ်စဉ်ပူးတွဲ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုများကိုလည်း ပြုလုပ်လေ့ ရှိကြသည်။ အိန္ဒိယ၊ ဂျပန်နှင့် အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုတို့၏ “မာလာဘာ”ဟု အမည် ပေးထားသော ပင်လယ်ရေကြောင်း ပူးတွဲ လေ့ကျင့်မှုကို ပြီးခဲ့သည့် စက်တင်ဘာလကုန် တွင် ဂျပန်နိုင်ငံ ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းဒေသ၌

ပြုလုပ်ခဲ့ကြသေးသည်။  
တရုတ်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးနှင့် စစ်ရေး စွမ်းပကားတို့အရ တန်ခိုးထွားလာမှုကို တန်ပြန်သွားရန် လေးပွင့်ဆိုင်အုပ်စုက ဦးတည်နေကြောင်း ကျွန်ုပ်လေ့လာတွေ့ရှိ ရသည်။

ဒေသတွင်း အားပြိုင်မှုများမည်သို့ပင် ရှိနေစေကာမူ သံတမန်ဆက်ဆံရေး တိုးတက် ကောင်းမွန်စေရန် သမ္မတ ရှီနှင့် ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီတို့ ဦးတည်လာခြင်းမှာ အပြုသဘော ဆောင်ပြီး ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ကြီးစွာ အထောက်အကူဖြစ်ပေါ်မိမ့်မည်။

တရုတ်သမ္မတ ရှီသည် အိန္ဒိယခရီးစဉ်၏ ပထမနေ့တွင် ရှေးဟောင်းဘုရားကျောင်း များ တည်ရှိရာ မြို့ငယ်လေးဖြစ်သော မဟာပါလီပရာဇ်မြို့တွင် အိန္ဒိယယဉ်ကျေးမှု ၏ အဋ္ဌအသက်များကို နွေးထွေးစွာတွေ့ထိ ခံစားခဲ့သည်။ “မိုဒီလစ်သစ်” ကျောက်ဆစ် လက်ရာများဖြင့် အတိပြီးသော အံ့ချီးဖွယ်ရာ အထိမ်းအမှတ်နေရာများတွင် သမ္မတ ရှီသည် အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ တည်ငြိမ် အေးချမ်းစွာ ရှိနေခဲ့သည်။

**သောင်းပြောင်းထွေလာ**  
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်ကို စီးမိုးတွေ့မြင် နိုင်သည့် ပင်လယ်ကမ်းခြေအပန်းဖြေစခန်းရှိ Taj Fisherman's Cove ဟိုတယ်ကြီးတွင် ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးတို့ အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က မိနစ် ၁၅၀ ကြာမျှ စကားပြောဆိုခဲ့ရာ မူလသတ်မှတ်ထားချိန်ထက်ပင် ကျော်လွန် သွားခဲ့သည်။ သောင်းပြောင်းထွေလာရေးရာ များတွင် ကုန်သွယ်ရေးလုံခြုံမှုနှင့် ကုန်သွယ်ရေးမညီမျှမှုတို့ ပါဝင်ကြောင်း အိန္ဒိယနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးက ပြောကြား ခဲ့သည်။

နှစ်နိုင်ငံ အတူတကွရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေ ကြရသော အကြမ်းဖက်မှုနှင့် ဘာသာရေး အစွန်းရောက်မှုတို့ကို လက်တွဲတိုက်ဖျက် သွားကြရန် ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးတို့ သဘော တူညီခဲ့ကြသည်။  
သမ္မတ ရှီ၏ အိန္ဒိယခရီးစဉ် ဒုတိယ မြောက်နေ့တွင် နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသဆိုင်ရာ ပြဿနာရပ်များကို အလေးအနက်ပြုဆွေးနွေး ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဝိဂျေးရှီခါလီက ပြောကြားခဲ့သည်။

နှစ်ရက်ကြာ အလွတ်သဘော ဆွေးနွေးပွဲ များအပြီးတွင် ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးတို့က ကြေညာချက်များကို အသီးသီးထုတ်ပြန် သွားရန်ရှိသည်။ နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများ အချင်းချင်း တွေ့ထိဆက်ဆံမှုမြှင့်တင်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှု တိုးမြှင့်ရေး၊ ကီလိုမီတာ ၃၅၀၀ ရှည်လျားသော နယ်စပ်ဒေသ တစ်လျှောက် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တည်ငြိမ်မှု ထိန်းသိမ်းရေး စသည့်ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း တာဝန် ရှိသူများက ပြောကြားကြသည်။

အတိတ်ကြောင်းခြင်းရာများအရ အားပြိုင် မှုများနှင့် တင်းမာမှုများမည်သို့ပင် ရှိခဲ့စေကာ မူ အိန္ဒိယနိုင်ငံ တမိလ်နာဒူးပြည်နယ်သို့ အလွတ်သဘောဆွေးနွေးရန် ချစ်ကြည်ရေး ခရီးရောက်ရှိခဲ့သည့် တရုတ်ခေါင်းဆောင်နှင့် အိမ်ရှင်ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီတို့၏ “ချန်နိုင်း” အလွတ်သဘောဆွေးနွေးမှုများသည် အာရှ ဒေသရှိ အင်အားကြီးဆုံးနိုင်ငံကြီး နှစ်နိုင်ငံ တို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ခေတ်သစ်ကို ထူထောင်နိုင်ခြင်းအဖြစ် ကျွန်ုပ်တို့တွေ့မြင်ရပုံကို တွေးတောမိရင်း “အာရှအိမ်နီးချင်းကောင်းအပေါင်းလက္ခဏာ ဆောင်”ဟု ကျူးရင့်မိပါသတည်း။ ။

Ref: China's Xi Jinping visits India with ties strained by Kashmir (DW)

**ကက်ရှီမီးယားအရေးတွင် တရုတ်နိုင်ငံက အိန္ဒိယ၏ ပြိုင်ဘက်ပါကစ္စတန် နိုင်ငံဘက်မှ ရပ်တည်ခဲ့ခြင်းကြောင့် နိုင်ငံကြီးနှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေးအနေအထားမှာ အခိုင်အတန့်မျှ ယိမ်းယိုင်သွားခဲ့ရ**  
သို့ဖြစ်စေကာမူ အောက်တိုဘာ ၁၁-၁၂ ရက် “အလွတ် သဘောထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲ” ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းနှင့်အတူ သံတမန်ဆက်ဆံရေး တင်းမာခဲ့မှုကို ပြန်လည်ပြည်ပုံးကား ချလျက် နှစ်နိုင်ငံမိတ်ဖက်ပြု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပြုလုပ်နိုင်ရေးအတွက် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆွေးနွေးမှုများ ဖြစ်ပေါ်လာစေရန် အခွင့်အလမ်းတစ်ရပ်ကို ပေးစွမ်း

နိုင်ခဲ့ကြသည်။  
ကက်ရှီမီးယားဒေသ၏ အထူးအုပ်ချုပ် ခွင့်ရဒေသ အဆင့်အတန်းကို ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီက ပြန်လည်ဖျက်သိမ်းခဲ့ချိန်က တရုတ် နိုင်ငံ၏ ပိုင်နက်နယ်မြေဆိုင်ရာ အချုပ်အခြာ အာဏာထိပါးခံရတိအလား တရုတ်အစိုးရက ပြင်းပြင်းထန်ထန်ဖန်တီးခဲ့သည်။ ၁၉၄၇ ခုနှစ် တွင် အိန္ဒိယနှင့်ပါကစ္စတန်တို့ လွတ်လပ်ရေး ရရှိခဲ့ချိန်မှစ၍ ကက်ရှီမီးယားဒေသသည် ယင်းနှစ်နိုင်ငံအတွက် ပိုင်နက်နယ်မြေ အငြင်းပွားမှုဖြစ်ပေါ်ရခြင်း၏ ရေသောက်မြစ် ဖြစ်ခဲ့ရသည်။ အဆိုပါနှစ်နိုင်ငံအပြင် တရုတ်

အပိုင်းအခြား အကျုံးဝင်ပါရှိလာကာ အိန္ဒိယ အုပ်ချုပ်သော ကက်ရှီမီးယားဒေသ၊ ပါကစ္စတန် အုပ်ချုပ်သော ကက်ရှီမီးယားဒေသ၊ တရုတ် အုပ်ချုပ်သော ကက်ရှီမီးယားဒေသဟူ၍ ဝိသေသနပုဒ်များ တိုးလာခဲ့သည်။  
အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် ယနေ့ကာလတွင် ကက်ရှီမီးယားဒေသ၏ ၄၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ကို လည်းကောင်း၊ ပါကစ္စတန်နိုင်ငံက ၃၅ ရာခိုင် နှုန်းခန့်ကို လည်းကောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံက ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ကိုလည်းကောင်း အသီးသီး အချုပ်အခြာအာဏာ သက်ရောက်လျက်ရှိကြ သည်။

# မြောက်ဦးမြို့နယ်၌ AA အဖွဲ့က ရွှေပြည်သစ် ခရီးသည်တင်ယာဉ်နှင့် လိုက်ပါလာသည့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၉ ဦးနှင့် ခရီးသည် ၁၂ ဦးတို့အား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွား

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်နေ့ညပိုင်း မြောက်ဦးမြို့နယ် မြောက်ဦး-စစ်တွေ ကားလမ်း၊ ကံကြီးကျွေ မိုင်တိုင်အမှတ် ၁၂၇ အနီး၌ အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် AA အဖွဲ့က ရွှေပြည်သစ်ခရီးသည်တင်ယာဉ်နှင့် လိုက်ပါလာသည့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၉ ဦးနှင့် ခရီးသည် ၁၂ ဦးတို့အား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ချမ်းမြသာစည် မြို့နယ်၊ အောင်ပင်လယ်ရပ်ကွက်နေ ဦးညီညီဟိန်း မောင်းနှင်ပြီး ယာဉ်မောင်းအကူဦးကိုဦး၊ ယာဉ်နောက်လိုက် မောင်မြင့်စိုး(ခ)ယမင်းစိုးတို့နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယမီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးမြင့်ဇော် ဦးစီးသည့် အခြေခံမီးသတ်သင်တန်းဆင်း တပ်သား ၁၈ ဦး၊ အရပ်သား ၁၂ ဦး စုစုပေါင်းခရီးသည် ၃၁ ဦးတို့ စီးနင်း လိုက်ပါလာသည့် 6J/— ရွှေပြည်သစ်ခရီးသည် တင်ယာဉ်သည် အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီ တွင် မန္တလေးမြို့မှ စစ်တွေမြို့သို့ ထွက်ခွာလာစဉ် အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီ မိနစ် ၅၀ ခန့်တွင် မြောက်ဦးမြို့နယ် ကံကြီးကျွေ မိုင်တိုင် ၁၂၇ အရောက်၌ အရပ်ဝတ်ဖြင့် အမျိုးသား ၁ ဦး(စစ်စစ်ဆဲ)မှ ကားအားတား သဖြင့် ရပ်တန့်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ထို့နောက် လမ်းဘေးမှ အားကစား အင်္ကျီ/ဘောင်းဘီ ဝတ်ဆင်ထားသည့် လက်နက်ကိုင် AA အဖွဲ့အင်အား ၁၀ ဦး ခန့်ထပ်မံ ရောက်ရှိလာပြီး ယာဉ်ပေါ်ပါခရီးသည် ၃၁ ဦးအား လမ်းယာဘက်တောထဲသို့ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ ကြောင်း၊ ယာဉ်မောင်း ဦးညီညီဟိန်းပါ ၃ ဦးအား ယာဉ်နှင့်အတူ ပြန်လည်လွှတ်ပေးခဲ့သဖြင့် စစ်တွေ မြို့သို့ ရောက်ရှိလာကြောင်း သိရှိရသည်။

AA အဖွဲ့သည် နယ်မြေအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး ပျက်ပြားစေရန် အဖျက်အမှောင် လုပ်ငန်းများအား လုပ်ဆောင်နေသည့်အပြင် နိုင်ငံ ဝန်ထမ်းများနှင့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများအား ဖမ်းဆီး

၁၀-၁၀-၂၀၁၉ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် မြောက်ဦးမြို့နယ် မြောက်ဦး-စစ်တွေကားလမ်း မိုင်တိုင် ၁၂၇ အနီး၌ AA အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်(စစ်စစ်ဆဲ)အင်အား ၁၀ ဦးခန့်မှ ရွှေပြည်သစ် ခရီးသည်တင်ယာဉ်ပေါ်မှ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၉ ဦးနှင့် ခရီးသည် ၁၂ ဦးတို့အား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားသည့် နေရာပြမြေပုံ



ခေါ်ဆောင်မှုများ ပြုမူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မြန်မာ နိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

## ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်၌ ၂၂ ဘီး တွဲယာဉ်တစ်စီးမှောက် လူများအား ဝင်တိုက်မိ လေးဦးသေ၊ ကိုးဦးဒဏ်ရာရ

မိတ္ထီလာ အောက်တိုဘာ ၁၂ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ခိုင်ကောင်းကုန်းကျေးရွာအနီး၌ အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၅ မိနစ်တွင် စားဆီများ တင်ဆောင်လာသည့် ၂၂ ဘီး တွဲယာဉ်တစ်စီး ဂျိုင်းဆက်ပြုတ်၍ လမ်း၏ဝဲဘက်သို့ တိမ်းမှောက်ခဲ့ပြီး ရပ်နားနေကြသည့် လူများအား တိုက်မိရာ လေးဦး သေပြီး ကိုးဦးဒဏ်ရာရခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်ရောက်တိုက်မိ

ဖြစ်စဉ်မှာ ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်းမကြီး မိုင်တိုင်အမှတ် (၃၆၅/၄)နှင့် (၃၆၅/၅)အကြား ခိုင်ကောင်းကုန်းကျေးရွာအနီး ရန်ကုန်ဘက်မှ မန္တလေးဘက်သို့ စားဆီများ တင်ဆောင်ပြီး ယာဉ်မောင်း ကိုတင်မောင်ဝင်း မောင်းနှင်ကာ ကိုမြင့်စိုး၊ ဦးကေသရ၊ ဦးကုသလာစာရတို့ စီးနင်းလိုက်ပါလာသော ၂၂ ဘီးတွဲယာဉ်မှာ ဂျိုင်းဆက်ပြုတ်ပြီး ယာဉ်မှာ လမ်း၏ ဝဲဘက်ခြမ်းသို့ လဲကျတိမ်းမှောက်ခဲ့ပြီး လမ်း၏ဝဲဘက် ခြမ်းရှိ အပင်အောက်တွင် ရပ်နားနေကြသော လူများအား ဝင်ရောက်တိုက်မိသဖြင့် မောင်သိဒ္ဓိ၊ ကိုချစ်သူမောင်၊ မလင်းလင်းနှင့် (၆)နှစ်အရွယ်ကလေးတို့ ဒဏ်ရာရရှိကာ အခင်းဖြစ်နေရာတွင် သေဆုံးခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ဦးကေသရ အပါအဝင် ကိုးဦးတို့မှာ ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့သည်။

အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ရွှေတောင်နယ်မြေ ရဲစခန်းက တင်မောင်ဝင်းအား အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်ထား ကြောင်း သိရသည်။

သိန်းမြင့်ကျော်(မိတ္ထီလာ)

## သထုံမြို့နယ်၌ အမျိုးသားတစ်ဦး ရထားတိုက်ခံရ၍ သေဆုံး

သထုံ အောက်တိုဘာ ၁၂ သထုံမြို့နယ် တောင်စွန်းကျေးရွာ ရထားလမ်း မိုင်တိုင် အမှတ် ၁၄၂/၄ နှင့် ၁၄၂/၅ အကြား၌ အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် ညနေ ၆ နာရီခန့်က စက်ခေါင်းမောင်း ဦးဌေးအောင်၊ ရထားထိန်းဦးလှဝင်းတို့ မောင်းနှင်လာသော ရန်ကုန်-မော်လမြိုင် အဆန်(စက်မှု)ကုန်တွဲရထားမှ တောင်စွန်း ဘူတာသို့ ဖြတ်သန်းစဉ် အမျိုးသားတစ်ဦးအား ရထားနှင့် တိုက်မိခဲ့သဖြင့် သထုံမြို့မရဲစခန်းမှ ဒု-ရဲမှူး ဇော်မင်းထွန်း၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သထုံခရိုင် ဆေးရုံကြီးသို့ တင်ပို့စဉ် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လှိုင်ထွန်းအောင်(သထုံ)

## အင်းစိန်မြို့နယ်ရှိ အောင်ဇေယျတံတားပေါ်မှ ယာဉ်တစ်စီး ပြုတ်ကျ၊ တစ်ဦးသေ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၂ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်မြို့နယ်နှင့် လှိုင်သာယာမြို့နယ် ရန်ကုန်မြစ်ကူး အောင်ဇေယျကြီးတံတားပေါ်မှ ပြုတ်သန်းမောင်းနှင်လာသော ကုန်တင်ယာဉ်တစ်စီး အရှိန်လွန်ကာ တံတားအောက်သို့ ယနေ့ နံနက် ၁ နာရီ မိနစ် ၅၀ ခန့်က အရှိန်လွန် ပြုတ်ကျ သွားကြောင်း သိရသည်။

၎င်းယာဉ်မတော်တဆဖြစ်စဉ်ကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများအား နီးစပ်ရာ လူမှုကယ်ဆယ်ရေးအသင်းများက လူနာတင်ယာဉ်များဖြင့် ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက် ပေးခဲ့ကြရာ ယာဉ်ပေါ်ပါ အမျိုးသားနှစ်ဦးအနက် တစ်ဦးသေဆုံးပြီး တစ်ဦးဒဏ်ရာရကာ တံတားအောက်လမ်းလျှောက်နေသူ အမျိုးသားနှစ်ဦးလည်း ဒဏ်ရာရရှိသဖြင့် အင်းစိန် ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မျိုးမင်းသိန်း(မရမ်းကုန်း)

## ဖောင်းပြင်၊ မြောက်ဥက္ကလာပနှင့် မဘိမ်းမြို့နယ်တို့တွင် မူးယစ်ဆေးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂ မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၉)ဟုမ္မလင်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သောပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် ညနေ ၅ နာရီခွဲတွင် ဖောင်းပြင်မြို့နယ် မှန်ပင်ကျေးရွာ အနီး ဖောင်းပြင်-ပင်လည်ဘူးသွား လမ်းမပေါ်တွင် မြင့်ငွေမောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့် မင်းဇော်မောင်းနှင်ပြီး မဌေးယဉ်လိုက်ပါလာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ် နှစ်စီးတို့ကိုရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူ ၈ရပ် ၂၀ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ သည်။

အလားတူ ယင်းနေ့မွန်းလွဲပိုင်းက မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၄၁)ရန်ကုန်(အရှေ့)မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သောပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် C-ရပ်ကွက် ဘောဂဗလလမ်းနေ ခင်ကျော်ဦး၏နေအိမ်ကို ရှာဖွေရာ ၎င်းမှာ ထွက်ပြေးသွားပြီး နေအိမ်ရှေ့ခန်း၌ မင်းမင်းထွေး(ခ)မွန်လေး၊ ဇေယျာအောင် (ခ)အာနီးတို့အား တွေ့ရှိ၍ ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၈၅၀၊ လက်ကိုင် ဖုန်း နှစ်လုံး၊ ဆိုင်ကယ် နှစ်စီးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

ထို့အတူ အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက် ညနေပိုင်းက မဘိမ်းမြို့မစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မဘိမ်းမြို့နယ် မယ်စလီကျေးရွာ အုပ်စု မယ်စလီကျေးရွာနေ မစပယ်၏နေအိမ်ကို ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးဆေးပြား ၂၀၀၀ အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရ သည်။

ရဲမြန်ကြား

တန်ဖိုးရှိလှလူငယ်ဘဝ မူးယစ်ကင်းစင် ကျန်းမာမှ

**ဝါလကင်းလွတ် သီတင်းကျွတ် အချိန်အခါယမယမှာ**  
**( ၇ ) ရက် သား၊ယမီး မိတ်ဆွေအပေါင်း**  
**ကျန်းမာရွှင်လန်းပြီး ကုသိုလ်တရားများ ဖွားများနိုင်ကြပါစေကြောင်း**  
**ချယ်ရီဦး မိသားစုမှ**  
**ဆုမွန်တောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။**

# အသေးစားငွေရေးကြေးရေးဥပဒေကြမ်း

ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အကြံပြုစာများကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးသို့ လိပ်မူပေးပို့နိုင်ပါသည်။

### ယမန်နေ့မှအဆက်

၃၅။ မြန်မာနိုင်ငံစာရင်းကောင်စီက ထုတ်ပြန်ထားသည့် စာရင်းစစ် အရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီသူများကိုသာ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်း၏ အများပြည်သူသို့ စာရင်းဝန်ဆောင်မှုပေးသူအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးရမည်။

၃၆။ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းက ခန့်အပ်တာဝန်ပေးရန်တင်ပြသည့် အများပြည်သူသို့ စာရင်းဝန်ဆောင်မှုပေးသူသည် ရာထူးတာဝန်နှင့် မသင့်လျော်ကြောင်း ဦးစီးဌာနမှ အကြောင်းပြချက်ဖြင့် ငြင်းပယ်ပါက အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းသည် အခြားအများပြည်သူသို့ စာရင်းဝန်ဆောင်မှုပေးသူ၏ အမည်စာရင်းကို ရက်ပေါင်း (၃၀) အတွင်း ပြန်လည်တင်ပြရမည်။

၃၇။ အများပြည်သူသို့ စာရင်းဝန်ဆောင်မှုပေးသူ၏ တာဝန်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည် -

- (က) မြန်မာနိုင်ငံစာရင်းစစ်စံများနှင့်အညီ စာရင်းစစ်ဆေးပြီး ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက် အစီရင်ခံစာ ပြုစုခြင်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းများသည် အဆိုပါလုပ်ငန်း၏ အခြေအနေမှန်ကို လုံလောက်လျော်ကန်စွာ ဖော်ပြခြင်း ရှိ မရှိကို ယင်းအစီရင်ခံစာတွင် သုံးသပ်တင်ပြခြင်း၊
- (ခ) လုပ်ငန်းအတွက် ဆုံးရှုံးမှုဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သော ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် စာရင်းများ၏ ချွတ်ယွင်းမှု၊ လိုအပ်မှုများကို ပြင်ဆင်လိုက်နာဆောင်ရွက်စေခြင်း။

၃၈။ အများပြည်သူသို့ စာရင်းဝန်ဆောင်မှုပေးသူသည် အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်း၏ ဒါရိုက်တာများနှင့် တာဝန်ခံများထံမှ လိုအပ်သော စာအုပ်များ၊ စာရင်းများ၊ ဘောက်ချာများ၊ စာရွက်စာတမ်းများ၊ ရှင်းလင်းချက်များ၊ အီလက်ထရောနစ်နည်းဖြင့် ထိန်းသိမ်းထားသော အထောက်အထားများနှင့် သတင်းအချက်အလက် စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် (Management Information System) ကို စစ်ဆေးပိုင်ခွင့်ရှိသည်။

၃၉။ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းသည် သတ်မှတ်ထားသည့် စာရင်းပုံစံများကို အသုံးပြုလျက် သတ်မှတ်ပေးသည့်အချိန်ကာလအလိုက် အစီရင်ခံစာများပြုစုရမည်။ အစီရင်ခံစာများတွင် မိမိလုပ်ငန်း၏ စီမံရေးရာနှင့် လုပ်ငန်းရေးရာအခြေအနေ၊ ငွေရေးကြေးရေး အခြေအနေခိုင်မာမှု၊ အကျိုးအမြတ်ရရှိမှုတို့နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အချက်အလက်များ ပြည့်စုံစွာ ပြုစုတင်ပြရမည်။

၄၀။ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းမှ တင်ပြသည့် အစီရင်ခံစာတွင် ဤဥပဒေပါ ရည်ရွယ်ချက်များအတိုင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း ရှိ မရှိကို စိစစ်နိုင်ရန် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု ရလဒ်များနှင့်အညီ ပြည့်စုံစွာ ပြုစုတင်ပြရမည်။

၄၁။ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တစ်နှစ်အတွက် အများပြည်သူသို့ စာရင်းဝန်ဆောင်မှုပေးသူ၏ စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်အစီရင်ခံစာနှင့် ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းတို့ကို စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီနှင့် အစုရှယ်ယာပိုင်ရှင်များအပါအဝင် သက်ဆိုင်သူများက သတ်မှတ်သဘောတူထားသည့် နည်းလမ်းနှင့်အညီ အများသိရှိစေရန် ထုတ်ပြန်ကြေညာရမည်။

၄၂။ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းသည် ဦးစီးဌာနက တာဝန်ပေးအပ်သူများ၏ စစ်ဆေးခြင်းကိုခံရမည်။ ယင်းသို့စစ်ဆေးသည့်အခါ စစ်ဆေးသူသည်-

- (က) အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်း၏ လုပ်ငန်းခွင်သို့ အခါအားလျော်စွာ သွားရောက်၍ စာရင်းများ၊ သက်ဆိုင်ရာစာရွက်စာတမ်းများ၊ စာရင်းစာအုပ်များနှင့် အခြားစာရွက်စာတမ်းများ အပါအဝင် အီလက်ထရောနစ်နည်းဖြင့် ထိန်းသိမ်းထားသော အထောက်အထားများ၊ သတင်းအချက်အလက် စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် (Management Information System) များကို စစ်ဆေးနိုင်သည်။
- (ခ) ဖွဲ့စည်းပုံ၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် မည်သည့် သတင်းအချက်အလက်များကိုမဆို ကြီးကြပ်သူများ၊ စီမံခန့်ခွဲသူများ၊ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် အသင်းဝင်များအား မေးမြန်းနိုင်သည်။

၄၃။ ဦးစီးဌာနမှ စစ်ဆေးသူက စစ်ဆေးရာတွင် အောက်ပါအချက် တစ်ရပ်ရပ်ကိုတွေ့ရှိလျှင် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီသို့ ဆောင်ရွက်ရန် အစီရင်ခံစာတင်ပြရမည်-

- (က) ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ခြင်း သို့မဟုတ် လိုက်နာရန် ပျက်ကွက်ခြင်း၊
- (ခ) အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်း၏ ငွေပေးချေနိုင်မှု လုံလောက်သည့် အခြေအနေကို ထိခိုက်စေမည့် လုပ်ဆောင်ချက် သို့မဟုတ် အခြေအနေတစ်ရပ်ရပ် ပေါ်ပေါက်နေခြင်း၊
- (ဂ) အသင်းဝင်များ၏ အကျိုးစီးပွားကို ထိခိုက်စေမည့် လုပ်ဆောင်ချက်များ အပါအဝင် မူမမှန်သည့် လုပ်ဆောင်ချက်များနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုများ ဆောင်ရွက်ထားခြင်း၊ ယင်းသို့ လုပ်ဆောင်ထားကြောင်း သိရှိ

လျက်နှင့် ထိန်းသိမ်းရန်၊ ပြင်ဆင်ရန် ပျက်ကွက်ခြင်း၊  
(ဃ) ဤဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသည့် ချေးငွေအမျိုးအစားများ ထုတ်ချေးခြင်းနှင့် ဝန်ဆောင်မှုပုံစံများ ဆောင်ရွက်ခြင်း။

### အခန်း (၁၀)

#### စီမံခန့်ခွဲရေးနည်းလမ်းအရ အရေးယူခြင်း

၄၄။ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်း၊ ယင်းအဖွဲ့အစည်း၏ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များ၊ အစုရှယ်ယာပိုင်ရှင်၊ စီမံခန့်ခွဲသူ၊ မန်နေဂျာနှင့် ဝန်ထမ်းများက ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်လျှင် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီသည် အောက်ပါစီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ ပြစ်ဒဏ်များ ချမှတ်ရမည်-

- (က) သတိပေးခြင်း၊
- (ခ) သတ်မှတ်ထားသော ဒဏ်ကြေးငွေပေးဆောင်စေခြင်း၊
- (ဂ) အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်း၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်းများကို ကန့်သတ်သည့်အမိန့်ချမှတ်ခြင်း၊
- (ဃ) အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ယာယီ သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းရပ်ဆိုင်းခြင်း၊
- (င) ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင် သို့မဟုတ် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဝင်အဖြစ်မှ ထုတ်ပယ်ခြင်း၊
- (စ) အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းအား ပုံမှန်လုပ်ငန်းလည်ပတ်နိုင်သည့် အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိရန်အထိ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့၏ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်နှင့် ဦးစီးဌာန၏ သဘောတူညီချက်တို့ဖြင့် ခန့်အပ်သော စီမံခန့်ခွဲသူ၏ လက်အောက်တွင်ထားရှိ၍ စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊
- (ဆ) လိုင်စင်ရုပ်သိမ်းခြင်း။

၄၅။ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းသည် အောက်ပါဆောင်ရွက်ချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ပြုလုပ်ပါက ပုဒ်မ ၄၄ ပါ စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရမည်-

- (က) လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ဤဥပဒေပါ ရည်ရွယ်ချက်နှင့် မကိုက်ညီဘဲ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးလုပ်ငန်းကို အကြောင်းပြု၍ အခြားအကျိုးအမြတ်ရရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ခ) မိမိအဖွဲ့အစည်းအတွက်လည်းကောင်း၊ အခြားပုဂ္ဂိုလ်၊ အခြားအဖွဲ့အစည်းအတွက်လည်းကောင်း မှန်ကန်မှုတူမရှိသော နည်းလမ်းများဖြင့်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊

၄၆။ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရသော လူပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းသည် ချမှတ်သော ပြစ်ဒဏ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမိန့်စာလက်ခံရရှိသည့်နေ့မှ ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း ဝန်ကြီးဌာနသို့ အယူခံခွင့် ရှိစေရမည်။ အယူခံစဉ်ကာလအတွင်း ပြစ်ဒဏ်ပေးမှုကို ဆိုင်းငံ့ထားရမည်။ အယူခံမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဝန်ကြီးဌာန၏ ဆုံးဖြတ်ချက်သည် အပြီးအပြတ်ဖြစ်သည်။

၄၇။ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရသော လူပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းသည် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ၏ အပြီးသတ်ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ခံရပြီးပါက နစ်နာမှုများအတွက် အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းကိုဖြစ်စေ၊ အခြားပုဂ္ဂိုလ်များကိုဖြစ်စေ ပေးလျော်ရမည်။

၄၈။ ဤဥပဒေအရ ချမှတ်ထားသော စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ ပြစ်ဒဏ်များသည် ပြစ်မှုကြောင်းအရဖြစ်စေ၊ တရားမကြောင်းအရဖြစ်စေ အရေးယူခြင်းကို ပိတ်ပင်ခြင်းမရှိစေရ။

### အခန်း (၁၁)

#### စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းခြင်း

၄၉။ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းသည် လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရန် အနည်းဆုံး လိုအပ်ချက်နှင့် မညီညွတ်တော့သည့် အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိသောကြောင့် အသင်းဝင်များ၏ စုဆောင်းငွေများနှင့် မတည့်ရန်ပုံငွေတို့ကို ဆုံးရှုံးစေနိုင်သည့် အခြေအနေပေါ်ပေါက်လျှင် ပုံမှန်အခြေအနေသို့ပြန်လည်ရောက်ရှိစေရန် ဦးစီးဌာနက အချိန်ကာလ သတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။ သတ်မှတ်ပေးသည့် အချိန်ကာလအတွင်း ပုံမှန်အခြေအနေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခြင်းမရှိပါက ဦးစီးဌာနသည် ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းပြီးနောက် လိုင်စင်ကိုပယ်ဖျက်နိုင်သည်။

- ၅၀။ ဦးစီးဌာနသည် စာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းရေး အမိန့်ချမှတ်မီ-
  - (က) စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မတီဖွဲ့စည်း၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရမည်။
  - (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ စုံစမ်းစစ်ဆေးရာတွင် သက်ဆိုင်ရာ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းအား ခုခံချေပခွင့်ပြုရမည်။
- ၅၁။ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မတီက စာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းသင့်ကြောင်း တင်ပြပါက ဦးစီးဌာနသည် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေး အမိန့်ထုတ်ပြန်ရမည်။

၅၂။ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းကို စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရာတွင် ဦးစီးဌာနသည်-

- (က) စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ ခန့်အပ်၍ဖြစ်စေ၊ သင့်လျော်သော နိုင်ငံသားများပါဝင်သည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်၍ဖြစ်စေ ယင်းအဖွဲ့အစည်း၏ စီမံခန့်ခွဲရေးကိစ္စရပ်များကို စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းခြင်း ပြီးစီးသည်အထိ လွှဲပြောင်းရယူ၍ ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။
- (ခ) ယင်းအဖွဲ့အစည်းက ရရှိနိုင်ခွင့်နှင့် ပေးရန်တာဝန်ရှိသည့်များကို စာရင်းရှင်းလင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။

၅၃။ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်း၏ ရရှိနိုင်ခွင့်များကို အောက်ပါဦးစားပေးအစီအစဉ်အရ ခွဲဝေပေးရမည် -

- (က) အသင်းဝင်များ၏ စုဆောင်းငွေနှင့်ပတ်သက်သည့် တောင်းခံမှုများ၊
- (ခ) အာမခံဖြင့်ကြွေးမြီများ၊
- (ဂ) လွှဲပြောင်းခံယူရာတွင် ကုန်ကျငွေနှင့် စရိတ်အားလုံး၊
- (ဃ) စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းခြင်း အဆုံးအဖြတ်မတိုင်မီ တစ်နှစ်ထက်မပိုသော အချိန်ကာလတစ်ခုထိ နိုင်ငံတော်သို့ပေးရန်ရှိသော ပြည်တွင်းအခွန်အခများ၊
- (င) ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များ၏ လစာငွေများမပါဝင်ဘဲ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရန် ဆုံးဖြတ်သည့်နေ့အထိ ပေးရန်ရှိသော အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်း၏ ဝန်ထမ်းများသို့ ပေးရန်လစာငွေများ၊
- (စ) အာမခံမဲ့မြီရှင်များ၏ တောင်းခံငွေများ၊
- (ဆ) ပုဒ်မ (က) မှ (င) တွင် မပါဝင်သော အခြားတောင်းခံငွေများ။

### အခန်း (၁၂)

#### တားမြစ်ချက်များ

၅၄။ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်း၏ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်၊ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဝင်၊ ဝန်ထမ်းနှင့် စာရင်းစစ်များသည် ယင်းတို့၏ ငွေရေးကြေးရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရာမှ ရရှိလာသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို လုပ်ငန်းသဘောအသုံးပြုခြင်းမှအပ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခြင်း၊ ကြည့်ရှုစေခြင်း၊ စစ်ဆေးစေခြင်း၊ ကြေညာခြင်း သို့မဟုတ် အသုံးပြုခြင်းမပြုရ။

၅၅။ လိုင်စင်မရှိဘဲ မည်သူမျှ ဤဥပဒေပါ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်း၏ လုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ခြင်းမပြုရ။

၅၆။ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့် ဦးစီးဌာနတို့မှ မည်သည့်ကော်မတီဝင် သို့မဟုတ် ဝန်ထမ်းမဆို တာဝန်ဝတ္တရားများကို ဆောင်ရွက်ရာမှ သိရှိလာသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို လုပ်ငန်းသဘောအသုံးပြုခြင်းမှအပ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခြင်း၊ ကြည့်ရှုစေခြင်း၊ စစ်ဆေးစေခြင်း၊ ကြေညာခြင်း သို့မဟုတ် အသုံးပြုခြင်းမပြုရ။

၅၇။ ပုဒ်မ ၅၄ နှင့် ၅၆ တွင် ဖော်ပြထားသည့် တားမြစ်ချက်များသည် အောက်ပါတို့နှင့် သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိစေရ -

- (က) ဥပဒေအရ တရားရုံး၏ အမိန့်နှင့်အညီ ထုတ်ဖော်ခြင်း၊
- (ခ) ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့ခြင်း၊ အဂတိလိုက်စားမှုကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထုတ်ဖော်ခြင်း၊
- (ဂ) အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်း၏ လုပ်ငန်းများအား အခြားအသေးစား ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းသို့ လွှဲပြောင်းခြင်း သို့မဟုတ် လွှဲပြောင်းရန် အဆိုပြုခြင်း သို့မဟုတ် အစုရှယ်ယာ ရောင်းချခြင်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ကိစ္စရပ်များအတွက် ထုတ်ဖော်ခြင်း၊
- (ဃ) အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်း၏ သတင်းအချက်အလက်များကို တရုတ်ပေါင်းတည်းပုံစံဖြင့် အများပြည်သူအကျိုးငှာ သင့်လျော်သည့်နည်းလမ်းဖြင့် ထုတ်ဖော်ခြင်း၊
- (င) အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းအား ထိရောက်စွာ ကြီးကြပ်စစ်ဆေးနိုင်ရန်အတွက် သတင်းအချက်အလက်များကို အသုံးပြုရန်ဖြစ်ပါက ပြည်တွင်း ပြည်ပမှ ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများ ကြပ်မတ်ကွပ်ကဲရေးနှင့် ကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် လျှို့ဝှက်အဆင့်ဖြင့် သတင်းအချက်အလက် ဖလှယ်ခြင်း။

### အခန်း (၁၃)

#### ပြစ်မှုနှင့်ပြစ်ဒဏ်များ

၅၈။ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းမှ မည်သည့်အဖွဲ့ဝင်၊ ဝန်ထမ်းနှင့် စာရင်းစစ်မဆို ပုဒ်မ ၅၄ ပါ တားမြစ်ချက်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ကျပ်သိန်း ၅၀၀ ထက်မပိုသော ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ နှစ်နှစ်ထက်မပိုသော ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

၅၉။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၅၅ ပါ တားမြစ်ချက်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ကျပ်သိန်း ၁၅၀၀ ထက်မပိုသော ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ငါးနှစ်ထက်မပိုသော ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)





# တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်(နေပြည်တော်)နှင့် ဆာဖာရီဥယျာဉ်တို့တွင် လည်ပတ်ကြသူများဖြင့်စည်ကား

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၂

သီတင်းကျွတ် အများပြည်သူရုံးပိတ်ရက်အတွင်း နေပြည်တော်ရှိ တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ် (နေပြည်တော်) နှင့် ဆာဖာရီဥယျာဉ်တို့တွင် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ လာရောက်လည်ပတ်ကြသူများဖြင့် အထူးစည်ကားလျက်ရှိသည်။ သို့ပါ၍ တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ် (နေပြည်တော်) နှင့် ဆာဖာရီဥယျာဉ်တို့သို့ လာရောက်လည်ပတ်ကြသူများ၏ စကားသံများကို မေးမြန်းရေးသားဖော်ပြလိုက်ရပါသည်-



ဦးမျိုးမင်းထက်



ဒေါ်ဆွေနွယ်ဝင်း



မအေးသီတာသောင်း



မစန္ဒာထွန်း



ကိုဇင်



ကိုစိုးဝေလွင်

## ဦးမျိုးမင်းထက်၊ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ် (နေပြည်တော်)နှင့် ဆာဖာရီဥယျာဉ်

ဒီနှစ်သီတင်းကျွတ်ပိတ်ရက်များတွဲအတွက် အရင်နှစ်တွေထက် လာရောက်လည်ပတ်သူများပါတယ်။ တစ်ရက်ကို ခြောက်ထောင်ကျော် ခုနစ်ထောင်နီးပါး လာရောက်လည်ပတ်ကြပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဥယျာဉ်မှာ တိရစ္ဆာန်အမျိုးအစား (၃၈) မျိုးရှိပြီး အကောင်ရေက ခြောက်ရာနီးပါး ရှိပါတယ်။ ဗဟုသုတရပြီး စိတ်အပန်းပြေအောင် တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်(နေပြည်တော်)နဲ့ ဆာဖာရီဥယျာဉ်ကို လာလည်ကြပါလို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

### ဒေါ်ဆွေနွယ်ဝင်း (ကုန်သည်၊ တပ်ကုန်းမြို့)

နေပြည်တော်တပ်ကုန်းကနေ လာလည်တာပါ။ မနက်ဖြန် လူပိုစည်မယ်ထင်လို့ ဒီနေ့ကတည်းက ကလေးတွေကို လိုက်ပို့တာပါ။ မနက်ဖြန်ကျရင် နယ်မှာရှိတဲ့မိဘတွေနဲ့ အိမ်အနီးအနားက သက်ကြီးရွယ်အိုတွေကို ပြန်ကန်တော့ပါမယ်။ အရင်နှစ် သီတင်းကျွတ်က အလုပ်မအားတဲ့အတွက် မလည်ဖြစ်လိုက်ဘူး။ ဝါလကင်းလွတ်သီတင်းကျွတ်မှာ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးနဲ့ နယ်မြေဒေသအသီးသီးက ပြည်သူတွေအားလုံး အေးအေးချမ်းချမ်းနဲ့ ပျော်ရွှင်ကြပါစေလို့ ဆုတောင်းပေးပါတယ်။

### မအေးသီတာသောင်း(ဇေယျာသီရိမြို့)

အခုတိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်(နေပြည်တော်)နဲ့ ဆာဖာရီဥယျာဉ်ကို လျှောက်လည်ပြီးရင် နေပြည်တော်မှာရှိတဲ့

ဘုရားတွေ၊ ရေပန်းဥယျာဉ် စတာတွေကိုလည်း လျှောက်လည်မယ်။ ခုလို ပိတ်ရက်အတွင်း လည်ပတ်ခွင့်ရတော့ပျော်စရာကောင်းပါတယ်။ မနက်ဖြန်ကျရင် လှေခင်းတောင်သွားဖို့ စီစဉ်ထားပါတယ်။ အခု သီတင်းကျွတ်မှာ ခရီးဝေးမသွားဖြစ်ပါဘူး။

### မစန္ဒာထွန်း(ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်း)

လှိုင်သာယာကနေ နေပြည်တော်ကို ပိတ်ရက်အတွင်း လာလည်တာပါ။ နေပြည်တော်မှာရှိတဲ့ ဥပျာတသန္တီဘုရား၊ ဗုဒ္ဓဂါယာနဲ့ ရေပန်းဥယျာဉ်တို့ကို မနေ့ကသွားပြီးပါပြီ။ ဆာဖာရီဥယျာဉ်မှာ လေ့လာပြီးရင် ညနေပိုင်းမှာ ရန်ကုန်ကိုပြန်မှာပါ။ အခုလိုမျိုး ပိတ်ရက်ရှည်ပိတ်ပေးတော့ ဝန်ထမ်းတွေအတွက် အဆင်ပြေပါတယ်။

### ကိုဇင်(ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်း)

ရန်ကုန်ကနေ သူငယ်ချင်းတွေနဲ့ နေပြည်တော်ကို လာလည်တာပါ။ နေပြည်တော်မှာရှိတဲ့ ဈေးတွေနဲ့ တခြား Shopping Centre တွေကို လျှောက်လည်ပြီးပါပြီ။ ဆာဖာရီ



ဦးထက်အောင်လွင်



အောင်ထက်ပိုင်



ဦးအောင်သန်းလှိုင်



မသက်သက်အောင်

ဥယျာဉ်ပြီးရင် ရေပန်းဥယျာဉ်နဲ့ တခြားပန်းခြံတွေကို ကျွန်တော်တို့သွားဖြစ်မယ်။ နေပြည်တော်မှာ နှစ်ရက်နေပြီးရင် ရန်ကုန်ပြန်မယ်။ ခုပိတ်ရက်အတွင်း တခြား ထွေထွေထူးထူး မသွားဖြစ်ပါဘူး။ အိမ်မှာပဲ နားဖြစ်ဖို့များပါတယ်။

### ကိုစိုးဝေလွင်(ဓာတ်ဆီဆိုင်ဝန်ထမ်း)

ဆာဖာရီဥယျာဉ်ပြီးရင် ဥပျာတသန္တီဘုရား သွားဖူးမှာပါ။ ခရီးဝေးတော့ မသွားဖြစ်တော့ပါဘူး။ အလုပ်က ပိတ်ရက်ငါးရက်ပေးပါတယ်။ ဒါပေမယ့် လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်အရ အလုပ်ဆင်းပေးဖြစ်ပါတယ်။ သီတင်းကျွတ်အခါသမယမှာ ပြည်သူ့ပြည်သားတွေအားလုံး စိတ်၏ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ ကျန်းမာခြင်းနဲ့ ပြည့်စုံကြပါစေ။

### ဦးထက်အောင်လွင် (ဒုတိယဦးစီးမှူး၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန)

ဝန်ထမ်းဖြစ်တဲ့အတွက် နေပြည်တော်ကို မကြာခဏ အလုပ်ကိစ္စနဲ့ ရောက်ဖြစ်ပါတယ်။ အခု မိသားစုနဲ့အတူ ပိတ်ရက်ရှည်ဖြစ်တဲ့အတွက် အပန်းလာဖြေရင်း လိုက်ပို့ဖြစ်တာပါ။ တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်လည်ပတ်ပြီးရင် ဆာဖာရီဥယျာဉ်၊ ဗုဒ္ဓဂါယာ၊ ဥပျာတသန္တီဘုရားကို သွားပါမယ်။ ဒီနေ့လည်ပတ်ပြီးရင် ကျွန်တော်တို့မိဘတွေရှိတဲ့ ပဲခူးကို သွားကန်တော့ပါမယ်။ ဒီနှစ် သီတင်းကျွတ်က ပိတ်ရက် ငါးရက်ဆိုတော့ ဝန်ထမ်းတွေ ခရီးဝေးလည်းသွားဖြစ်ကြတယ်။

### အောင်ထက်ပိုင်(ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်း)

ကျွန်တော်က ရန်ကုန်ကနေ ပရဟိတအဖွဲ့နဲ့အတူ လိုက်လာတာပါ။ နေပြည်တော်မှာ ဒီနေ့တစ်ရက်လည်ပတ်ပြီးရင် ရန်ကုန်ပြန်ဆင်းမှာပါ။ သီတင်းကျွတ်မှာ မြန်မာပြည်ကြီး ဒီထက်မက အောင်မြင်ပါစေလို့ ဆုတောင်းပေးပါတယ်။

### ဦးအောင်သန်းလှိုင်(ဒုတိယဦးစီးမှူး၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး ဦးစီးဌာန)

ကျွန်တော်က နေပြည်တော်ကို အရင်တုန်းက မရောက်ဖူးပါဘူး။ အခု သီတင်းကျွတ်ရုံးပိတ်ရက်အတွင်း မိသားစုနဲ့အတူ ပထမဆုံးလာလည်တာပါ။ မနေ့က ဥပျာတသန္တီဘုရားနဲ့ ဗုဒ္ဓဂါယာကို သွားဖူးပြီးပါပြီ။ ဒီနေ့က ဆာဖာရီဥယျာဉ်၊ လှေခင်းတောင်၊ ရေပန်းဥယျာဉ်တွေကို လည်ပတ်ပြီးရင် ရန်ကုန်ပြန်ဆင်းမှာပါ။ အခုလို သီတင်းကျွတ်ပိတ်ရက်ရှည်ရတဲ့အတွက် မိသားစုနဲ့အတူ အေးအေးဆေးဆေးနေလို့ရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့မိသားစုမှာက ဝန်ထမ်းတွေများတယ်။ တစ်ယောက်တစ်နေရာစီ တာဝန်ကျနေတော့ အခုလို ပိတ်ရက်အတွင်းမှာပဲ မိသားစုဆုံတွေ့ခွင့်ရတာ။ သီတင်းကျွတ်မှာ မြန်မာနိုင်ငံ ငြိမ်းချမ်းပါစေလို့ ဆုတောင်းပေးပါတယ်။

### မသက်သက်အောင်(ဈေးသည်)

နေပြည်တော်ကို ပထမဆုံးအကြိမ် လာလည်ဖြစ်တာပါ။ သီတင်းကျွတ်အတွင်း ကိုယ်မရောက်ဖူးသေးတဲ့နေရာတွေကို မိသားစုနဲ့အတူ လာလည်တာပါ။ နေပြည်တော်ကို ရောက်ဖူးချင်နေတာကြာပြီ။ တော်တော်သာယာပါတယ်။ တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်ကို ပထမဆုံးလာတာပါ။ တခြားသွားလည်စရာတွေလည်း အများကြီးကျန်ပါသေးတယ်။ နေပြည်တော်မှာရှိတဲ့ ဘုရားတွေနဲ့ တခြား အထင်ကရနေရာတွေကိုလည်း သွားလည်ဖြစ်ပါမယ်။ တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်ပြီးရင် ဆာဖာရီဥယျာဉ်နဲ့ ရေပန်းဥယျာဉ်တွေကို သွားလည်မှာပါ။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း-ဟန်လင်းနိုင်၊ ဇော်ရှိန်း၊ ဓာတ်ပုံ-မိုက်ကယ်ထန်း



## ချယ်လ်ဆီးကွင်းလယ်ကစားသမား ကန်တီ ဒဏ်ရာပြဿနာနဲ့ကြုံခဲ့ရ



ချယ်လ်ဆီးကွင်းလယ်ကစားသမား ကန်တီဟာ ပြင်သစ်အသင်းက အိုင်စလန်အသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တဲ့ ယူရို ၂၀၂၀ ခြေစစ်ပွဲစဉ်မတိုင်မီ သွေးပူလေ့ကျင့်ခန်းဆင်းချိန်မှာ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။

အဲဒီလို ကန်တီဒဏ်ရာပြဿနာကြုံခဲ့ရတာကြောင့် ပွဲထွက်ကစားသမားစာရင်းကနေ ချန်ထားခဲ့ပြီး စပါးအသင်းရဲ့ ကွင်းလယ်ကစားသမား ဆစ်ဆိုကို ကိုထည့်သွင်းကစားစေခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီပွဲစဉ်မှာ ပြင်သစ်အသင်းအတွက် အနိုင်ဂိုးတစ်ဂိုးကို ပွဲကစားချိန် ၆၆ မိနစ်မှာ ရရှိခဲ့တဲ့ ပင်နယ်တီကနေ တိုက်စစ်မှူး ဂျရူးက သွင်းယူပေးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ တိုက်စစ်မှူး ဂျရူးရဲ့ အဲဒီသွင်းဂိုးဟာ ပြင်သစ်အသင်းအတွက် ဂျရူးရဲ့ ၃၇ ဂိုးမြောက် သွင်းယူခဲ့တဲ့ သွင်းဂိုးလည်းဖြစ်ပါတယ်။

ပြင်သစ်အသင်းဟာ အိုင်စလန်အသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့တာကြောင့် အုပ်စု(H) မှာ အဆင့်(၂)နေရာမှာ ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ပြီး အဆင့်(၃)နေရာက အိုင်စလန်ကို ခြောက်မှတ်အထိ ဖြတ်ထားနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီအုပ်စုမှာ တူရကီက အယ်လ်ဘေးနီးယားကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာကြောင့် အုပ်စုအဆင့်(၁) နေရာမှာ ရပ်တည်နေတာဖြစ်ပါတယ်။

ငွေကြယ်-စုစည်းသည်

## အလွတ်ပြောင်းရွှေ့ကြေးဖြင့် ထွက်ခွာမည်စိုးရိမ်သဖြင့် ဇန်နဝါရီဈေးကွက်တွင် အဲရစ်ဆင်ကို စပါးရောင်းချရန်စဉ်

စပါးအသင်းဟာ ကွင်းလယ်ကစားသမား အဲရစ်ဆင်ကို လာမယ့် နွေရာသီကာလတွင် အလွတ်ပြောင်းရွှေ့ကြေးနဲ့ အသင်းကနေ ထွက်ခွာသွားမည် စိုးရိမ်သဖြင့် ဇန်နဝါရီဈေးကွက်မှာ ရောင်းချဖို့ စီစဉ်ထားတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဒိန်းမတ်ကွင်းလယ်ကစားသမား အဲရစ်ဆင်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ဘောလုံးရာသီကတည်းက အသင်းပြောင်းရွှေ့ကစားဖို့ စီစဉ်ထားတာဖြစ်လို့ စပါးအသင်းနဲ့ စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုဖို့လည်း ငြင်းဆိုထားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိမှာလည်း အဲရစ်ဆင်အနေနဲ့ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းကို ပြောင်းရွှေ့ကစားဖို့ စီစဉ်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ အဲရစ်ဆင်ဟာ ၂၀၁၃ ခုနှစ်က ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၁၁ ဒသမ ၅ သန်းနဲ့ စပါးအသင်းကို ရောက်ရှိလာခဲ့တာဖြစ်ပြီး လက်ရှိမှာ စပါးအသင်းက ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင်သန်း ၁၀၀ ခန့် လိုချင်နေတာဖြစ်ပါတယ်။



# သီတင်းကျွတ်ပိတ်ရက် ပုဂံ-ညောင်ဦးဒေသသို့ ခရီးသွားဧည့်သည် လာရောက်မှုများပြား

ညောင်ဦး အောက်တိုဘာ ၁၂  
သီတင်းကျွတ်ပိတ်ရက်တွင် ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်စာရင်းဝင် ပုဂံ-ညောင်ဦးဒေသသို့ ခရီးသွားများ၊ ဘုရားဖူးဧည့်သည်များ အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်မှစတင်ကာ လာရောက်မှုများပြားလျက်ရှိကြောင်း ပုဂံ-ညောင်ဦး ဒေသခံ ဦးစင်အောင်က ပြောသည်။

ပုဂံ-ညောင်ဦးဒေသသို့ ပြည်ပခရီးသွားများ၊ ပြည်တွင်းဘုရားဖူးခရီးသွား ဧည့်သည်များသည် ပုဂံ-ညောင်ဦး ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုဇုန်ရှိ သမိုင်းဝင် တန်ခိုးကြီးဘုရားများဖြစ်သည့် ရွှေစည်းခုံ၊ လောကနန္ဒာ၊ မြစ်တစ်ဖက်ကမ်းရှိ တန်ကြည့်တောင်၊ တုရင်တောင်၊ မဟာဌာနပိတောက်၊ စူဠာမဏိ၊ အလိုတော်ပြည့်၊ ဓမ္မရုံကြီး၊ သဗ္ဗညု၊ ဗူးဘုရား၊ ကန်တော့ပလ္လင်၊ မြစေတီ၊ မန္တလာဘုရား၊ ရွှေဆံတော်၊ မဟာဗောဓိ၊ ထီးလိုမင်းလို၊ ဓမ္မရာဇကဘုရားနှင့် ရှင်အဇ္ဈကောဘုရားတို့တွင် ကားထိုးစရာနေရာမရှိလောက်အောင် သီတင်းကျွတ် အလုပ်ပိတ်ရက်၊ ရုံးပိတ်ရက် ခရီးသွားဘုရားဖူးပြည်သူများ များပြားလျက် ရှိကြောင်း ရွှေစည်းခုံစွယ်တော်မြတ်စေတီဘုရားကြီး ဂေါပကဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော် မြင့်က ပြောသည်။

ညောင်ဦးမြို့တွင်းလမ်းများတွင် ကားလမ်းများပိတ်သည်အထိဖြစ်နေကြောင်း တောင်သာမြို့မှ ဘုရားဖူးလာရောက်သည့် ဦးထိန်လင်းက ပြောသည်။  
ကိုထိန် (ငါ့သရောက်)



## ရေကျော်သီတင်းကျွတ်မီးထွန်းပွဲတော် လည်ပတ်ကြသော ပြည်သူများဖြင့်စည်ကား



ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၂  
အစဉ်အလာမပျက် နှစ်စဉ်ပုံမှန်ကျင်းပမြဲဖြစ်သည့် ရန်ကုန်မြို့၊ ပုဇွန်တောင် မြို့နယ်ရှိ ရေကျော်သီတင်းကျွတ်မီးထွန်းပွဲတော်ကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်မှ ၁၄ ရက်အထိ ငါးရက်ဆက်တိုက် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွား

မည်ဖြစ်ရာ လည်ပတ်ကြသော ပြည်သူများဖြင့် ကြိတ်ကြိတ်တိုး စည်ကားလျက်ရှိသည်။  
ဗိုလ်ချုပ်လမ်းမကြီးနှင့် သိမ်ဖြူလမ်းဆုံရာနေရာတွင် မုခ်ဦးအကြီးတစ်ခုနှင့် ရေကျော်လမ်းတွင် မုခ်ဦးအကြီးတစ်ခုတို့အား ထူးခြားမှုအနေဖြင့် တပ်ဆင်

ထားရှိပြီး ဗိုလ်ချုပ်လမ်းမကြီးတစ်လျှောက်ဖြစ်သော သိမ်ဖြူမီးပွင့်မှ ဗိုလ်တထောင်ဘုရားလမ်းထိပ်အထိ၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်းမကြီးနှင့် ရေကျော်လမ်း ဆုံထောင့်မှ အထက်ပုဇွန်တောင်လမ်းထောင့်အထိ ကလေး၊ လူကြီးအကြိုက် ဈေးရောင်းပွဲတော်နှင့် ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပလျက် ရှိသည်။

ကလေးလူကြီးအကြိုက် အပျော်စီးချားရဟတ်များ၊ ပင်လယ်စားပြလှေများ၊ ပျော့ပျော့အိမ်ကစားစရာများနှင့် ကလေးများအကြိုက် ခုံးပျံကစားစရာများ ပါဝင်သည်ကို တွေ့ရသည်။ သန့်ရှင်းသပ်ရပ်သော ဒေသထွက် အစားအစာများ၊ မြန်မာ့ရိုးရာအစားအစာများနှင့် တိုင်းရင်းသားအစားအစာများကို တစ်နေရာ တည်းတွင် စုံလင်စွာ စားသောက်နိုင်ကြစေရန်အတွက် ဈေးသည်များက ခင်းကျင်းရောင်းချပေးလျက်ရှိပြီး နိုင်ငံကျော်အနုပညာရှင်များ၏ ဖျော်ဖြေရေး အစီအစဉ်များ ပါဝင်သောကြောင့် ပွဲတော်မှာ အထူးစည်ကားနေသည်။

"နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲပြုလုပ်နေတာမို့ တစ်နှစ်နဲ့တစ်နှစ် မတူအောင် ကြိုးစား လုပ်ဆောင်နေတာပေါ့နော်။ ပွဲတော်လာပရိသတ်များ ပျော်ရွှင်စေဖို့၊ ကျွန်တော်တို့ ရေကျော်သီတင်းကျွတ်မီးထွန်းပွဲတော်ကျင်းပရေးကော်မတီက ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ရုပ်နီရပ်ဝေးက ပြည်သူတွေ အပန်းဖြေအနားယူ ကြစေဖို့၊ လာရောက်လည်ပတ်ကြဖို့ ဖိတ်ခေါ်လိုက်ပါတယ်" ဟု ရေကျော် သီတင်းကျွတ်မီးထွန်းပွဲတော်ကျင်းပရေးကော်မတီ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ် အမှတ် (၉) ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်နိုင်က ပြောသည်။

အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်တွင် ဝိုင်းလမ်းအောင်ဦးစီးသော မြန်မာသံစဉ် တီးဝိုင်းအဖွဲ့၊ အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်တွင် Hi Bird တေးဂီတအဖွဲ့နှင့် နိုင်ငံကျော် စတီယိုတေးသံရုပ်ရှင်များ၊ အောက်တိုဘာ ၁၄ ရက်တွင် Five Stars အငြိမ့်အဖွဲ့ တို့က ပွဲတော်လာပြည်သူများအတွက် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ပွင့်သစ္စာ

## တာဝတိံသာ ကြွချီအပူဇော်ခံပွဲ ကျင်းပမည်

ပုသိမ် အောက်တိုဘာ ၁၂  
ပုသိမ်မြို့၊ သမိုင်းဝင်တာဝတိံသာဘုရားဆင်း မီးထွန်း ပွဲတော်ကို သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၁ ရက် ညနေ ဆည်းဆာအချိန်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ မြတ်စွာဘုရားရှင် သည် နတ်ဗြဟ္မာများဝန်းရံလျက် ရွှေစောင်းတန်း၊ ငွေစောင်း

တန်း၊ အလယ်ပတ္တမြားစောင်းတန်း သုံးသွယ်အနက် အလယ်ပတ္တမြားစောင်းတန်းမှ လူ့ပြည်သို့ သက်ဆင်း တော်မူသဏ္ဍာန် ပုသိမ်မြို့တွင်းသို့ ဒေသစာရီလှည့်လည် အပူဇော်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ပုသိမ်လှကြည်

### ◆ ကျောဖုံးမှ

ကျောက်ဆည်မြို့၏ ဆင်အကအလှပြိုင်ပွဲကြီးတွင် တော်ကြယ်ဆင် နှစ်ဖွဲ့၊ ရိုးရာဆင် ကိုးဖွဲ့၊ သဘာဝဆင် နှစ်ဖွဲ့၊ ကလေးဆင် သုံးဖွဲ့၊ စုစုပေါင်း ၁၆ ဖွဲ့ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင် သွားမည်ဖြစ်သည်။

ကျောက်ဆည်မြို့ ဆင်အကအလှပြိုင်ပွဲနှင့် ဆင်လှည့်ပွဲတော်ကြီးသို့ ဒေသခံနယ်သူ နယ်သားများသာ ပါဝင်ဆင်နွဲ့ခြင်းမဟုတ်ဘဲ မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့အပြား ဆင်ချစ်သူများအပြင် နိုင်ငံခြားခရီးသွားဧည့်သည်များ လည်း ပါဝင်ဆင်နွဲ့ခဲ့ကြသည်။ ဆင်ပွဲတော်ကြီးသည် ကျောက်ဆည်မြို့၏ နိုင်ငံခြားခရီးသွားဧည့်သည်များ လာရောက်သည့် ခရီးစဉ်တစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။

"ဒီလိုဆင်တွေ အများကြီးတွေ့ရတာ အတော်လည်း စိတ်လှုပ်ရှားတယ်။ ဒေသခံတွေအနေနဲ့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု

အမွေအနှစ်ကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်တာ လေးစားဖို့ ကောင်းတယ်။ ဒီလိုပွဲတော်နဲ့ဆင်တဲ့ ရိုးရာပွဲတော်တစ်ခုကို အိန္ဒိယနိုင်ငံမှာ တွေ့ဖူးတယ်"ဟု ဆင်ပွဲတော်လာ ပြင်သစ်နိုင်ငံသား Mr-Ferrar က ပြောသည်။

ကျောက်ဆည်မြို့ ဆင်ပွဲတော်ကြီးကို နယ်သူ နယ်သား များသည် အပျော်သက်သက်ဖြင့် ကျင်းပခြင်း မဟုတ်ဘဲ ကျောက်ဆည်နယ်ကို ကောက်ပဲသီးနှံ ဆန်ရေစပါး ပေါကြွယ်ဝအောင် ဘုရားကျောင်း ဆည်၊ မြောင်း၊ ကန်၊ ချောင်းများတည်ဆောက်ပေးခဲ့သည့် အနော်ရထာမင်းကြီး ၏ကျေးဇူးကို အောက်မေ့ကာ နှစ်စဉ်သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁၄ ရက်တွင် ဆင်အကအလှပြိုင်ပွဲဆင်ပွဲတော်ကို ကျင်းပပြီး သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့တွင် ရွှေသာလျောင်းတောင်ပေါ်သို့ တက်ကာ ရွှေသာလျောင်းစေတီတော်တွင် ရွှေဆင်ရုပ်၊ ငွေဆင်ရုပ်များ လှူဒါန်းကြသည်။ ထွန်းထွန်းနိုင်



သန့်လျင်မြို့ မြို့မတောင်ရပ်ကွက် သီတာရေမြောင်းကြီးလမ်း မိသားစု စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် သီတင်းကျွတ်မီးထွန်း ပွဲတော်နှင့် နိဗ္ဗာန်ဈေးပွဲတော်ကို အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်ညနေက စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပစဉ်။  
သန်းဝင်း(သန့်လျင်)

◆ အာရှ ယူ - ၁၉ မှ  
ပထမပွဲတွင် ဗီယက်နမ်အသင်းက တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ မြန်မာယူ - ၁၉ အမျိုးသမီးအသင်းသည် ဗီယက်နမ်နှင့် ခြေစမ်းပွဲပြီးပါက အောက်တိုဘာ ၁၆ ရက်၊ ၁၈ ရက်တို့တွင် ပြည်တွင်းခြေစမ်းပွဲ နှစ်ပွဲ ထပ်မံကစားမည်

ဖြစ် သည်။ မြန်မာယူ - ၁၉ အမျိုးသမီးအသင်းသည် အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည် ရောက်ရှိမည်ဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်သို့ရောက်ရှိမှသာ အပြီးသတ် ကစားသမား ၂၃ ဦး ရွေးချယ်မည်ဖြစ်သည်။  
ရှိုင်းထက်ဇော်

# ကင်းထောက်လုပ်ငန်းများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်သိရှိစေနိုင်ရန် ကင်းထောက်ဂုဏ်ပြုတေးသီချင်းများ သီဆိုအသံသွင်း

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၂  
မွန်မြတ်သောစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်  
လျက်ရှိသည့် ကင်းထောက်လုပ်ငန်းများကို  
ပြည်သူများနှင့် လူငယ်များ လွယ်ကူစွာ  
နားလည်သိရှိပြီး ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်း  
များကို လူမှုရေးအသိစိတ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်  
ကြမည့် ကင်းထောက်လုပ်ငန်း ပေါ်ထွန်း  
လာစေရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ  
ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်မှ ဂီတပညာရှင်များ၊

နိုင်ငံတော်အဆင့် ရွှေတံဆိပ်ဆုရှင် မျိုးဆက်  
သစ်တေးသံရှင်လူငယ်များ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့်  
ကင်းထောက်ဂုဏ်ပြုတေးသီချင်းများ ရေး  
သားစပ်ဆို အသံသွင်းထုတ်လွှင့်ရန် စီစဉ်  
လျက်ရှိသည်။  
ယင်းအစီအစဉ်အရ မြန်မာနိုင်ငံ  
ကင်းထောက်ကြီး ဂီတစာဆို အလင်္ကာ  
ကျော်စွာ ဟင်္သာတဦးမြင့်ငွေ ရေးသား  
စပ်ဆိုသည့် "ကင်းထောက်ဆိုသည်မှာ"

ဂုဏ်ပြုတေးသီချင်းကို နိုင်ငံတော်အဆင့်  
ရွှေတံဆိပ်ဆုရှင် မျိုးဆက်သစ်တေးသံရှင်  
လူငယ်များဖြစ်ကြသည့် ဝိုင်းလမင်းအောင်၊  
မင်းခန့်ဖုန်း၊ စွမ်းထက်၊ မေသက်ထားဆွေ၊  
မေ့ချစ်သက်၊ ခင်လပြည့်ဝန်း၊ အေးမြဖြူတို့  
ရန်ကုန်မြို့ တာမွေမြို့နယ်ရှိ "မေ" စတူဒီယို  
တွင် အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က ဂီတမှူး  
ပတ်ထရစ်၏ တေးဂီတအဖွဲ့ဖြင့် သီဆိုလေ့  
ကျင့်အသံသွင်းလျက်ရှိသည်။

ကင်းထောက်လုပ်ငန်း၊ ရည်ရွယ်ချက်၊  
လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပြည်သူများနှင့် လူငယ်  
များ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လွယ်ကူသိရှိ  
နားလည်သဘောပေါက်ပြီး ကင်းထောက်  
လုပ်ငန်းများကို ပံ့ပိုးကူညီနိုင်ကြစေရန်  
ရည်ရွယ်ပြီး စပ်ဆိုထားသည့် "ကင်းထောက်  
ဆိုသည်မှာ" တေးသီချင်းကို မြန်မာ့အသံနှင့်  
ရုပ်မြင်သံကြား အစီအစဉ်များမှ ရိုက်ကူး  
ထုတ်လွှင့်နိုင်ရန်၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသ  
ကြီး အသီးသီးရှိ ကင်းထောက်သင်တန်းများ၊  
ဆွေးနွေးပွဲများ၊ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားများ  
တွင် ကင်းထောက်လုပ်ငန်းက သီဆို  
သွားနိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံကင်းထောက်အဖွဲ့  
ချုပ်မှ စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း  
သိရသည်။



ရမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့မဟာမြတ်မုနိဘုရားကြီး ဘက်စုံပြုပြင်မွမ်းမံတည်ဆောက်  
ရေးအတွက် အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က သီပေါဈေးချိုတော်ဈေး သမဝါယမအသင်းဥက္ကဋ္ဌ  
ဦးအေးကျော်+ဒေါ်ချယ်ရီလွင်မိသားစုတို့က သိမ်အဆောက်အအုံအတွက် ငွေကျပ် သိန်း ၄၀၀  
လှူဒါန်းစဉ်။  
စိုင်း (သီပေါ)



## ကေတုမတီ မြို့တည်နန်းတည်ကျင်းပနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းစည်းဝေး

တောင်ငူ အောက်တိုဘာ ၁၂  
နှစ်ကျိပ်ရစ်ဆူဘုရားများ လှည့်လည်အပူဇော်ခံ  
ပွဲနှင့် ကေတုမတီမြို့တည်နန်းတည်၅၀၉ နှစ်ပြည့်  
ပွဲတော်ကျင်းပရေး အကြံပြုညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး  
ကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက  
တောင်ငူမြို့ရှိ တော်ဝင်ကေတုမတီဟိုတယ်  
ဘုရင့်နောင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။  
ပွဲတော်ကျင်းပရေးဗဟိုဦးစီးဌာနယက CBBank  
ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်အေးက ဆွေးနွေးပြောကြားကာ

ပွဲတော်ကျင်းပရေးဥက္ကဋ္ဌ တောင်ငူခရိုင်အုပ်ချုပ်  
ရေးမှူး ဦးမိုးထက်နှင့် တောင်ငူမြို့နယ် အုပ်ချုပ်  
ရေးမှူး ဦးထွန်းထွန်းဝင်းတို့က ပွဲတော်အတွင်း  
ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်း  
ပြောကြားခဲ့သည်။  
ထို့နောက် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများက လုပ်ငန်းစဉ်  
များကို တင်ပြဆွေးနွေးပြီး တက်ရောက်လာသူ  
များက ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးကြသည်။  
သူရ (တောင်ငူ)

## မကွေးမြို့တွင် မျက်ကြည်လွှာ၊ ခန္ဓာကိုယ်နှင့် ကိုယ်တွင်းအင်္ဂါ စုပေါင်းလှူဒါန်းပွဲကျင်းပမည်

မကွေး အောက်တိုဘာ ၁၂  
မကွေးမြို့တွင် မျက်ကြည်လွှာ၊ ခန္ဓာကိုယ်နှင့် ကိုယ်တွင်း  
အင်္ဂါ စုပေါင်းလှူဒါန်းပွဲကို အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်တွင်  
မကွေးဆေးတက္ကသိုလ်၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။  
မြန်မာနိုင်ငံတွင် မျက်ကြည်လွှာရရန် စောင့်ဆိုင်းနေသူ  
များစွာရှိပြီး မျက်ကြည်လွှာရရန် အနည်းဆုံးရှစ်လမှ သုံးနှစ်  
အထိကြာကြောင်းလည်း သိရသည်။  
တန်ဖိုးရှိသောလူသားများ ပရဟိတအသင်းကြီးအနေ  
ဖြင့် မျက်ကြည်လွှာ၊ ခန္ဓာကိုယ်နှင့် ကိုယ်တွင်းအင်္ဂါစုပေါင်း  
လှူဒါန်းပွဲကို ရန်ကုန်မြို့တွင် လေးကြိမ်၊ မန္တလေးမြို့တွင်  
တစ်ကြိမ်နှင့် ယခုမကွေးမြို့တွင် ဆဋ္ဌမကြိမ်အဖြစ်  
ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ပြီးခဲ့သည့် ငါးကြိမ်တွင် မျက်ကြည်  
လွှာအလှူရှင် ၆၁၅ ဦး၊ ခန္ဓာကိုယ်လှူဒါန်းသူ ၅၈၀ နှင့်  
ကိုယ်တွင်းအင်္ဂါ ပါဝင်လှူဒါန်းသူ ၂၀၉ ဦး ရှိကြောင်းလည်း  
သိရသည်။  
မျက်ကြည်လွှာ လှူဒါန်းလိုသူ အလှူရှင်အနေဖြင့်  
မျက်ကြည်လွှာ ခွဲစိတ်ထားခြင်းမရှိပါက အသက် ၉၀  
အထိ လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း၊ ခန္ဓာကိုယ်လှူဒါန်းလိုသူများ  
အနေဖြင့် အသက်အရွယ်မရွေး လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း၊  
ကိုယ်တွင်းအင်္ဂါ လှူဒါန်းလိုသူအနေဖြင့် အသက် ၄၀  
အောက်သာ လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။  
မျက်ကြည်လွှာတစ်စုံ လှူဒါန်းခဲ့ပါက အနည်းဆုံးလူ

နှစ်ဦးအလင်းပြန်ရနိုင်ပြီး မတော်တဆမှုကြောင့်  
မျက်ကြည်လွှာဖာထေးရန်လိုပါက လူခုနစ်ဦးအထိ  
အလင်းပြန်ရနိုင်ကြောင်း သိရသည်။  
တန်ဖိုးရှိသောလူသားများပရဟိတအသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ  
ဦးဇေယျာကိုကိုက "လှူဒါန်းလိုသူ အလှူရှင်တွေ၊ ဘယ်မှာ  
လှူဒါန်းမသိတဲ့သူတွေနဲ့ ဘာတွေလိုအပ်မှန်းမသိ  
တဲ့သူတွေကို အသင်းက ၂၄ နာရီ ချိတ်ဆက်ပေးပါတယ်။  
ဒီမွန်မြတ်လှတဲ့ဒါနပါရမီအလှူကြို မိမိကွယ်လွန်ချိန်မှာသာ  
လှူဒါန်းထားခဲ့တဲ့အတွက် သက်ရှိထင်ရှားရှိသေးတဲ့လူတွေ  
အလင်းရမယ်။ အနာဂတ်ဆေးပညာတွေ တိုးတက်မယ်၊  
ကိုယ်တွင်းအင်္ဂါမကောင်းသူတွေ ဆက်ပြီးအသက်ရှင်နိုင်  
မယ်ဆိုတဲ့ရည်ရွယ်ချက်တွေနဲ့ လှူဒါန်းသူတွေအဆင်  
ပြေအောင် ဒီအသင်းကိုဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ထားတာဖြစ်  
ပါတယ်။ လှူဒါန်းသူတွေ တစ်ကြိမ်ထက်တစ်ကြိမ်များလာ  
တဲ့အတွက်လည်း ပြောမပြန်နိုင်လောက်အောင် ဝမ်းသာ  
ပီတိတွေဖြစ်ရပါတယ်" ဟု ပြောကြားသည်။  
လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်  
နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၁ နာရီအတွင်း မကွေးဆေးတက္ကသိုလ်  
သို့သွားရောက်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်အချက်  
အလက်များသိရှိလိုပါက ဖုန်း- ၀၉ ၂၅၆၄၄၄၅၂၆၊  
၀၉-၇၉၉၆၆၈၉၀၄ သို့လည်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းလှူဒါန်းနိုင်  
ကြောင်း သိရသည်။  
မေသူလွင်(မကွေး)

## ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် အကာအကွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ် ဟောင်ကောင်နှင့် လက်မှတ်ရေးထိုးမည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၂  
ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် အကာအကွယ်ပေးရေး  
ဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်ကို ဟောင်ကောင်နှင့် လက်မှတ်  
ရေးထိုးရန် ပြင်ဆင်နေကြောင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီ  
များ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။  
လက်ရှိအချိန်အထိ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် အကာ  
အကွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်ကို ဖိလစ်ပိုင်၊  
ဗီယက်နမ်၊ တရုတ်၊ လာအို၊ ကူဝိတ်၊ ထိုင်း၊ အိန္ဒိယ၊ ဂျပန်၊  
အင်ဒိုနီးရှား၊ အမေရိကန်၊ ကိုရီးယား၊ အစ္စရေး၊ စင်ကာပူတို့  
နှင့် လက်မှတ်ရေးထိုးထားပြီးဖြစ်ကာ ဟောင်ကောင်နှင့်  
လည်း ညှိနှိုင်းလျက်ရှိပြီး မကြာခင် လက်မှတ်ရေးထိုး  
နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
"အနောက်နိုင်ငံတွေက ဖွံ့ဖြိုးတဲ့နိုင်ငံ၊ သူတို့ထက်စာရင်

Legal Framework က အားနည်းတာရှိတယ်။ အားနည်း  
တဲ့အခါကျတော့ ခိုင်မာစေချင်တဲ့အတွက် ဒါကိုချုပ်တယ်"  
ဟု ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ  
ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်တင်အေးဟန်က  
ပြောကြားသည်။  
ပြီးခဲ့သည့်လအတွင်းကလည်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အများ  
ဆုံးနိုင်ငံဖြစ်သည့် စင်ကာပူနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မြှင့်တင်ရေး  
နှင့် အကာအကွယ်ပေးရေးစာချုပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုး  
နိုင်ခဲ့ပြီး စင်ကာပူ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပိုမိုဝင်ရောက်လာ  
မည်ဖြစ်ကြောင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်  
သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးအောင်  
နိုင်ဦးက ပြောကြားထားသည်။  
ငြိမ်းငြိမ်း

## ဆွာဆည်တံမံမှ စိုက်ပျိုးရေးစတင်ပေးပေး

ရေတာရှည် အောက်တိုဘာ ၁၂  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်  
မြို့နယ် သိုင်းဝါ ကွင်းကြီး၊ ကုန်းကြီး  
လှိုင်အုပ်ချုပ်ရုံးရှိ ဆွာဆည်တံမံ

ကျေးရွာအုပ်စုများတွင် မိုးရွာသွန်းမှု  
နည်းပါးခဲ့သဖြင့် မိုးစပါးအောင်ရေ  
လိုအပ်လျက်ရှိရာ ဆွာဆည်တံမံ



DY-1 နှင့် DY-2 ရေပေးမြောင်းများမှ  
တစ်ဆင့် မိုးစပါး ၄၄၅ ဧကအတွက်  
ရေများ စတင်ပေးပေးလျက်ရှိကြောင်း  
ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲ  
ရေးဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေး(၆)  
လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး  
ဦးတိုးလင်းက ပြောသည်။  
"ဒေသခံတောင်သူတွေက စပါးခင်း  
တွေ အောင်ရေလိုအပ်ချက် အခက်  
အခဲရှိနေတယ်လို့ အကူအညီ  
တောင်းခံလာလို့ အမြန်ဆုံးဆောင်  
ရွက်ပေးတာပါ။ ခုတော့အောင်ရေ  
အတွက် အဆင်ပြေသွားကြပါပြီ"  
ဟု ဦးတိုးလင်းက ဆက်လက်ပြော  
ပြသည်။  
ကိုလွင်(ဆွာ)

## မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ နှစ်ပတ်လည်အခမ်းအနား ကျင်းပ

ကျောက်တံခါး အောက်တိုဘာ ၁၂  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံခါးမြို့နယ် စစ်မှုထမ်း  
ဟောင်းအဖွဲ့၏ နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးကို အောက်တို  
ဘာ ၁၀ ရက်က မြို့နယ်စည်ပင်သာယာခန်းမ၌ ကျင်းပ  
သည်။  
အခမ်းအနားတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အရှေ့ပိုင်း)  
စစ်မှုထမ်းဟောင်းကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစန်းအောင်နှင့်

မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်ဇော်တို့က  
အဖွဲ့အမှတ်စဉ်များပြောကြားပြီး အသက် ၇၅ နှစ်နှင့်အထက်  
စစ်မှုထမ်းဟောင်းကြီးများကို ထောက်ပံ့ငွေများပေးအပ်ကာ  
၂၀၁၉ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်မြင်ကြသော  
စစ်မှုထမ်းဟောင်း သားသမီးများကို တာဝန်ရှိသူများက  
ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

### ဘုရင့်နောင်တံတားအမှတ်(၁) ရေလယ်တိုင် သံပေါင်အထိုင်များ အသစ်လဲလှယ်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၂  
လှိုင်မြစ်ကို ဖြတ်သန်း၍ တည်ဆောက်ထားသည့် ဘုရင့်နောင်တံတားအမှတ်(၁)၏ တံတားတိုင်များ ပေါ်ရှိ သံပေါင်အထိုင်များ အသစ်လဲလှယ်ခြင်း လုပ်ငန်းကို အောက်တိုဘာ ၅ ရက်မှစတင်၍ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အကြီးစားပြင်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခုအခါ ရေလယ်တိုင် RP1 ရေစုန်ဘက်ရှိသံပေါင်အထိုင်အား အသစ်လဲလှယ်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း ဘုရင့်နောင်တံတား အမှတ် (၁) အကြီးစားပြင်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းခွင်မှ သိရသည်။

ဘုရင့်နောင်တံတားအမှတ်(၁)၏တံတားတိုင်များပေါ်ရှိ သံပေါင်အထိုင်များ အသစ်လဲလှယ်ခြင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ရေလယ်တိုင် လေးတိုင်၊ ကမ်းကပ်ခုံ နှစ်ခုတို့ဖြင့် စုစုပေါင်း ခြောက်တိုင်ပေါ်ရှိ သံပေါင်အထိုင်များအသစ်လဲလှယ်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး လက်ရှိအနေအထားအရ RP1 ရေလယ်တိုင်ပေါ်ရှိသံပေါင်အထိုင် နှစ်ခုအနက်မှ ရေစုန်ဘက်ရှိ သံပေါင်အထိုင်အား အသစ်လဲလှယ်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကာ အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်တွင် ရေဆန်ဘက်ရှိ သံပေါင်အထိုင်ကိုလည်း ဆက်လက်လဲလှယ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တံတားစီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွင်မှ သိရသည်။

၁၉၉၄ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၃ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သော အဆိုပါတံတား သက်တမ်းမှာ နှစ်ပေါင်း ၂၅ နှစ်ရှိနေပြီဖြစ်သောကြောင့် သံပေါင်အထိုင်များနှင့် Expansion Joint များအား လဲလှယ်ခြင်းလုပ်ငန်း



တံတား - ခိုးမြင့်အောင်

များကိုဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း တံတားစီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွင်မှ သိရသည်။

ဘုရင့်နောင်တံတား အမှတ်(၁) အရှည်မှာ ပေ ၁၆၄၀ ဒသမ ၈၃ ရှိပြီး လူသွားလမ်းအကျယ် တစ်ဖက်လျှင် ၆ ပေစီပါဝင်ကာ ယာဉ်သွားလမ်းအကျယ် ၂၈ ပေရှိသည်။ တံတားအုတ်မြစ်မှာသံကွန်ကရစ်လွန်တူးပိုင်အမျိုးအစားဖြစ်ပြီး တံတားအပေါ်ထည်တွင် အရှည် ၆၅ ဒသမ ၅ မီတာနှင့် မီတာ ၁၂၃ ရှိသည့် သံမဏိသံပေါင် သုံးခန်းပါဝင်

တည်ဆောက်ထားကြောင်း သိရသည်။ တံတားကိုယ်ထည်ပိုင်းမှာ သံကွန်ကရစ်အမျိုးအစားဖြစ်ပြီး တံတားအပေါ်ထည်ပိုင်းအား သံမဏိသံပေါင်ဖြင့် တည်ဆောက်ထားကာ တံတားခံနိုင်ဝန်မှာ ယာဉ်တစ်စီးချင်းခွင့်ပြုတန်ချိန် ၂၀ ဖြစ်၍ တံတားအောက်ရေလမ်းကင်းလွတ် အကျယ် ပေ ၃၇၀ နှင့် တံတားအောက်ရေလမ်းကင်းလွတ်အမြင့် ၃၆ ပေရှိကြောင်း သိရသည်။

ပွင့်သစ္စာ

### မြစ်ကြီးနား၌ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမိန်းကလေးများနေ့အခမ်းအနားကျင်းပ



မြစ်ကြီးနား အောက်တိုဘာ ၁၂  
အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်နေ့တွင်ကျရောက်သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမိန်းကလေးများနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် “တန်းတူညီမျှ မိန်းကလေးတို့ဘဝ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လှုပ်ရှားမှုအစီအစဉ်တစ်ရပ်ကိုအောက်တိုဘာ ၁၀ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့ ခေမာသီရိရပ်ကွက်ရှိ City Park Royal ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

မိန်းကလေးများနှင့် ပတ်သက်သည့် အခွင့်အရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအား တာဝန်ရှိသူများက ဆွေးနွေးခဲ့ကြရာ တက်ရောက်လာသူများက ပြန်လည်မေးမြန်းခဲ့ကြသည်။

အခမ်းအနားသို့ ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၏ဇနီး ဒေါက်တာဂျေကော့ဘူ၊ ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးနေဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ PLAN International Myanmar မှ Country Director Mr. Kelly Stevenson နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကချင်ပြည်နယ်မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးနှင့် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ပရဟိတလူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များမှ ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းနိုင်(ကချင်မြေ)

### တောင်းရမ်းနေသူများအား စည်ပင်သာယာရဲတပ်ဖွဲ့ဖြင့် ထိန်းသိမ်းလျက်ရှိ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၂  
တောင်းရမ်းနေသူများအား စည်ပင်သာယာရဲတပ်ဖွဲ့ များဖြင့် ဖြန့်ကြက်ထိန်းသိမ်းမည်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ လုံခြုံရေးနှင့် စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးဌာနမှ ဌာနမှူး ရဲမှူးကြီးသက်လွင်က ပြောကြားသည်။

လက်ရှိ ရန်ကုန်မြို့တွင်းပြေးဆွဲနေသော ဘတ်စ်ကားများပေါ်တွင် စာရွက်များဝေကာ လိုက်လံတောင်းရမ်းစားသောက်နေသူများအပါအဝင် လူစည်ကားရာအရပ်များ၊ လမ်းဆုံလမ်းခွဲများတွင် တောင်းရမ်းစားသောက်နေသူများအား ထိန်းသိမ်းရန်အတွက် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီများအား အကြောင်းကြားထားပြီးဖြစ်ကြောင်း

၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ထိုသို့ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ စည်ပင်သာယာရဲတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် တောင်းရမ်းစားသောက်သူများကို လိုက်လံထိန်းသိမ်းကာ စောင့်ရှောက်ရေးဂေဟာများသို့ ပို့ဆောင်ပေးနေသော်လည်း စောင့်ရှောက်ရေးဂေဟာမှ ထွက်လာသည့်အခါ ငွေလွယ်လွယ်ရသည့် ယင်းလုပ်ငန်းကိုသာ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေသောကြောင့် သံသရာလည်နေကြောင်း ၎င်းက ဆက်ပြောကြားသည်။

လက်ရှိ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ လုံခြုံရေးနှင့် စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးဌာနက ယခုနှစ်စမှစ၍ စက်တင်ဘာ ၁၅ ရက်

အထိ တောင်းရမ်းစားသောက်သူများကို လိုက်လံထိန်းသိမ်းခဲ့ရာ လူကြီးကျား ၂၂၈ ဦး၊ မ ၃၈၁ ဦး၊ ကလေးသူငယ် ကျား ၄၈၉ ဦး၊ မ ၁၅၂ ဦးစုစုပေါင်း ၁၂၅၀ ထိန်းသိမ်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ တောင်းရမ်းသူများကို ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီက ခေါ်ယူထိန်းသိမ်းကာ အသက်အရွယ်အလိုက် ခွဲခြား၍ ဝါးနက်ချောင်းလူမှုစောင့်ရှောက်ရေး၊ ရွှေဂုံတိုင် ကလေးပြုစုရေး၊ သန်လျင် လူငယ်သင်တန်းကျောင်း၊ ငှက်အော်စမ်းလူငယ်သင်တန်းကျောင်းနှင့်ထောက်ကြွက်အမျိုးသမီးသင်တန်းကျောင်းများသို့ ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီထံမှ သိရသည်။

ငွေအိုး(ကသာ)

### တိုတိုထွာထွာဖတ်စရာ

**ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)တွင် ဆွမ်းသိမ်းအောင်ပွဲကျင်းပ**  
ရန်ကုန်  
ရန်ကုန် အရှေ့ပိုင်းခရိုင် ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ် အမှတ်(၉၂)ရပ်ကွက် လုံးဆိုင်ရာ သံဃာဒါနဆွမ်းလောင်း အသင်း(တနင်္လာပတ်) အရှေ့ဆွမ်းလောင်းလှူခြင်း၏ ဆွမ်းသိမ်းအောင်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် ညနေ ၄ နာရီက မြသီတာပန်းခြံရှေ့၌ ကျင်းပသည်။

သံဃာတော် ၄၂ ပါးတို့အား လှူဖွယ်ဝတ္ထုများ၊ ဆွမ်းဆန်တော်များလှူဒါန်းပြီး ရောင်စုံကြာပန်းမီးပီပြီး ပရိတ်ကြီး (၁၁) သုတ်အသံပါသော ဘုရား ၁၀ ဆူကို တရားနာပရိသတ်အား ကံစမ်းမဲများ ဖောက်ပေးခဲ့သည်။

ကိုကြီးစိုး(ဆိပ်ကမ်း)

**ဆောမြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ စည်းဝေး**  
ဆော  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဆောမြို့နယ် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့၏ နှစ်ပတ်လည် မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေးကို အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ရုံး၌ ကျင်းပသည်။

ဆောမြို့နယ် စစ်မှုထမ်းဟောင်းကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ကြီးနိုင်ကိုး(ငြိမ်း) နှင့် ဒုဥက္ကဋ္ဌတပ်ကြပ်ကြီးကျော်စိုး(ငြိမ်း) တို့က အမှာစကား ပြောကြားပြီး မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များအား ထောက်ပံ့ငွေနှင့်လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ကြောင်းသိရသည်။

ကျော်သန်းဆွေ (ဂန့်ဂေါ)

**မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်တွင် စပါးဈေးကျဆင်း**  
မော်လမြိုင်ကျွန်း  
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတွင် မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်တွင် မိုးစပါးပေါင်ခန်းကာလ၌ ဒေသထွက်စပါးဈေးမှာ သိသိသာသာ ကျဆင်းလျက်ရှိပြီး စပါးထွက်ဒေသ နယ်ကျေးရွာများတွင် စပါးလိုက်လံဝယ်ယူသူမရှိသလောက်ဖြစ်နေသည်။

စပါးတင်း ၁၀၀ လျှင် ပေါ်ဆန်းမွှေး(အချော)ကျပ် ၈၀၀၀၀ ဝန်းကျင်နှင့် နံကားစပါး (အချော) စပါးတင်း ၁၀၀ လျှင် ကျပ် ၄၅၀၀၀ မှ ကျပ် ၄၇၀၀၀၀ ဈေးတုံ့ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မော်ကျွန်းမြိုင်အောင်

**မန္တလေးတွင် စားသုံးသူအခွင့်အရေးနှင့် ဥပဒေအကြောင်းဆွေးနွေး**  
မန္တလေး  
စားသုံးသူအခွင့်အရေးနှင့် ဥပဒေအကြောင်းအရာဆွေးနွေးပွဲကို မန္တလေးမြို့ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန၌ အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ကျင်းပသည်။

ဦးခင်မောင်သန်း (ဆိုင်းတန်း)၊ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဒေါ်ခင်သူဇာ၊ Mandalay Affairs Team မှ ဒေါ်ဖြူဖြူချောတို့က စားသုံးသူကာကွယ်ရေး ဥပဒေတို့ကို အသေးစိတ်ဆွေးနွေးပြီး တက်ရောက်လာသူများ၏ မေးမြန်းမှုများကို တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။ ခင်ခင်ဝင်း(ပညာရေး)

**ခင်ဦးမြို့တွင် ဖယောင်းတိုင်ပြုလုပ်နည်း သင်တန်းဖွင့်**  
ခင်ဦး  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခင်ဦးမြို့တွင် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့က ကြီးမှူး၍ ဖယောင်းတိုင်ပြုလုပ်နည်းသင်တန်းကို အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါသင်တန်းကို မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် ငါးရပ်ကွက်မှ သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၄၅ ဦး တက်ရောက် သင်ကြားကြောင်းသိရသည်။

မိုးသောက်(ရွှေဘို)

**ကသာမြို့တွင် သစ်လုပ်ငန်းဒုတိယအထွေထွေ မန်နေဂျာရုံးဖွင့်**  
ကသာ  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာမြို့တွင် မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအရှေ့ ဒုတိယအထွေထွေမန်နေဂျာရုံးကို အောက်တိုဘာ ၁ ရက် နံနက် ၇ နာရီက ဖွင့်လှစ်သည်။

မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအရှေ့ ဒုတိယအထွေထွေ မန်နေဂျာလက်အောက်၌ ရွှေဘို၊ ကောလင်း၊ ကသာအရှေ့၊ ကသာ အနောက် သစ်ထုတ်ရေးဒေသပါဝင်ပြီး သစ်လုပ်ငန်းများစီမံဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ဦးသန်းထွန်းဝင်း (မန်နေဂျာအုပ်ချုပ်ရေး၊ စီမံကိန်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး -အရှေ့) ရုံးမှ ပြောကြားသည်။

ငွေအိုး(ကသာ)



**GRAND STYLE LIGHTING EXPO' 19**

**GREATEST DISCOUNT**  
Event of the year for Lighting, Bulbs, Accessories and more.

**Sep 19 - Oct 31, 2019**



Building Zone C3, Unit G46-G52, Thudhamma Road, North Okkalapa Township, Yangon, 11031  
Building Zone C3, Unit G46-G52, သီရိရာဇာ လက်ကားဈေးရောင်း ဘဏ္ဍာရုံလမ်း၊ အောက်မင်္ဂလာအဝေးပြင်တန်းလမ်း၊  
မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ 11031 www.grandstylemm.com Tel. +95-9783008468, +95-95038468



GrandStyleMM



**DOWNLIGHT 5"**  
3014-0001297WH **Ks 3,000**



3006-0001550  
● 9W 220-240V, E27, 50Hz/60Hz Day Light  
3006-0001551  
● 9W 220-240V, E27, 50Hz/60Hz Warm White



3006-0001556-1557  
● 6W 51x51x84mm

**NEW ARRIVAL**  
UNIVERSAL ADAPTER & POWER EXTENSION



**Ks 1,500**



**Ks 4,000**

3014-0001310-1312  
SPORT LIGHTING  
10w, L110XW110XH140 **Ks 15,000**  
20w, L130XW130XH160 **Ks 19,000**  
30w, L150XW150XH180 **Ks 23,000**  
COLOR WH (Matte), BL

**ဒေါ်တင်လှိုင် [၁၂/ဗဟန(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒုတိယ]**  
[ယခင် အမှတ်-၆၁၈/က၊ သမိန်ဗရမ်းလမ်း၊  
(၈)ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊  
ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ သိရှိစေရန်

လူကြီးမင်းသည် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်ခင်ခင်ထွေးနှင့် ၂၃-၃-၂၀၀၃ ရက်တွင် ချုပ်ဆိုခဲ့သော အိမ်နှင့်မြေအရောင်းအဝယ် ကတိစာချုပ်အရ ရန်ကင်းမြို့၊ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ် စာချုပ်ကို လိုက်လံလက်မှတ် ရေးထိုးချုပ်ဆိုပေးရန်ဖြစ်ပါသဖြင့် ဤ ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ဖြစ်စေ၊ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေ များထံသို့ဖြစ်စေ ဆက်သွယ်၍ မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ကို ချုပ်ဆိုပေးပါရန် တောင်းဆိုပါသည်။ အကယ်၍ လာရောက်ဆောင်ရွက် ပေးခြင်းမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း လူကြီးမင်းသိစေအပ်ပါသည်။

**ဒေါ်ချိုမာအောင် (LLB)** ဦးလှဝင်း  
အထက်တန်းရှေ့နေ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ  
(စဉ်-၄၈၉၄၆/၂၂-စ-၂၀၁၇) (စဉ်-၈၅၆၈)  
အမှတ်(၄၉၂/ခ)၊ ဖိလား(၃)လမ်း၊ ၂၂ ဖလှာ၊ နယ်သာကလမ်း၊  
ထ/၁၄ရပ်ကွက်၊ ပန်းခြံ(၂၇)၊ အလုံမြို့နယ်။  
ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊  
ဖုန်း-09-971853905, 09-692840223

**ကိုသန့်ဇင်**  
CAR RENTAL  
ကား ချွှဲ နှင့် နိုင်ငံစာရင်း  
09 - 5059821  
09 - 43117680

**ညောင်ဦးမြို့မြေကွက်**  
ရောင်းမည်  
မြို့တွင်းမိန်းလမ်းမပေါ်  
မေးတင်  
ပေ(၃၇x၆၀)  
တည်းခိုခန်း၊  
စားသောက်ဆိုင်ဖွင့်ရန်  
နေရာကောင်း  
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-  
၀၉-၉၅၁၀၈၈၁၁

**အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**  
ရန်ကင်းမြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ (၂)တောင်ရပ်ကွက်၊ သုမနလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၃၃/ခ)၊ အမှတ်(၈၇)၏ မြေပေါ်တွင် ဆောက်လုပ် ထားသော (၈)ထပ်ခွဲအဆောက်အအုံ၏ ခေါင်းရင်းခြမ်း(ပထမထပ်) အကျယ်အဝန်း အလျား(၁၉)ပေ x အနံ(၅၅)ပေရှိ လူနေတိုက်ခန်းတစ်ခန်းအား ၃၀-၅-၂၀၁၉ရက်တွင် တိုက်ခန်းအပြီးအပိုင်အရောင်းအဝယ်ကတိစာချုပ် ချုပ်ဆို၍ မူလပိုင်ရှင် ဦးကျော်လှိုင် [၁၂/သကတ(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒုတိယ] (CF- ၁၀၀၂၄၇) ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေမှ တရားဝင်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အထက်ဖော်ပြပါတိုက်ခန်းသည် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဒေါ်ခင်ခင်ထွေးအောင် [၁၂/သကတ(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒုတိယ] ပိုင်ဆိုင်သော အခန်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပိုင်ရှင် အစစ်အမှန်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်နီလာဝင်း (LLB)**  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၂၅၂၃)  
အမှတ်(၃/က) မြင်တော်သာလမ်း၊ ၄/မြောက်ရပ်ကွက်၊ သာကေတမြို့နယ်။  
Ph:09-778434507, 09-772766716

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း**  
ရန်ကင်းမြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ လင်းလွန်း(မြောက်)ရပ်ကွက်၊ သရက် တောလမ်း၊ တိုက်အမှတ်(၁၃၅) ပေ (၁၂၂ x ၅၅) ဝေခန့်ရှိ ပထမထပ်(မြေရင်းခန်း)၊ ကိုယ်ပိုင်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစနစ်၊ ရေတင်မော်တာတစ်လုံးပါဝင်သော ရေ၊ မီး ကိုယ်ပိုင် လူနေထိုင်ခွင့်ကျပြီးသော နေအိမ်တိုက်ခန်းနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် အားလုံးပါဝင်ပါသည်။

တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူ ဦးကျော်လင်းထူး [၁၂/စခန(နိုင်) ၀၅၇၀၀၇]၊ အမှတ်(၁၆/ခ)၊ နန်းမြိုင်လမ်း၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၅)၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ထံမှ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေ ဒေါ်နီလာဝင်းအောင် [၁၂/သကတ(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒုတိယ] ထံမှ အမြဲအပိုင်ဝယ်ယူရန် ရောင်းဖွဲ့ပေးခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအား စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အဆိုပါတိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူမည်သူမဆို ကန့်ကွက်လိုပါက ဤ ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်ထံလာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**ဒေါ်နီလာဝင်း [၇/သကန(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒုတိယ]**  
အမှတ်(၈၁)၊ အောင်စေတီလမ်း၊ ကျောက်ကုန်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊  
ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၀၁၂၃၀၆

**ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မတ**  
(တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀)  
**ရန်ကင်းအရှေ့ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးတော်**  
၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ် - ၆၃၈

ဦးစော်မျိုးထက် နှင့် ဦးစိုးသီလာ  
(တရားလို) (တရားပြိုင်)

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ သုဝဏ္ဏ (က)ရပ်ကွက်၊ မဇ္ဈလမ်း၊ အမှတ်-၆၆(က)နေ (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သူ တရားပြိုင် ဦးစိုးသီလာသိစေရမည်။

သင့်အပေါ်၌ တရားလိုက "ငွေကျပ်သိန်း(၅၃၀)ရလို့မူ" လျှောက် ထားစွဲဆိုသည်ဖြစ်၍ သင့်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ၎င်းအမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့်စကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ ကိုယ်စားလှယ် နှင့်ဖြစ်စေ၊ ရှေ့နေနှင့်ဖြစ်စေ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၃၁ရက်၊ (၁၃၈၁ ခုနှစ်) တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၄ရက်) မွန်းမတည့်မီ ၁၀:၀၀ နာရီတွင် အထက်အမည်ပါသူ တရားလို၏ အဆိုလျှောက် ထုချေရင်းလင်း ရန် ရုံးတော်သို့ လာရောက်ရမည်။ ၎င်းအပြင် အထက်ပါ နေ့ရက်တွင် သင်မလာရောက်ပျက်ကွက်လျှင် သင့်မျက်ကွယ်တွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းပြင် တရားလိုက ကြည့်ရှုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်း များနှင့်သင်က ထုချေတင်ပြအမှီပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းအစရှိသည် တို့ကို သင်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့မဟုတ် သင့်ကိုယ်စားလှယ် ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်လိုက်ရမည်။ သင်ကထုချေလျှာ တင်သွင်းလို လျှင် အမှုဆိုင်ခံမိ လေးရက်ကတင်သွင်းရမည်။

၂၀၁၉ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက် ဤရုံးတော်ဆိုင်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(စံမြင့်)  
ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး(၁၃)  
ရန်ကင်းအရှေ့ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ**  
မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၄၅/က)၊ မြေကွက်အမှတ် ၂/ရ/အ၊ အစိတ်အပိုင်း(၀.၀၆၄)ဧက အနက်မှ (၃၀'x၃၀') မြေကွက်တည်နေရာ အမှတ် (၅၆၁)၊ ကမ္ဘာအေးစေတီလမ်း၊ (၈) ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ဒေါ်သောင်း ကြည် အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)မြေဌာစာချုပ် (ဂရု)မြေကွက်ကြီး၏ မခွဲစိတ်ရောင်း သည့် ကန့်ကွက်တာ အဆောက်အအုံ၏ အောက်တန်းမြေ(အလျား၃၀'xအနံ၃၀') (၉၀၀စတုဂံပုံ)ခန့်ရှိသော မြေအား အမွေဆက်ခံ ပိုင်ဆိုင်စာချုပ်အမှတ် ၂၈၉၂/၂၀၁၆ (၇-၆-၂၀၁၆)ဖြင့် ပိုင်ဆိုင် လာသူ ဒေါ်ခင်မြင့် [၁၂/မရက(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု ၀၂၁] ဦးမြင့်သန်း [၁၂/မရက(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု ၀၂၁] ဦးမြင့်သန်း [၁၂/မရက(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု ၀၂၁] ဒေါ်ရီရီလှိုင် [၁၂/မရက(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု ၀၂၁] တို့၏ SP ၂၀၁၆/၂၀၁၉ (၂၀-၈-၂၀၁၉)ရရှိ သူ ဒေါ်ခင်ခင်ခင် [၁၂/သကတ(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု ၀၂၁] နှင့် (၆၀)မြေဌာစာချုပ်(ဂရု)၊ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်းစာချုပ် ၂၈၉၂/၂၀၁၆ (၇-၆-၂၀၁၆) SP မူရင်း ပါဝါမရပ်သိမ်းသေးကြောင်းနှင့် ပါဝါပေး သူသက်ရှိထင်ရှားရှိကြောင်း ကျွမ်းကျွန် လွှာမူရင်းတို့ကိုတင်ပြ၍ အရောင်း အဝယ်စာချုပ် ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံကူး လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာ ပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက် မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

**ဒုတိယခရိုင်တရားရုံးချုပ်**  
မြို့ပြစီမံကိန်းလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့  
ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ

**အများသိစေရန် ကြေညာချက်**  
ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ဝါးတစ်ရာစက်မှုဇုန်၊ စက်မှုဇုန်ပတ်လမ်း၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၄၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၁၆)တွင် (၃)ထပ် Steel (ရုံးခန်း+ဝန်ထမ်းဆောင်) ဆောက်လုပ်ခွင့်ပြုပါရန် မြေပိုင်ဆိုင်မှုအစေ့ဖြင့် မြေပြန်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းမှ စက်မှုဇုန်ပတ်လမ်းအဖွဲ့အစည်းမှ အမည်ပေါက် ဦးမျိုးမြင့် [၁၂/ဗဟန(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု] ထံမှ အရောင်းအဝယ် အရပ်ကတိစာချုပ်အဆင့်ဆင့်ဖြင့်ဝယ်ယူထားသူ ဒေါ်ချယ်ရီ [၁၃/ တကန(နိုင်) ၂၅၃၇၄၁] မှ တင်ပြလျှောက်ထားလာသဖြင့် ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်နေ့မှစ၍ ရက်ပေါင်း (၁၅)ရက်အတွင်း လျှောက်ထားကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက် အတွင်းကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အတွင်းရေးမှူး [ဒုတိယခရိုင်တရားရုံးချုပ်]  
အထောက်အပံ့ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့  
ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်**  
ရန်ကင်းမြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၆၊ မြေကွက် အမှတ်(၆၆/ခ)၊ မြေအကျယ်အဝန်း(၂၀x၆၀)ရှိ ဦးမျိုးအောင်လှိုင် [၁၂/ရကန (နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု] ဒေါ်လှလှသန်း [၁၂/ရကန(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု] တို့မှ အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀) အငှားဂရုမြေနှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော အမှတ်(၆၆/ခ)၊ ဟံသာဝတီ(၂)လမ်းနှင့် ဟံသာဝတီလမ်းထောင့်၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် ဟု ခေါ်တွင်သည့် (၃)ထပ်အိမ်၊ စွဲကပ်တည်ရှိနေသော အရာများ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ် တို့ကို မြေအမည်ပေါက်များက တရားဝင်ရောင်းချပိုင်ခွင့် အပြည့်အဝရှိကြောင်း တာဝန် ယူ ဝန်ခံရောင်းချရာ ဦးသိန်းဆွေ [၁၂/အလန(နိုင်)၂၈၆၆၆၂] ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန် ငွေပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး အကျိုးသက်ဆိုင်သူ မည်သူမဆို ပိုင် ဆိုင်မှုအထောက်အထားစာရွက်စာတမ်း ခုံလင်စွာဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံသို့ (၇)ရက်အတွင်း လူ ကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်ညံ့သမှုမရှိပါက အရောင်းအဝယ် ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဦးအေးမော် (B.Sc, H.G.P, D.B.L, A.Psy)**  
အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၁၈၆၀၉)  
အမှတ်(၂၆၀)၊ ပထမ(၆)၊ လမ်း-၄၀၊ ကျောက်လဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊  
ဖုန်း-၀၉-၅၄၃၅၈၃၁၊ ၀၉-၇၉၅၃၀၉၄၅

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း**  
ရန်ကင်းမြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ (၁)လမ်း၊ အမှတ်- ၄၀/၄၂ (အခန်း-၁၇/၁၈)၊ ၆-လွှာ၊ အကျယ်အဝန်း အလျား ပေ ၃၀ x အနံပေ ၆၀ ခန့် ရှိ တိုက်ခန်းကို ဦးလှထွန်း [၁၂/သကတ(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု] ၂၂/၂၂ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း ပြောဆိုရောင်းချသည့်အတွက် ကျွန်ုပ်အိမ်ခြံမြေဝေ [၁၂/ မရက(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု] မှ အပြီးအပိုင်အရောင်းအဝယ်ယူရန် ရောင်းချသည့်တန်ဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအား စရန်ငွေအား ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုသူရှိပါက ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထားဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံလာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို အပြီးသတ် ဆက်လက်ဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**ဒေါ်အေးစိမြင့်ဝေ**  
[၁၂/ပစတ(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု]၊  
အမှတ်(၂၇/က)၊ ဘုရင့်နောင်လမ်း၊ မြယုန်ကမ်းသာယာအိမ်ရာ၊  
သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း**  
ရန်ကင်းမြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ (၁)လမ်း၊ အမှတ်- ၄၀/၄၂ (အခန်း-၁၇/၁၈)၊ ၆-လွှာ၊ အကျယ်အဝန်း အလျား ပေ ၃၀ x အနံပေ ၆၀ ခန့် ရှိ တိုက်ခန်းကို ဦးလှထွန်း [၁၂/သကတ(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု] ၂၂/၂၂ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း ပြောဆိုရောင်းချသည့်အတွက် ကျွန်ုပ်အိမ်ခြံမြေဝေ [၁၂/ မရက(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု] မှ အပြီးအပိုင်အရောင်းအဝယ်ယူရန် ရောင်းချသည့်တန်ဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအား စရန်ငွေအား ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုသူရှိပါက ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထားဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံလာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို အပြီးသတ် ဆက်လက်ဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**ဒေါ်အေးစိမြင့်ဝေ**  
[၁၂/ပစတ(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု]၊  
အမှတ်(၂၇/က)၊ ဘုရင့်နောင်လမ်း၊ မြယုန်ကမ်းသာယာအိမ်ရာ၊  
သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

**အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**  
ရန်ကင်းမြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ (၂)တောင်ရပ်ကွက်၊ သုမနလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၃၃/ခ)၊ အမှတ်(၈၇)၏ မြေပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထား သော (၈)ထပ်ခွဲအဆောက်အအုံ၏ ခေါင်းရင်းမြေထိထပ် အကျယ်အဝန်း အလျား(၁၉)ပေ x အနံ(၅၅)ပေရှိ လူနေတိုက်ခန်းတစ်ခန်းအား (၁၁-၇- ၂၀၁၉)ရက်တွင် တိုက်ခန်းအပြီးအပိုင်အရောင်းအဝယ်ကတိစာချုပ် ချုပ်ဆို၍ မူလပိုင်ရှင် ဦးကျော်လှိုင် [၁၂/သကတ(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု] (CF- ၁၀၀၂၄၇) ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေမှ တရားဝင်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အထက်ဖော်ပြပါတိုက်ခန်းသည် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဒေါ်ခင်ခင်ထွေးအောင် [၁၂/သကတ(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု] ပိုင်ဆိုင်သော အခန်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပိုင်ရှင် အစစ်အမှန်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်နီလာဝင်း (LLB)**  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၂၅၂၃)  
အမှတ်(၃/က) မြင်တော်သာလမ်း၊ ၄/မြောက်ရပ်ကွက်၊ သာကေတမြို့နယ်။  
Ph:09-778434507, 09-772766716

**အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**  
ရန်ကင်းမြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ (၂)တောင်ရပ်ကွက်၊ သုမနလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၃၃/ခ)၊ အမှတ်(၈၇)၏ မြေပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထား သော (၈)ထပ်ခွဲအဆောက်အအုံ၏ ခေါင်းရင်းမြေထိထပ် အကျယ်အဝန်း အလျား(၁၉)ပေ x အနံ(၅၅)ပေရှိ လူနေတိုက်ခန်းတစ်ခန်းအား (၁၁-၇- ၂၀၁၉)ရက်တွင် တိုက်ခန်းအပြီးအပိုင်အရောင်းအဝယ်ကတိစာချုပ် ချုပ်ဆို၍ မူလပိုင်ရှင် ဦးကျော်လှိုင် [၁၂/သကတ(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု] (CF- ၁၀၀၂၄၇) ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေမှ တရားဝင်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အထက်ဖော်ပြပါတိုက်ခန်းသည် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဒေါ်ခင်ခင်ထွေးအောင် [၁၂/သကတ(နိုင်)ဝဂ္ဂဟဒု] ပိုင်ဆိုင်သော အခန်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပိုင်ရှင် အစစ်အမှန်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်နီလာဝင်း (LLB)**  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၂၅၂၃)  
အမှတ်(၃/က) မြင်တော်သာလမ်း၊ ၄/မြောက်ရပ်ကွက်၊ သာကေတမြို့နယ်။  
Ph:09-778434507, 09-772766716









20<sup>th</sup>  
1999  
2019

ANNIVERSARY CELEBRATION

Junction နှစ် (၂၀) ဖြည့် အထိမ်းအမှတ်  
ငွေရှင်စရာ Lucky Draw အစီအစဉ်

20<sup>th</sup> SEPTEMBER to 20<sup>th</sup> NOVEMBER

ဆီနိုး (၁၀၀၀) ဝိုင်း  
ဆုငွေပေါင်းများစွာ



တံတူးရွှင်ငွေချွယ်ဖို့

Junction Mawtin  
(20<sup>th</sup> Oct, 2019)

Junction City  
(24<sup>th</sup> Nov, 2019)

# သီတင်းကျွတ်

အလှူအတန်းများဖြင့်  
တိုင်းကျွန်းများနှင့် မြို့ရွာများထဲ  
ဆွမ်းကောင်းကောင်းအပ်ပါသည်။



www.muslim.com www.aa.kh.com



မြန်မာနိုင်ငံ ကြီးမားစွာ လူပုဂ္ဂိုလ်များအသင်းနှင့် သစ်အခွေဖြစ်ပရိတ်အသင်း၊ ပူးပေါင်းတင်ဆက်မှု

**မြန်မာအင်တာနေရှင်နယ် ပရိဘောဂပြပွဲ ၂၀၁၉**

**MYANMAR INTERNATIONAL FURNITURE EXP 2019**

၂၀၁၉ အောက်တိုဘာ (၂၄) မှ (၂၇) ရက်အထိ  
ဒေဝီမဆော်ဇန်၊ မဠိ၊ ပိတောက်ရလမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့

ပြန် (၁၆၀)ကျပ် Special Discount နှင့်တက်အပ်ပါ။

**SWEETY HOME**

**โรงพยาบาลสุกุมวิท SUKUMVIT HOSPITAL ဆူကွန်ဗစ် ဆေးရုံကြီး**

**ဆူကွန်ဗစ်ဆေးရုံကြီး ကျန်းမာရေးဟောပြောပွဲ မန္တလေးမြို့**

မနေ့ : အောက်တိုဘာ ၂၆၊ ၂၀၁၉  
အချိန် : မွန်လွှဲ ၂ နာရီမှ ၄ နာရီ အထိ  
နေရာ : Hilton, Mandalay

ဟောပြောမည့်သူ : Dr. Poomsak (အစိုးအကြံေးအထောက်အပံ့ပေးကြီး)  
Dr. Kon (အစာအိမ်နှင့် အူလမ်းကြောင်း အထူးကုဆရာဝန်ကြီး)

ဟောပြောမည့် နောက်ကျော့ဖြင့်အတွက် စေတီစီ ဖုန်းပြောအသုံးပြုကုသရမည်။

အကျဉ်းချုပ် : အသက်ပိုနှင့် ပတ်သက်သည့် သိကောင်းစရာ

Dr. Poomsak Arammyakultra Dr. Kon Limpasamthee

**ရွှေမန်းတောင် အမှတ်တံဆိပ် အကြောပြေလိမ်းဆေးဆီ**

**Analgesic Balm**

အမှတ်(၁၀၂)၊ (၃၀)လမ်းအောက်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဇမ်း-ဝေ - ဘုရင်စေတီ၊ ၅၄၉ ၀၄၂၊ ၅၄၉ ၀၀၃၄၊ ၀၉ - ၅၅၉ ၀၄၅၃

အမှတ်(၁၀၀/၀၁၃)၊ ၃၆လမ်း (အလယ်ဘလောက်) ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ဇမ်း - ၀၉၄၂၀၀၉၉၀၉

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာစာ**

ရန်ကင်းမြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၂၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၈၉)၊ ဦးမောင်မောင်နှင့် ဦးနိုင်နိုင်မင်း အမည်ပေါက် မြေကွက်အားဝယ်ယူရန် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူမှ စရန်ငွေပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများသည် ခိုင်လုံသော အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများဖြင့် (၇)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ပြီးဆုံးအောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ရုံး/အိမ်(၉:၃၀နာရီ မှ ၁၆:၃၀နာရီအတွင်း) လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- အမှတ်(၂)၊ ရန်ကင်းလမ်း၊ (၃၆)ရပ်ကွက်၊ ဦးတင်ထူးလှိုင်(ဥပဒေအဖွဲ့) (အယ်လ်အယ်လ်ဘီ) ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ အထက်တန်းရှေ့နေ ဖုန်း-၀၉-၇၉၀၆၇၁၀၆၇

**အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**

ရန်ကင်းမြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၂၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၈၉)၊ ဦးမောင်မောင်နှင့် ဦးနိုင်နိုင်မင်း အမည်ပေါက် မြေကွက်အားဝယ်ယူရန် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူမှ စရန်ငွေပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများသည် ခိုင်လုံသော အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများဖြင့် (၇)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ပြီးဆုံးအောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ရုံး/အိမ်(၉:၃၀နာရီ မှ ၁၆:၃၀နာရီအတွင်း) လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- အမှတ်(၂)၊ ရန်ကင်းလမ်း၊ (၃၆)ရပ်ကွက်၊ ဦးတင်ထူးလှိုင်(ဥပဒေအဖွဲ့) (အယ်လ်အယ်လ်ဘီ) ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ အထက်တန်းရှေ့နေ ဖုန်း-၀၉-၇၉၀၆၇၁၀၆၇

**မီး သတိပြု**

**ဒဂုံမြို့သစ် အရှေ့ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်း၊ အိမ်ကမ်း မြေကွက်များအထူး ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။**

**09-5089354**  
**09-5180139**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ**

ရန်ကင်းမြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ (၇)ဈေးလမ်း)၊ အိမ်အမှတ်(၁၀၅၅)ဟုခေါ်တွင်သည့် အကျယ်အဝန်း ပေ(၄၀x၆၀)ရှိ မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော တစ်ထပ်အိမ်အား တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ အကြည်ကြည်ညွှန် [၁၂/သကတ(နိုင်)၁၀၄၇၄၈]ထံမှ ဦးစော်စော်(၇/ကကန(နိုင်)၀၃၆၈၆၄) က အပြီးအပိုင် လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပိုင်ရောင်းဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား(မူရင်း) များနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်ထံသို့ (၇)ရက်အတွင်း လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ပြီးမြောက်သည်အထိ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

စရန်ပေးချေထားသူ ဦးစော်စော်(၇/ကကန(နိုင်)၀၃၆၈၆၄) အမှတ်(၉၀၃)၊ ယုပါရုံ (၁၂)လမ်းအနောက်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ သာကေတမြို့နယ်။

**တောမဲ့မြေသား ရေတိုက်စား၏**



# Sweetly®

ဇာဘော်လီ၊ ဘရာဗီယာနှင့် အတွင်းခံအမျိုးမျိုး

**Sweetly** ဇာဘော်လီ ၊ဘရာဗီယာနှင့် အတွင်းခံအမျိုးမျိုးမှ ဝါလကင်းလွတ် သီတင်းကျွတ် အခါသမယအတွက် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းလွှာ

ဝါလကင်းလွတ် သီတင်းကျွတ် အတိအမှတ် အခါသမယတွင် မြန်မာနိုင်ငံတဝှမ်း အနယ်နယ်အရပ်ရပ်ရှိ မိတ်ဆောင်းမိတ်သစ်ဖောက်သည်ကြီးများ၊ **Sweetly** ကိုချစ်ခင်ယုံကြည်စွာ တန်ဖိုးထား ဝတ်ဆင်ပေးကြသော အမျိုးသမီး ပရိသတ်များ ၊ **Sweetly** နှင့် အကျိုးတူပူးပေါင်း လက်တွဲလုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများနှင့်တကွ Shopping Centre ကြီးများ၊

မြန်မာနိုင်ငံသူ/နိုင်ငံသား တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကို မောင်နှမအပေါင်း

ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာချမ်းသာကြပါစေကြောင်းနှင့်

အဆုံးမရှိသော အောင်မြင်တိုးတက်ခြင်းများကို ထာဝရ ပိုင်ဆိုင်နိုင်ကြပါစေကြောင်း

**Sweetly** မိသားစုမှ လှိုက်လှဲစွာ ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ်ပါသည်။









# ကျောက်ဆည်မြို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဆင်အကအလှပြိုင်ပွဲ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပ

ကျောက်ဆည် အောက်တိုဘာ ၁၂

မြန်မာနိုင်ငံတွင်သာမက ကမ္ဘာတွင်ပါ နာမည်ကျော်ကြားလူသိများလှသော ကျောက်ဆည်မြို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် ဆင်အကအလှပြိုင်ပွဲနှင့် ဆင်လှူပွဲတော်ကြီးကို အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် နံနက် ၈ နာရီတွင် ရွှေသာလျောင်းတောင်ခြေ ဆင်ပြိုင်ကွင်းကြီးတွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသည်။

စာမျက်နှာ ၁၉ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



## အာရှ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲအကြို ထပ်မံခြေစမ်းမည့် မြန်မာနှင့် ဗီယက်နမ်

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၂

၂၀၁၉ အာရှ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးအဆင့် အတွက် လေ့ကျင့်ပြိုင်ဆင်နေသည့် မြန်မာ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီး အသင်းနှင့် ဗီယက်နမ် ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်းတို့၏ ခြေစမ်းပွဲဒုတိယပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းပွဲကို ညနေ ၆ နာရီခွဲ တွင် မန္တလေးမြို့ရှိ မန္တလာသီရိကင်း၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပရိသတ်များ အခမဲ့ လာရောက်အားပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်းသည် အာရှပြိုင်ပွဲ အတွက် နောက်ဆုံးပြိုင်ဆင်မှုအဖြစ် ကစားခြင်းဖြစ်သော ကြောင့် ဗီယက်နမ်နှင့် ပထမခြေစမ်းပွဲမှ လိုအပ်ချက်၊ အားနည်းချက်များကို ပြန်လည်ပြင်ဆင်နေပြီး ယနေ့ကစား မည့် ဒုတိယပွဲတွင် ပိုကောင်းသည့် ကစားပုံဖြင့် တွေ့မြင်ရ ဖွယ်ရှိနေသည်။ မြန်မာနှင့် ဗီယက်နမ် ယူ-၁၉ အမျိုးသမီး အသင်းသည် ခြေစမ်းပွဲနှစ်ပွဲကစားခြင်းဖြစ်ပြီး အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်က ကစားသည့် စာမျက်နှာ ၁၉ ကော်လံ ၄ သို့ ❖

## ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

အိန္ဒိယ-တရုတ်ဆက်ဆံရေး တစ်ခေတ်ဆန်းတော့မည်ဟု ဝန်ကြီးချုပ် နရိန္ဒြာမိုဒီပြော

စာမျက်နှာ » ၁၂

တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်(နေပြည်တော်)နှင့် ဆာဖာရီဥယျာဉ်တို့တွင် လည်ပတ်ကြသူများဖြင့် စည်ကား

စာမျက်နှာ » ၁၈

**ARYU** Oct 8 to 15  
All branches Up to **30% off**

**သိတင်းကျွတ်ပွဲတော်**

ဂမုန်းပွင့်ဆိုင်များ၏အရောင်းကောင်တာများတွင်(၁)ရက်အတွင်း ကျပ်(၃၀၀၀၀)ဖိုးဝယ်ယူသူတိုင်း Lucky Draw ကုပွန်တစ်စောင်ရရှိမှာဖြစ်ပြီးကံစမ်းမဲများမှာ Redmi A7,Samsung A20, Samsung Smart Tv, ARYU Hospital medical check up gift voucher,Refrigerator,Washing Machinesနှင့်အခြားဆုမဲပေါင်းများစွာပါဝင်မှာဖြစ်ပါတယ်.....

PERSONA	T-Zar	TEN	Time Car	Nice	MT Collection	Yukiko	နီလာ	AURA	POLICE	LIFE	TRUE
Fashion Idol	limelight	Forever STORE	Classic Collection	KS Collection	UNIQUE	ရွှေနီ	ZEAL collection	7th GENERATION	DU2	Wina	SOLO
YUKI	ဝင်းဝင်း	SWEET BAGS	TODAY	i-MAX	LADARNO	Kool	Q.C	Mix & Mix	SPIKE	B-FASHION	Bloom
YY Kids	Forever	HORN Fashions	TRIM	Zanotti	pierre cardin	Step	PU PU Kids Fashion	Snazzy	OM	Style Kids	Sweetie kids

# မျိုးဆက်သစ်ရင်ပြင်



အောက်တိုဘာ ၁၃၊ ၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့)

ဝတ္ထုတို

## ■ ဇော်ထွဋ် (သင်္ဘန်းတော်)

အခန်း(၁)

အရက်တက်တိုင်း အိမ်အောက်က စကား ပြောသံတချို့ ကျွန်တော်အကြားအာရုံထဲကို ထွင်းဖောက်ဝင်လာမြဲဖြစ်သည်။ သို့သော် ကျွန်တော်သည် အိပ်ရာကနေ မထသေး။ မိုးစင် စင်လင်းမှ ထလေ့ရှိသည်။ ကျွန်တော် အိမ်အောက်ကို ဆင်းလာတိုင်း မီးဖိုချောင်ထဲမှာ ထမင်းဟင်းချက်ပြုတ်နေသည့် အမှေ့ကိုသာ တွေ့ရသည်။ အမှေ့ကိုတော့ဖြင့် အရိပ်အခြေ တောင်မတွေ့ရတော့ပါ။ အဖေဘယ်သွားလည်း မေးလိုက်တိုင်း "သားအဖေ လယ်ထဲသွားတယ် လေ"ဟု အမေက ပြန်ဖြေလေ့ရှိ၏။

ကျွန်တော် သိတတ်စေရယ်ကတည်းက အဖေသည် ကျွန်တော်နှင့် လက်ပွန်းတတီး မနေဖြစ်ခဲ့ပါ။ သည့်အတွက် အနီးကပ်ပြုစုယူမှုလည်း ကျွန်တော် မခံရဖူးချေ။ ကျွန်တော် စိတ်ထဲတွင် အဖေနှင့်စိမ်းနေခဲ့သည်။ အဖေ သည် အတန်းပညာမတတ်သူတစ်ယောက်ဖြစ် ၏။ အဖေသည် ငယ်ငယ်လေးကတည်းက လယ်အလုပ်ပဲလုပ်ကိုင်ခဲ့သည်ဟု ကျွန်တော် သိခဲ့သည်။ သည်ချိန်ထိလည်း လယ်အလုပ်ပဲ လုပ်ကာ ကျွန်တော်တို့ကို လုပ်ကိုင်ကျွေးမွေး၏။ သို့သော် အဖေသည် ခေမုမဟုတ်။ အဖေ ကိုယ်တိုင်က ဘာပညာမှမတတ်သော်လည်း သူ့သားဖြစ်သူ ကျွန်တော်ကိုတော့ဖြင့် ပညာ အမွေကို ဆက်ခံစေခဲ့လေ၏။

ကျွန်တော်တို့ရွာလေးသည် မြို့ပြနှင့် အတော်ဝေးသည်။ ကျွန်တော်တို့မြို့နယ်မှာ ကျွန်တော်တို့ရွာသည် အစွန်အဖျားဖြစ်သည်။ လမ်းပန်းမဖွံ့ဖြိုးဘူး။ လျှပ်စစ်မီးမရဘူး။ တီဗွီ အိမ်က လူအစည်ကားဆုံးနေရာဖြစ်သည်။ ကာလာမပါသည့် အဖြူအမည်းတီဗွီကို ကျွန်တော်တို့ ရွာသားတွေ သည်းသည်းမဲမဲ ကြိုက်ကြသည်။ တီဗွီကို ဘက်ထရီအိုးနှင့် ကြည့်ကြရသည်။ ဆိုင်ကယ်တစ်စီး၊ ကားတစ်စီး နှင့် ခေတ်မီမီလူဘူး။ စက်ဘီးတစ်စီးရှိရင် ရွာ ထဲမှာ မင်းသားလို လျှောက်နင်းပြလိုရ၏။ ရွာ ၏အလယ်မှာ သက်ကယ်မိုး၊ ထရိုကာ၊ ပျဉ်ခင်း၊ ပျဉ်ထောင် မူလတန်းကျောင်းတစ်ကျောင်းရှိ သည်။ တချို့နေရာများသည် မိုးရွာလျှင် မိုးပေါက်များ ယိုစိမ့်ကျလာတတ်သည်။ သို့သော်လည်း ကျွန်တော်တို့ ရွာသူ၊ ရွာသား အားလုံးသည် ဒီကျောင်း၏ အရိပ်ကို ခိုလှုံခဲ့ဖူး သူချည်းသာဖြစ်သည်။ ရွာ၏နွမ်းပါးမှုကြောင့်



ကျောင်း၏အနေထားမှာ အများနှစ်လိုအားရ ဖွယ်ရာမရှိသော်လည်း ထိုကျောင်း၏ ဂုဏ်ရည် သည် အံ့ဩစရာဖြစ်သည်။ ယခုဆိုလျှင် ကျောင်းဆရာတွေ၊ ပန်းချီဆရာတွေ၊ စာရေး ဆရာတွေ၊ ဘွဲ့ရပညာတတ်တွေ မှီလိုမျှစ်လို ပေါလာ၏။ ကျွန်တော်သည်လည်း ထိုကျောင်း ထွက်စစ်စစ်ဖြစ်သည်။

အခန်း(၂)

အဖေသည် ကျွန်တော်လေးတန်းအောင် သည့်အခါ ကျောင်းဆက်တက်စေချင်သည်။ သည့်အတွက်ကြောင့် ငန်ရွာက ဦးလေးထံ အကူအညီတောင်းသည်။ ဦးလေးက ခွင့်ပြု သည့်နှင့် အဖေသည် ကျွန်တော်ကို ဦးလေးထံ ပို့ဖို့စီစဉ်ခဲ့သည်။ အကြောင်းမှာ ဦးလေးအိမ် မှာနေပြီး နှစ်မိုင်လောက်ဝေးသေးသည့် အထက်တန်းကျောင်းသို့ ကျောင်းသွားတက်ရန် ဖြစ်သည်။ အိမ်ကမထွက်မီ ကျွန်တော်တို့ သားအမိ အလွမ်းသယ်ကြ၏။ "ငါ့သားလေး

မပျော်ရင်ပြန်ခေါ်ခဲ့ပါ"ဟု အမေသည် မျက်ရည် ကျနေသည့်ကြားက အဖေ့ကို မှာလိုက်သေး သည်။ အဖေသည်အမေ့ကို တာမှပြန်မပြော။ ကျွန်တော်လက်ကိုဆွဲကာ ဦးလေးရှိရာ ငန်ရွာသို့ ခရီးနှင့်လာခဲ့သည်။ ကျွန်တော်နှင့် အဖေသွားရသည့်ခရီးမှာ နီးလှသည်မဟုတ်။ စိတ်ခန့်မှန်းခြေ သုံးမိုင်တော့ကျော်မည်။ လမ်းပန်းမသာသည့် တောလမ်းလေးအတိုင်း ခြေကျင်လျှောက်သွားရသည်။ လမ်း တစ်လျှောက် အဖေနှင့်ကျွန်တော် စကား မပြောဖြစ်။ အဖေ့ကိုကြောက်ရွံ့သာ လိုက်လာ ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အိမ်နှင့်မခွဲဖူးသည့်အတွက် ကျွန်တော် ဝမ်းနည်းကြေကွဲနေရပါသည်။ တစ်လမ်းလုံး ရှိုက်ကြီးတင်ငင်နှင့်ပင် ကျွန်တော် လိုက်ပါလာခဲ့သည်။ အဖေ့ကို ကျွန်တော်မော့ကြည့်တော့ ဘာမှမဖြစ်သလို ပါပဲလေ။ သည်လိုနှင့် လျှောက်လာလိုက်ရာ ဦးလေးအိမ်ကို ရောက်ခဲ့သည်။

"သား "

"ဗျာ အဖေ"

"အဖေ သားဦးလေးနဲ့ ခြံထဲသွားကြည့် လိုက်ဦးမယ်။ ပြီးမှ အဖေပြန်လာခေါ်မယ်"

"ဟုတ်ကဲ့ အဖေ။ သားကိုမထားခဲ့ပါနဲ့ နော်"

"အင်းပါသားရဲ့။ သားကို အဖေ မထားခဲ့ပါ ဘူး။ သားညီတွေနဲ့ဆော့ပြီး စောင့်နေ"

"ဟုတ်ကဲ့ အဖေ"

တကယ်တော့ အဖေသည် ဘကြီးအောင် လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ပတ်ဝန်းကျင်ကို ကောင်းကောင်းမမြင်ရတော့သည့် မှောင်ရီ ပျိုးစအချိန်ထိ အဖေပြန်လာတာ ကျွန်တော် မတွေ့ရပါ။ ကျွန်တော် အားရပါးရ ငိုချလိုက်ပါ သည်။ အမေ့ဆီပြန်ခေါ်မသွားသည့် အဖေ့ကို ကျွန်တော်စိတ်ဆိုးသည်။ ကျွန်တော်စိတ်ထဲ တွင် အဖေသည် သားကိုမချစ်သည့် အဖေ လူဆိုးကြီးဖြစ်ခဲ့သည်။ ရွာကိုသတိရတိုင်း အဖေ့ကို ပိုရွံစိတ်ဆိုးမိသည်။

အဖေသည် တစ်လတစ်ခါ မုန့်ဖိုးလာလာ ပေးသည်။ အဖေလာတိုင်း ကျွန်တော်ကို အိမ်ပြန်ခေါ်သွားဖို့ ကျွန်တော်ပြောသည်။ သို့သော်လည်း အဖေသည် အကြင်နာကင်းလှ

စွာပဲ ကျွန်တော်ကို ထားထားခဲ့သည်။ အမေနှင့် ကျွန်တော်ကို ခွဲထားသည့်အဖေ့ကို ကျွန်တော် မချစ်ချင်တော့ပါ။ အဲဒီချိန်ကစပြီး အဖေ့ကို ကျွန်တော် မသိစိတ်ထဲကနေ မုန်းတီးခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း အဖေသည် ကျွန်တော်၏စိတ်ကို နားမလည်သကဲ့သို့ နေတတ်သည်။ သီတင်း ကျွတ်ကျောင်းပိတ်ရက်ဆို ကျွန်တော်အိမ်ကို ပြန်လာရသည်။ အဖေသည် ကျွန်တော်ကို လယ်ထဲခေါ်ခေါ်သွားသည်။ လယ်ကွင်းအပြည့် ထိုးထိုးထောင်ထောင်နှင့် စိမ်းစိုနေသည့် စပါး ပင်များကို လက်ညှိုးထိုးပြသည်။ ကိုင်းညွတ်နေ သည့် စပါးမှည့်ခင်းတချို့ကိုလည်း လိုက်ပြ သည်။ အဲဒီအချိန်က အဖေ့စေတနာကို နားမလည်သော်လည်း စပါးရရင် ပိုက်ဆံရမယ် ဆိုတာကိုတော့ ကျွန်တော်သိခဲ့သည်။ သည် အတွေးကြောင့်ပဲ အဖေကျေနပ်လောက်အောင် ကျွန်တော်ပြုံးပြခဲ့သည်။ ကျွန်တော် ငါးတန်း ကနေ ရှစ်တန်းအထိ ထုံးစံအတိုင်း ဦးလေး အိမ်မှာပဲတည်းပြီး ကျောင်းတက်ခဲ့ရသည်။

အခန်း(၃)

နွေကို မိုးကစား၊ မိုးကို ဆောင်းကစား၊ ဆောင်းကို နွေကပြန်စားရင်းနှင့်ပင် ကျွန်တော် အထက်တန်းကျောင်းသား ဖြစ်ခဲ့သည်။ ကျွန်တော် ကိုးတန်းရောက်သည့်အခါ အဖေ သည် ဘော်ဒါလိုက်ပို့ပေးသည်။ အဲဒီအရွယ်ထိ ကျွန်တော်သည် အမေနှင့်မခွဲချင်သေးပါ။ သို့သော်လည်း သိတတ်နေပြီမို့ အဖေပြန်သွားမှ ကျွန်တော်ငိုဖြစ်သည်။ အဖေသည် ကျွန်တော် ဘာလိုလို မညည်းမညူ ခြေကျင်လျှောက်ပြီး လာပို့ပေးလေ့ရှိသည်။ ကျောင်းရော၊ ဘော်ဒါ ရောရက်အတူပိတ်သည့်အခါ ကျွန်တော်အိမ်သို့ ပြန်လာရသည်။ အဖေသည် ထုံးစံအတိုင်း ကွင်းထဲခေါ်လေ့ရှိသည်။ သီးနှံတွေ ဝါပြီးစွာ သီးနေသည့် စပါးခင်း၊ ပဲခင်းများ၏ အခင်း အကျင်းများကို လိုက်ပြခြင်းဖြစ်သည်။ သည် အပင်တွေကို ဖြစ်ထွန်းလာအောင် အဖေ ဘယ်လိုလုပ်ခဲ့ရလဲဆိုတာကိုတော့ ကျွန်တော် မသိခဲ့ပါ။ မေးလည်း မမေးကြည့်မိခဲ့ပါဘူး။ စီးပွားရေးအဆင်ပြေရင် သုံးလိုဖြုန်းလိုကောင်း သည်ကိုသာ ကျွန်တော်သိခဲ့သည်။ အဖေသည် ငယ်ငယ်လေးကတည်းက ကျွန်တော်ကို တင်းကုပ်ထဲက နွားချေးတစ်ပုံတောင် ကျိုးခိုင်း လေ့မရှိပါ။ အမေသည်လည်း ရေတစ်ခွက် ခပ်တိုက်ခိုင်းခြင်းမရှိ။ ဘဝကို သာယာအေးချမ်း စွာ ကျွန်တော်ဖြတ်သန်းခဲ့ရသည်။ သည့်အတွက် ကြောင့်လည်း လယ်သမားသားဖြစ်ပြီး လယ်အလုပ်ကို ကျွန်တော် နားမလည်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

အခန်း(၄)

နေ့မှရက်ပြောင်း၊ ရက်မှလပြောင်း၊ လမှနှစ်တွေပြောင်းခဲ့လေပြီ။ လယ်သမားသား ကျွန်တော် ဆယ်တန်းအောင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ သည်အချိန်မှ ကျွန်တော်နားလည်လာခဲ့သည်။ ကျွန်တော် ဆယ်တန်းဖြေပြီးကတည်းက ငယ်ပေါင်းသူငယ်ချင်းများ၏ဘဝကို သိခွင့်ရခဲ့ ပြီဖြစ်သည်။ သူ့ငွေအိမ်မှာ လယ်စာရင်းငှား လုပ်သူကလုပ်၊ နွားကျောင်း၊ လယ်ထွန်ရင်း အချိန်ကုန်နေသူကကုန်၊ အိမ်ထောင်ရပ်သား ကျသည့်သူကကျနေပြီဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့ အဖွဲ့ထဲမှာ နှစ်ယောက်တည်းသာ ဆယ်တန်း အထိ တက်နိုင်ခဲ့သည်။ သည်တော့ ထိုနှစ်က ဆယ်တန်းအောင်သူက ကျွန်တော်တို့ နှစ်ယောက်တည်းသာရှိ၏။ အဖေ့ကြောင့် သည်လိုဖြစ်ခဲ့ရသည်ဆိုတာကို ကျွန်တော် တဖြည်းဖြည်းနားလည်လာခဲ့ရသည်။

"ပညာရွှေအိုးလူမခိုး"ဟူသည့်ဆိုရိုးစကား သည်မှန်၏။ ပညာသည် တန်ဖိုးကြီးသည်။ ဈေးကြီးသည်။ ပညာလိုချင်လျှင် ငွေဖိနှပ်စီးပြီး သန့်ရှင်းစင်စင်ထဲတွင် နင်းတက်သွားရ သည်။ ကျွန်တော်တက်နိုင်ဖို့ အဖေ့ဈေးတွေ၊ အဖေ့ငွေတွေ၊ အဖေ့ဝီရိယတွေက ထမ်းပိုး တင်ခဲ့သည်။ အဖေ၏ခေါင်းတွင် ဇရာက ဆံဖြူ

**စည်းကမ်းရှိစွာ အမှိုက်ပစ်ပါ**  
တို့များအားလုံး လိုက်နာပါ  
အမှိုက်စွန့်ပစ်ရာ  
စည်းကမ်းရှိစွာ ထိန်းသိမ်းမှ  
သာယာလှမည်ပ။  
အမှိုက်မှစ တို့ပြည်ရွာ  
ရေ လေ မသန့်ရာ  
မြေထုကိုပါ ညစ်ညမ်းရ  
ဆိုးကျိုးများပေစွ။  
မကောက်နိုင်က မပစ်ရာ  
သန့်ရှင်းဤကမ္ဘာ  
စားသုံးပြီးခါ အမှိုက်ပုံးထည့်  
ထိန်းသိမ်းကြပါကွဲ့။  
စည်းမဲ့ကမ်းမဲ့ မပြုရာ  
တာဝန်ကိုယ်စီပါ  
တစ်ဦးချင်းသာ ပြုကျင့်သွား  
တိုးတက်ကြမည်သား။ ။  
နဲ့သာမြိုင် မောင်ဘိုချို

များကို ထိုးစိုက်ပေးခဲ့သော်လည်း ယနေ့အချိန်ထိ အဖေသည် ဇွဲကိုမလျှော့ခဲ့ပါ။ ကျွန်တော်အပေါ် မှာ အဖေသည် တစိုးတစိမ့်မျှ မျှော်လင့်ထားပုံ မရ။ ထို့ကြောင့် အဖေသည် ဈေးဒီးဒီးကျနေ သည့်ကြားက အလုပ်တွေလုပ်နေတန်းဖြစ်မည်။

မေတ္တာဟူသည် တင့်တယ်ခြင်းအသစ်ပွား လာရန် အာရုံပြုတောင့်တသောသဘောဟု ဆော့ခရတ္တိက ဆိုခဲ့ဖူးသည်။ ကျွန်တော် လူဖြစ်လာရခြင်းသည် ကမ္ဘာကြီးပေါင်ချိန်တက် ပြီး အိမ်ထောင်စုဇယားထဲ လူတစ်ယောက်တိုး လာရမဟုတ်ကြောင်း သက်သေပြဖို့ အဖေ ကြိုးစားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဂျီရည်နှင့်ပေါင်မုန့် တစ်ဖုံအတွက် အဖေသည် ကျောပြင်ကို နေလှန့်ခဲ့သည်မဟုတ်ကြောင်း ကျွန်တော် နားလည်ခဲ့ရသည်။ အဖေ့မေတ္တာတရားသည် သမုဒ္ဒရာထက်နက်ရှိုင်း၏။ မြင်းမိုရ်တောင်ထက် မြင့်မား၏။ အဖေပေးခဲ့သော အမွေသည် လူခိုး ချွံမရသည့် ပညာရွှေအိုးဖြစ်သည်။

ယနေ့ ကျွန်တော်သည် အရင် ကျောင်းဆိုင်လေးမဟုတ်တော့သည့် ရွာလယ်က တိုက်ကျောင်းဆောင်ထဲမှာ စာသင်နေသည့် ကျောင်းဆရာဖြစ်ခဲ့သည်။ သည်အချိန်သည် အနေအထားအထိ ကျွန်တော်ဘဝပြောင်းလဲ ခဲ့သော်လည်း ကျွန်တော်အိမ်ရာက နီးလာတိုင်း အဖေ့ကိုမတွေ့ရပါ။ အမေ့ကို ကျွန်တော် မေးကြည့်သည့်အခါ "သားအဖေ လယ်ထဲ သွားတယ်လေ"တဲ့။

## မျိုးဆက်သစ်ရင်ပြင် လူငယ်ကလောင်ရှင်များသို့ ပန်ကြားချက်

ကြေးမုံသတင်းစာတွင် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များအတွက် မျိုးဆက်သစ်ရင်ပြင် အထူးထုတ်စာမျက်နှာကို တနင်္ဂနွေနေ့တိုင်း ဖော်ပြပေးလျက်ရှိပါသည်။ မျိုးဆက်သစ် လူငယ်လူရွယ်များအနေဖြင့် ဆောင်းပါး၊ ဝတ္ထုတို၊ ကဗျာ၊ ကာတွန်း၊ အတွေးအမြင်၊ ဟာသ၊ သရော်စာ စသည်ဖြင့် ရေးသားပေးပို့နိုင်ပါသည်။

စာမူပေးပို့ရာတွင် စာရေးသူ၏ အမည်၊ ကလောင်အမည်၊ မှတ်ပုံတင်နံပါတ်၊ အသက်၊ နေရပ်လိပ်စာအပြည့်အစုံ၊ ပညာအရည်အချင်း၊ ဖုန်းနံပါတ်၊ ကိုယ်ရေးအချက် အလက်များနှင့် နှစ်သက်ရာဓာတ်ပုံတစ်ပုံ ပူးတွဲပေးပို့ရမည်အပြင် စာမူကို ကိုယ်တိုင် ဖန်တီးရေးသားကြောင်းနှင့် အခြားသော မဂ္ဂဇင်း၊ ဂျာနယ်၊ သတင်းစာတိုက်များသို့ တိုက်ပြိုင်ပေးပို့ထားခြင်းမရှိကြောင်း ဝန်ခံတတ်ပြုချက် ဖော်ပြပါရှိရမည်။

မျိုးဆက်သစ်ရင်ပြင် သို့ ပေးပို့ပြီး စာမူများကို ရက်သတ္တနှစ်ပတ်အတွင်း ဖော်ပြ ရွေးချယ်ခံရခြင်းမရှိပါက အခြားနေရာများသို့ ပေးပို့နိုင်ပါသည်။ အထူးပန်ကြားလိုသည်မှာ စာမူများကို [mirrormyosathit@gmail.com](mailto:mirrormyosathit@gmail.com) သို့သာ ပေးပို့ရမည်ဖြစ်ပါ သည်။ ဖော်ပြပါရှိသည့် စာမူများကို အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာပန္နက်လမ်းထောင့်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်တွင် ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။ စာတည်းအဖွဲ့



### ဆောင်းပါး

## ■ သူစာနွယ်(ဖျာပုံ)

“မိဘထက်တော်တဲ့ သားသမီး ဆရာထက်တော်တဲ့ တပည့်တွေဆိုတာ လူ့အဖွဲ့အစည်းတိုင်းက မျှော်လင့်နေစမြဲပါ။

မျှော်လင့်ထားတဲ့အတိုင်း ဖြစ်လာခဲ့ရင် ဆရာ၊ မိဘတို့ ဝမ်းသာပီတိဖြစ်ရသလို တစ်ခါတစ်ရံ မျှော်လင့်တဲ့အတိုင်း ဖြစ်မလာခဲ့ရင် စိတ်နှလုံး မချမ်းမြေ့ခံစားရတတ်စမြဲပါ။”

စာရေးသူရဲ့ဘဝမှာ တပည့်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဝမ်းနည်းဝမ်းသာ တစ်ပြိုင်နက်တည်း ကြုံခဲ့ရဖူးတယ်။

သတင်းထောက်တစ်ယောက်ရဲ့ အလုပ်တာဝန်အတိုင်း သတင်းတွေလိုက်ယူရင်း တစ်နေ့မှာ ဖျာပုံအကျဉ်းထောင် သတင်းတစ်ခုသွားယူဖြစ်ခဲ့တယ်။

အကျဉ်းထောင်ထဲ ရောက်ပြီဆိုတာနဲ့ ထောင်တာဝန် ကျဝန်ထမ်းရဲ့ အချက်ပေးသံ ကြားရတယ်။ စာရေးသူနဲ့အတူ တိုင်းတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်နှင့်တာဝန်ရှိသူ များလည်းပါပါတယ်။

အကျဉ်းထောင်တာဝန်ရှိသူက တိုင်းတရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးကို အလေးပြုနှုတ် ဆက်တယ်။ အကျဉ်းထောင်ထဲရောက်သွားတဲ့အခါ အကျဉ်း ထောင်ဦးစီးဦးစီး(အရပ်အခေါ် ထောင်ပိုင်)အခန်းကို အရင် ရောက်ပါတယ်။

အကျဉ်းထောင်တာဝန်ရှိသူကနေ အကျဉ်း ထောင်ထဲမှာ အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူအင်အားက ဘယ် လောက်ရှိတယ်။ ဝန်ဆိုင်မှုအခြေအနေ၊ အခက်အခဲ စသဖြင့် တင်ပြတယ်။

ပြီးတဲ့နောက်မှာ အကျဉ်းထောင်အတွင်းရှိ အဆောင် တစ်ခုချင်းစီအလိုက် တိုင်းတရားသူကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ သွား ရောက်စစ်ဆေးပါတော့တယ်။ စစ်ဆေးရာမှာ အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူတွေက သူတို့ရမယ့် အခွင့်အရေးတွေ ရတယ်။

# တပည့်ကောင်းများ ဖြစ်ကြပါစေ

မရဘူး။ နောက်ကြန့်ကြာနေတဲ့ အမှုတွေရှိရင်လည်း တင်ပြ ကြတယ်။ အဲဒီအခါအကျဉ်းထောင်စစ်တဲ့ တိုင်းတရားသူကြီး ချုပ်က လိုအပ်ချက်တွေကို သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူအသီး သီးကို လမ်းညွှန်မှာကြားခြင်းတွေပြုတယ်။

တိုင်းတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ စစ်ဆေးနေစဉ် စာရေးသူလည်း ဘေးကနားထောင်၊ လိုက်ကြည့်ပေါ့။ အဲဒီအချိန်မှာ အမှတ်မထင် အကျဉ်းထောင် ဝန်ထမ်းယူနီဖောင်းဝတ်ထားပြီး တာဝန်ထမ်းဆောင်နေတဲ့ စာရေးသူ စာသင်ပေးခဲ့ဖူးသော တပည့်တစ်ယောက်ကို တွေ့လိုက်ရ တယ်။ အဲဒါ့အခါ သာသွားတယ်။

ဒါနဲ့တပည့်လေးနဲ့ စကားအနည်းငယ်ပြောလိုက်တယ်။ ဘယ်တုန်းက အလုပ်ဝင်တာလဲ၊ အဆင်ပြေလားစသည့်ဖြင့် ပေါ့။ အဲဒီတပည့်လေးကိုမှာခဲ့တယ်။

“ဒီနေရာက အပူသည်တွေကို ထိန်းသိမ်းရတဲ့နေရာ။ စည်းကမ်းတွေထက်ကျော်လွန်ပြီး ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်တာမျိုး မလုပ်မိပါစေနဲ့။ သူများမျက်ရည်စက်တွေ စွန်းနေတဲ့အစာ မျိုးလည်း မစားမိစေနဲ့။ ကိုယ်သိတတ်ထားသလောက် အသိ ပညာလေးတွေလည်း မျှဝေရင်း ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် လိုက်ပါ”လို့ မှာခဲ့တယ်။

အကျဉ်းထောင်ထဲရှိ အိပ်ဆောင်ကိုခန်းကို အခန်း အလိုက် စစ်ဆေးကြတယ်။ အိပ်ဆောင်တွေစစ်ပြီးတဲ့အခါ စားသောက်ဆောင်ကိုစစ်ပါတော့တယ်။ စားသောက်ဆောင် မှာဆိုရင် အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူတွေစားဖို့ အကျဉ်းသား တွေကိုယ်တိုင်ချက်ပြုတ်ပြင်ဆင်ရပါတယ်။ အဲဒီအဆောင် ရောက်ပြန်တော့ ထောင်ကျဝတ်စုံနဲ့ စားဖို့ဆောင်တာဝန် ကျနေတဲ့ သူတစ်ယောက်က တပည့်တစ်ယောက်ဖြစ်နေ

ပြန်တယ်။ အဲဒါ့အခါ အကျဉ်းထောင်ကျနေတာလည်း မေးကြည့် လိုက်တဲ့အခါ

“သားက ဆိုင်ကယ်ကယ်ရီပို့တယ်။ ပို့ရင်းနဲ့ပင်လယ် ပြင် ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းတွေအတွက် ရေလုပ်သား တရားမဝင် စုဆောင်းပေးတဲ့သူနဲ့ ပတ်သက်မိရင်း လူကုန်ကူးမှုဖြစ်မှု နဲ့ ငြိစွန်းသွားတဲ့အတွက် ခုလိုထောင်ကျနေရခြင်း ဖြစ်ပါ တယ်တဲ့။

ကြားရတဲ့စကား ရင်ထဲမှာမကောင်း။ စာရေးသူတို့ ဒေသမှာ ပင်လယ်ပြင် ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး ရေလုပ်သားပြဿနာက နှစ်စဉ်လိုလိုကြားနေရတယ်။ အလုပ်သမားတွေ စုဆောင်းကြရင်း ပြဿနာမျိုးစုံဖြစ်တတ် ကြတယ်။ ခုဖြစ်တဲ့ဖြစ်စဉ်ကို သုံးသပ်လိုက်ရင် သူဒီလို စုဆောင်းပေးတဲ့ အလုပ်မှာ တရားမဝင်တဲ့ လုပ်ရပ်တွေပါ နေတာ သူကိုယ်တိုင်သိပုံမရပါဘူး။ ခုတော့ ဥပဒေနဲ့ငြိစွန်းလို့ ပြစ်ဒဏ်ကျခံနေရပါပြီ။ ဒါနဲ့ဒီတပည့်ကိုမှာခဲ့တယ်။

“ကျူးလွန်မိတဲ့အပြစ်အတွက် ဒီနေရာမှာပဲ အပြေ အကျေပေးဆပ်ခဲ့ပါ။ အပြစ်ထပ်မလုပ်ပါနဲ့။ နောက်စားဖို့ ဆောင်မှာ တာဝန်ကျချိန် အစားအသောက်စိမ်ပေးရသူမို့ ကုသိုလ်ပါယူလိုက်ပါ။ ရရှိတဲ့အတိုင်းအတာအတွင်းကနေ ဘဝတူတွေ စားသောက်ဖို့ သန့်ရှင်းသပ်ရပ်ကောင်းမွန် အောင် စီမံချက်ပြုတ်ကျွေးပါလို့မှာခဲ့တယ်။”

အဲဒီနေ့ ဖျာပုံအကျဉ်းထောင်သတင်းယူရင်း ပြန်ထွက် လာချိန်မှာ တွေ့ခဲ့ရတဲ့ တပည့်နှစ်ယောက်အကြောင်း တွေးရင်း ဝမ်းနည်းဝမ်းသာဖြစ်လာခဲ့တယ်။ ဒီလိုနဲ့ လက်ဖက်ရည်ဆိုင်အရောက်မှာ စာရေးသူ

ငယ်ငယ်က မြန်မာစာဘာသာရပ်ကို သင်ကြားပေးခဲ့တဲ့ အငြိမ်းစားဆရာကြီး ဦးအောင်မြင့်နဲ့ ဆုံခဲ့တယ်။

ဒါနဲ့ ရင်ထဲမှာခံစားလာရတဲ့ တပည့်နှစ်ယောက်ရဲ့ အခြေအနေကို ပြောပြလိုက်တယ်။

ဆရာကြီးရဲ့ ထောက်ပြဆုံးမပုံက “လောကမှာ ဆရာ ရယ်လို့ဖြစ်လာရင် တပည့်တိုင်းကို ကိုယ့်ထက်တော်တတ် နေတဲ့ တပည့်သာမြင်ချင်ကြတယ်ဆိုတာ ဆရာတိုင်းပါ သမီးရယ်။ သို့သော် တပည့်တိုင်းကတော့ ကိုယ်ဖြစ်စေချင် သလို ဘယ်ဖြစ်လာပါ့မလဲ။ ဒီတပည့်နှစ်ယောက်မှာပဲကြည့် ပါ။ အကျဉ်းဦးစီးဌာနဝန်ထမ်းဝတ်စုံနဲ့ နေရာတစ်ခုမှာ ကောင်းကောင်းမွန်မွန်ဘဝရပ်တည်နေတဲ့ တပည့်မျိုးကို မြင်ရတော့ဝမ်းသာရတယ်။ အဲဒီကလေးမျိုးကျ ဘဝမှာ ပြည့်ပြည့်လာတဲ့ တပည့်ပေါ့။

ဟိုထောင်ကျဝတ်စုံနဲ့ တွေ့ရတဲ့ကလေးမျိုးကျတော့ ဘဝမှာ ပဲ့ပဲ့သွားရတဲ့ တပည့်တွေပေါ့။ ဆရာတိုင်းကတော့ လိမ္မာတဲ့တပည့်ပဲလိုချင်တယ်သမီးလို့ ဆုံးမတယ်။

စာရေးသူတို့ လူမှုဆက်ဆံရေးနယ်ပယ်မှာ ဆရာ ဆရာမဆိုတဲ့ အလွှာတစ်ခုက လူတိုင်းမှာရှိစမြဲပါ။

ငယ်စဉ်ကလေးဘဝက စာသင်ပေးခဲ့ဖူးတဲ့ ဆရာတွေရှိ သလို ကြီးပြင်းလာတဲ့အခါ အလွတ်ပညာတွေ သက်မွေး ဝမ်းကျောင်းပညာသင်ပေးခဲ့ဖူးတဲ့ ဆရာတွေရှိတယ်။ နောက်လုပ်ငန်းခွင် ကိုယ်စီရောက်ပြန်တော့လည်း မိမိရဲ့ အထက်အရာရှိ၊ လုပ်ငန်းရှင်၊ ဌာနအကြီးအကဲစတဲ့ ဆရာ ဆိုတဲ့အလွှာက ရှိနေပါတယ်။

ဆရာတိုင်းကဖြင့် ဆရာထက်တော်တဲ့၊ ဆရာထက် တတ်တဲ့ တပည့်တွေသာ လိုချင်ကြမှာအမှန်ပါ။

စာရေးသူလည်း တပည့်ကောင်းတစ်ယောက် ဖြစ်အောင်သာ အစဉ်အမြဲ ကြိုးစားနေထိုင်မယ်လို့ သန့်ဌာန် ပြုမိပါတယ်။ ဆရာတိုင်းလည်း တပည့်ကောင်းတွေနဲ့သာ ကြိုပါစေလို့လည်း ဆုတောင်းပေးမိပါတော့တယ်။ ။

### ဆောင်းပါး

## ■ ပန်းရင့်နွယ်

ကျွန်မ တာဝန်ကျနေသော ရွာလေးသည် ရွာဦး ကျောင်းဆရာတော်၏ ဩဇာညောင်းသော ရွာလေးတစ်ရွာ ဖြစ်သည်။ လွန်ခဲ့သည့်ရက်အနည်းငယ်က ကျောင်းရှိဆရာ ဆရာမများကို ပြောလိုက်ပါဟူ၍ စကားလူကြွပြီးလိုက် ကြောင်း ကျွန်မကြားရသည်။ အကြောင်းမှာ ကလေးများ သည် ဘုန်းကြီးကျောင်းတွင် သီလပင်မခံယူတတ်ခြင်း၊ ဘုရားရှိခိုးစာပင် မှန်ကန်အောင် မဆိုတတ်ခြင်းအတွက် ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ကျောင်းရှိဆရာ ဆရာမများက သင်ကြားပေးရန်လိုကြောင်း မှာလိုက်ပါသည်။ ကျွန်မအနေ ဖြင့် ကလေးတစ်ယောက်၏ ဘာသာရေးကိုးကွယ်မှု အားနည်းခြင်းသည် ဆရာအပေါ်တွင်သာ မူတည်နေခြင်း မဟုတ်ဘဲ ကျောင်းမတက်ရသေးခင် ခိုလှုံနေရသည့် မိဘ များတွင်ပါ မူတည်နေသည်ဟု အတွန့်တက်ချင်သည်။

ကလေးတစ်ဦး စာသင်ကျောင်းသို့ မလာမီ အနည်း ဆုံး ငါးနှစ်တာကာလမှာ မိဘရင်ငွေ ဌာသ ရှိပါသေးသည်။ အချို့မိဘများသည် မိမိကလေး စကားစပြောသည့်အရွယ် ကလေးလျှာသွက်အောင် ပြောတတ်စေရန်ဟုဆိုကာ အကုန် သင်သည်။ နားရည်ဝစေရန် အခေါ်အဝေါ်များကို ထပ်ကာ ထပ်ကာ ရွတ်ပြတတ်သော်လည်း ဘုရားရှိခိုးစာရွတ်ပြရန် မေ့နေတတ်ကြသည်။ စာဖတ်ပြရန် သတိမရ။ အချို့မိဘများ ကား ကိုယ်တိုင် ဘုန်းကြီးကျောင်းသွား၍ ဥပုသ်သီလစောင့် ထိန်းတတ်ကြသော်လည်း မိမိသားသမီးများကို ဘုန်းကြီး ကျောင်းခေါ်ရန် မေ့နေတတ်ကြသည်။ ဘုရားရှိခိုးသင်ရန် သတိမရတတ်ကြ။

ကျွန်မ လက်လှမ်းမီသလောက် ဖတ်ရှုသည့် ဂျာနယ်၊ မဂ္ဂဇင်းများတွင် စာရေးဆရာများကို အင်တာဗျူးထားသည့် အကြောင်း ပါတတ်သည်။ အများစုမေးသည့်မေးခွန်းသည် စာဖတ်ဝါသနာကို မည်ကဲ့သို့ ပျိုးထောင်ပေးဖြစ်ခဲ့သနည်း ဟူသော မေးခွန်းဖြစ်သည်။ အဖေနှင့်အမေ၏ လမ်းညွှန်ပေး မှုကြောင့်သာ စာဖတ်ဝါသနာ စတင်ဖြစ်တည်လာခဲ့သည်က များသည်။ ထို့နောက်မှာသာ ဆရာ ဆရာမများ၏ ဆက်လက် လမ်းညွှန်မှုအောက်၌ ဝါသနာပျောက်ပျက်ဘဲ ဆက်လက် တည်ရှိနေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်မငယ်စဉ်အခါက အဖေ သည် ရုံးအလုပ်ပါးသည့်အချိန် ညနေ သို့မဟုတ် ညဘက် များ၌ ဇာတ်ကြီးဆယ်တဲ့ အတိုကောက်သာမက ဇာတ်တော် ကြီးများ၊ ဘုရားလောင်းဖြစ်စဉ် စသည်ဖြင့် ပြောပြလေ့ရှိ

သည်။ မူလတန်းအရွယ်ကပင် နားထောင်မှတ်သားခဲ့ရသည်။ ကျွန်မအဖေသည် အတန်းပညာကို အကြောင်းကြောင်း ကြောင့် ပြီးဆုံးအောင် မသင်ခဲ့ရသော်လည်း အင်္ဂလိပ်စာလုံး ဝေါဟာရအသစ်များကို လက်လှမ်းမီသလောက် လေ့လာပြီး ကျွန်မတို့ကို ပြန်လည် ပြောပြပေးတတ်သည်။ တစ်ခါတစ်ရံ ဘုရားဂါထာတော်များကို အလွတ်ရသည်အထိ ကျွန်မတို့ကို တိုင်းပေးသည်။ မိဘတိုင်း သားသမီးများနှင့်အတူ တစ်ခါ တစ်ရံ စာအတူဖတ်ကြခြင်းဖြင့် ကလေးများ၏ စာဖတ်ချင် စိတ်ကို လှုံ့ဆော်ပေးနိုင်ပါသည်။

ကလေးများရှေ့ နှင်ပင်ဆရာပြော၍ ဆဲဆိုနေပြီး ကလေး များကိုတော့ မဆဲရန် ဆိုဆုံးမခြင်းသည် မဖြစ်သင့်ပါပေ။ မိဘနှစ်ပါးမှာ ကိုယ်ထိလက်ရောက် ကတောက်ကဆဖြစ်ပြီး သားသမီးများကိုမူ ရန်မဖြစ်ရဟု အမိန့်ထုတ်ခြင်း၊ မိမိက အချိန်မှန် ဘုံဆိုင်ထိုင်ပြီး သားသမီးကိုတော့ အရက်၏ ဆိုးကျိုးများပြောပြ၍ ဆုံးမခြင်း၊ ဆေးလိပ်ကို လက်က မချဘဲ သားသမီးကို ဆေးလိပ်မသောက်ရန် ဆုံးမခြင်းများ သည် လွဲချော်နေသော ဖြစ်ရပ်များသာလျှင် ဖြစ်ပေသည်။

မိမိစားရာမှ ကျန်သည့် အကြွင်းအကျန်၊ အိတ်ခွံများကို စနစ်တကျ သတ်မှတ်နေရာသို့ စွန့်ပစ်ရန် သိတတ်စအရွယ် ကတည်းက သင်ပေးနိုင်ပါသည်။ တပည့်မကောင်း ဆရာ ခေါင်းဖြစ်သလို သားသမီးမကောင်း မိဘခေါင်းပင်ဖြစ်ပါ သည်။ မကြာသေးမီက လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာပေါ်တွင် အဆိုတော် တစ်ယောက်၏ သားလေးကို မိဒီယာများက အင်တာဗျူးထားသည့် ဖိုင်လေးကြည့်လိုက်ရသည်။ ကလေး သည် အရွယ်နှင့်မလိုက်စွာ မိဒီယာများ၏ အမေးမှန်သမျှကို တည်ငြိမ်စွာ၊ ယဉ်ကျေးစွာ ဖြေသွားနိုင်သည်။ အဲဒါ့စရာ ကောင်းသလို အတူယူဖွယ်လည်း ကောင်းလှသည်။ အပြော အဆိုယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့မှုရှိစေရန် ငယ်စဉ်ကပင် သွန်သင် ထားသည်ဟု မိခင်ဖြစ်သူ၏ ဖြေကြားချက်အရ သိရသည်။ အဖြစ်သင့်ဆုံးသော သွန်သင်မှု ဖြစ်လေသည်။ လူတိုင်းတွင် ရှိသင့်သော လူ့ကျင့်ဝတ်များ၊ ကိုယ်ချင်းစာတရားများရှိရန် အထူးလိုအပ်သည်။ ထို့ကြောင့် မိမိ၏ သားသမီးများကို ငယ်စဉ်ကပင် အကြောင်းအကျိုးပြသွန်သင်ဆုံးမထား သင့်ပါသည်။ လွန်ခဲ့သည့် နှစ်ရက်က ကျွန်မ အင်တာနက် သုံးနေချိန်မက်ဆေ့တစ်စောင်ဝင်လာသည်။ ပို့သူက တပည့် ဟောင်းတစ်ယောက်။ စာလုံးက တစ်လုံးတည်း။ 'ဟိုင်း'

ဟူ၍ ဖြစ်သည်။ ကျွန်မဒေါသလည်းထွက်ရသလို စိတ်မ ကောင်းလည်း ဖြစ်ရသည်။ မိမိကို သင်ကြားပြသပေးခဲ့သူ ဆရာမကို 'မင်္ဂလာပါ'ဟု နှုတ်ဆက်ရန် ဘာကြောင့် ဝန်လေးရသလဲဟု တွေးမိသည်။ ကျွန်မတို့ ဆရာမများ ကိုယ်တိုင်ဆုံးမရန် လိုအပ်သလို မိဘများတွင်လည်း တာဝန်ရှိပါသည်။

ကျွန်မကျောင်းသို့ သွားရာလမ်းသည် လွန်ခဲ့သည့် နှစ်က အလွန်ပင်ဆိုးပါသည်။ ကျောက်ခဲစားသွားလျှင် အစာ ကြေလောက်သည့်လမ်းဟု မညာမတာ ညွှန်းဆိုချင်သည်။ တော်တန်ရုံ ကယ်ရီသမားများပင် ငှားလျှင်မလိုက်ချင်ကြ။ သို့သော် နောက်နှစ်၌ နိုင်ငံတော်၏ လမ်းညွှန်စီမံမှုဖြင့် ကတ္တရာလမ်းအဖြစ် အသွင်ပြောင်းခဲ့သည်။ မြေသယ်ကား များ၊ စပါးသယ်ကားများ၊ ဆိုင်ကယ်ကယ်ရီသမားများ အဆင်ပြေခဲ့ကြသည်။ မိုးတွင်းဘက်ရောက်သောအခါ ကား၏ အလေးချိန်ကြောင့် အချို့နေရာများတွင် ချိုင့်သေး သေးများဖြင့် အစပြုလာသည်။ ထိုနေရာမှ တဖြည်းဖြည်း ခဲအသေးများ တစ်လုံးစီထွက်လာသည်ကို ကျွန်မကျောင်း သွားရင်း သတိပြုမိသည်။ တစ်လခန့်ကြာသောအခါ ချိုင့် အသေးသည် တစ်ထွာခန့်၊ ထိုမှတစ်ဆင့် တစ်တောင်ခန့်၊ ထိုမှတစ်ဆင့် ကားလမ်းအလယ်၌ ချိုင့်ခွက်အကြီးဖြစ်လာ တော့သည်။ သုံးလခန့်ကြာသောအခါ ပြေပြစ်နေသော လမ်းကလေးသည် တစ်ဖာလုံးခန့်အထိ ချိုင့်ဖြစ်သွားသည်ကို မယုံနိုင်ဖွယ်ရာ တွေ့ရသည်။ ကျွန်မစဉ်းစားမိသည်။ ချိုင့် စတင်ဖြစ်လာကတည်းကသာ ပြုပြင်ဖာထေးခဲ့ပါက ယခု လောက်ကြီးထွားလာမည် မထင်ပါ။ မပြုပြင် မဖာထေးခဲ့ သောကြောင့်သာ အချိန်ကြာသည်နှင့်အမျှ ပြုပြင်မှုအကြီး စားလုပ်ရမည့် အခြေအနေသို့ ရောက်သွားခဲ့ရသည်။

လူသားတိုင်းအတွက် မိဘဟူသည် လက်ဦးဆရာ ဖြစ်ပါသည်။ အပြုအမူ၊ အပြောအဆို၊ အနေအထိုင်များ အတွက် မိဘသည် စံပြပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်သည်။ သားသမီးများ၏ ကောင်းခြင်း၊ ဆိုးခြင်းသည် မိဘများ၏ လက်ဆင့်ကမ်းအမွေ ဖြစ်ပါသည်။ မိဘတိုင်းကလည်း သားသမီးများကို ငယ်စဉ်ကပင် သွန်သင်ဆုံးမမှုပြုခဲ့မည်ဆိုပါက လူအများ လက်ညှိုးထိုးခံရသောအဖြစ်မှ ကင်းဝေးနိုင်ပါသည်။ အစ ကောင်းထားမှသာ ကျွန်မတွေ့ခဲ့ရသည့် ချိုင့်ခွက်ကဲ့သို့ အကြီးစားပြုပြင်မှုနှင့် ကင်းဝေးရမည် ဖြစ်ပါပေသည်။ ။

# ပုပ္ပါစရိယ မိနှင့်ဖ

## တာဝန်ကျေဖို့ ကြိုးစားပါ

**နောင်တစ်ခေတ်မှာ ခေါင်းဆောင်ပေ တို့များလူငယ်တွေ၊ ပညာရှာဖွေ ကြိုးစားမှ တန်ဖိုးရှိမည်ပ။**  
**တတ်၊သိပညာ သင်ယူပါ ကဏ္ဍစုံလင်စွာ၊ တတ်မြောက်လိမ္မာကြီးမြင့်မား လူငယ်တို့ခွန်အား။**  
**ကိုယ်ကျင့်တရား ခိုင်မြဲစေ စည်းကမ်းလိုက်နာလေ၊ အချိန်ရှိသေ စိတ်ကောင်းထား ပီသနိုင်ငံသား။**  
**တို့များခေါင်းဆောင် ဖြစ်ရမှာ အနာဂတ်ချိန်ခါ၊ တာဝန်ကျေစွာ ထမ်းနိုင်ဖို့ ကြိုးစားပြင်ဆင်စို့။ ။**  

မောင်မင်းမင်း(တပ်ကုန်း)

ဝတ္ထုတို

ခွန် (ရွှေကဲ)

တောင်တစ်လုံးရွာဟာ ရှည်လျားတဲ့ ဒေါန တောင်ခြေမှာ တည်ထားတဲ့ ရွာလေးတစ်ရွာ ဖြစ်တယ်။ ဒေါနတောင်ဟာ ဘယ်ကစလို့ ဘယ်ကဆုံးမှန်းလည်း တောင်တစ်လုံးရွာက လူတွေမသိကြဘူး။ သူတို့သိတာ ဒီတောင်ဟာ ရှည်တယ်။ တောင်ပေါ်မှာ ပန်းခူးလို့ရတယ်။ ထင်းခုတ်လို့ရတယ်။ ပြီးတော့ တောင်ရေတွေ စိမ့်စီးတော့ ချောင်းရေတွေရတယ်။ ချိုးရေတွေ ရတယ်။ သောက်ရေတွေပါရတယ်။ ဒီလောက်ပဲ သိကြတယ်။ တောင်တစ်လုံးရွာမှာ ကားမရှိ၊ ဆိုင်ကယ်မရှိ၊ အသံချဲ့စက်မရှိ။ ဒါပေမယ့် တချို့တလေ အိမ်မှာတော့ နွားလည်းရှိတယ်။ တချို့တလေ အိမ်မှာတော့ ဘာမှမရှိ။ ဒါပေမယ့် ကိစ္စမရှိ။ တန်ဆာပလာတွေ မရှိပေမယ့် သူတို့မှာ လယ်ရှိတယ်။ ယာရှိတယ်။ အလုပ် ရှိကြတယ်။ တောင်တစ်လုံးရွာက လူတွေဟာ အလုပ်တော်တော်ကြီးစားကြတယ်။ မိုးလင်း တာနဲ့ လယ်အလုပ်၊ ကိုင်းအလုပ်တွေနဲ့ မအား ကြဘူး။ တချို့ကျတော့ တောင်ပေါ်မှာ ပန်းခူး၊ ထင်းခုတ်၊ ရလာတဲ့ ထင်းကိုမီးသွေးဖုတ် ကြတယ်။ ဒီမီးသွေးတွေကိုတော့ မြို့က ဖောက်သည်တွေက လာယူတယ်။ မီးသွေးဖို အလုပ်က ပင်ပန်းတော့ လူတိုင်းမလုပ်နိုင် ကြဘူး။ လုပ်နိုင်တဲ့လူက ချီးကျူးစရာပဲပေါ့။ မီးသွေးဖုတ်တဲ့သူအကြောင်း ပြောမယ်ဆိုရင် ကိုကျော့ခွန်းနဲ့ မစိန်ဖောတို့အကြောင်းကိုလည်း ပြောရဦးမှာပဲ။

မိုးလင်းတာနဲ့ ကိုကျော့ခွန်းက စားနဲ့ လွှဲကို ထမ်း၊ မစိန်ဖောကတော့ ထမင်း၊ ငါးပဲ၊ အချိုမှုန့်၊ ဆား၊ ငရုတ်သီးနဲ့ ရေတစ်ဘူးကို တောင်းတစ်လုံး ထဲမှာ ရောထည့်ပြီး ကိုကျော့ခွန်းနောက်သို့ လိုက်တယ်။ တောထဲကို ရောက်တာနဲ့ ကိုကျော့ခွန်းက သူ့ခွတ်မယ့်အပင်တွေကို အရင် မှတ်သားထားလိုက်တယ်။ မီးသွေးကောင်းမယ့် သစ်အမျိုးအစားကို လိုက်ရှာရတယ်။ ပြီးတော့ အရမ်းကြီးလွန်းတဲ့ အပင်တွေဆိုရင်လည်း သူတို့နှစ်ယောက်တည်းနဲ့ အဆင်မပြေဖြစ်နေ မှာမို့လို့ ကိုကျော့ခွန်းက အပင်ကိုသေချာရွေးယူ ရတယ်။ မှတ်ထားပြီးတဲ့အပင်ကို ကိုကျော့ခွန်း နဲ့ မစိန်ဖောတို့က လွန်ဖြတ်။ လှဲကျတဲ့အပင်ကို ကိုကျော့ခွန်းက ဖြောင့်တဲ့အပိုင်းဆိုရင် အဖြောင့် အတိုင်းထား။ ကောက်တဲ့အပိုင်းဆိုရင်တော့ ကိုကျော့ခွန်းက အပိုင်းလိုက် အပိုင်းလိုက် ခုတ်ဖြတ်လိုက်တယ်။ မစိန်ဖောက အဲဒီအပိုင်း တွေကို တစ်ပုံစီ စုပေးတယ်။ နေ့တစ်ဝက် ရောက်ရင် သူတို့ထမင်းစားကြတော့တယ်။ ပါလာတဲ့ ငပိ၊ အချိုမှုန့်၊ ဆား၊ ငရုတ်သီးကို မစိန်ဖောက ရောနှယ်လိုက်တယ်။ အဲဒီအချိန် ကိုကျော့ခွန်းက အနီးအနားရှိ တို့စရာတွေ ခူးထားပြီးသားပဲ။ ဒီလိုအမြဲလိုလို စားရပေမယ့် ကိုကျော့ခွန်းတို့အတွက် မမြန်တဲ့ရက်ဆိုတာ မရှိပါဘူး။ တစ်ခါတလေ အကြော်တစ်ခု နှစ်ခုပါလာရင်တော့ ဘယ်ပြောကောင်းတော့ မလဲ။ နေ့စောင်းမှ ကိုကျော့ခွန်းတို့ အိမ်ပြန် ရောက်တတ်တယ်။

ခုတ်ပြီးသားထင်းတွေကို ကိုကျော့ခွန်းက နိုင်သလောက် ထမ်းလာတယ်။ မနိုင်လည်း ထားခဲ့လိုက်တယ်။ နောက်မှ လာသလိုလိုက် တယ်။ ဘယ်သူမှမခိုးကြဘူး။ သစ်တောပွဲပွဲပွဲ လူပွဲပွဲတွေကို ကိုကျော့ခွန်းနားမလည်။ ကိုကျော့ခွန်းသိတာက တောင်တစ်လုံးရွာက လူတွေဟာ ကြီးစားတယ်။ ရိုးသားတယ်။ ဘုန်းကြီးကျောင်းလည်း မှန်တယ်။ တရား လည်း ထိုင်တယ်။

အိမ်မှာ ထင်းတွေလည်းနှစ်စီးစာရပြီ ဆိုတာနဲ့ ကိုကျော့ခွန်းတို့လင်မယား ထင်းခုတ် တာကိုရပ်လိုက်ပါတော့တယ်။ ဒါပေမယ့် အလုပ်မပျက်ကြသေးဘူး။

မီးသွေးဖုတ်ဖို့ကျန်သေးတယ်။ ကိုကျော့ခွန်း တို့ မီးသွေးဖိုဟာ ဖိုလတ်ပဲဖြစ်တဲ့အတွက်



ကိုကျော့ခွန်းနဲ့ မစိန်ဖောတို့ကပဲ ကိုယ်တိုင်လုပ် တယ်။ ဖိုထဲကို ထင်းသွင်းတဲ့အခါဆိုရင် ကိုကျော့ခွန်းက ဖိုထဲမှာနေ မစိန်ဖောက အပေါ် ကနေပြီး ထင်းကိုလှမ်းပေးရတယ်။ အတုံးကြီး တဲ့ ထင်းတွေဆိုရင် ကိုကျော့ခွန်းက အပေါ်တက် ပြီး ဝိုင်းမပေးတယ်။ မစိန်ဖောကိုလည်း အထင်သေးလို့မရဘူး။ မိန်းကလေးဆိုပေမယ့် ဒီအလုပ်ကိုလုပ်နေကျမို့ တော်ရုံဆီအလုံးဆို ထမ်းနိုင် မနိုင်တယ်။ ဖိုထဲမှာထင်းစီလို့ ပြည့်သွားပြီဆိုရင်တော့ ကိုကျော့ခွန်းက မီးမွှေး ပေါက်ကနေ လောင်စာတွေ သစ်ကိုင်းခြောက် တွေနဲ့ မီးမွှေးပြီး အထဲကထင်းတွေလောင် အောင် မီးထိုးရတယ်။ မီးအရှိန်ရလာတာနဲ့ ဖိုပိတ်လိုရပြီ။ ဖိုပိတ်လိုက်ပြီဆိုပေမယ့် မစိန်ဖောက နားရသေးတာမဟုတ်ဘူး။ အထဲက မီးအပူကြောင့် ဖိုကွဲမှာလည်း စိုးရသေး တယ်လေ။ ဒါကြောင့် မစိန်ဖောက တစ်ရက်ကို နှစ်ခါလောက် ဖိုကိုရှုံ့ရေနဲ့ ဖိုတစ်ခုလုံးနဲ့အောင် လိုက်ပတ်ပေးရတယ်။ ဒါမှ ဖိုအေးမှာကိုး။ ပြီးတော့ ဖိုပိတ်နေတဲ့ ကြားရက်အတွင်းမှာ ဖိုဘေးနားက မီးရှူပေါက်သေးသေးလေး တွေကို သတိထားရသေးတယ်။ အဲဒီအပေါက် ကနေ မီးခိုးထွက်တော့ဘူးဆိုရင် ဖိုအထဲမှာ မီးငြိမ်းသွားတာလား။ မီးခိုးထွက်ရင်လည်း မီးခိုးကိုသေချာကြည့်ရပြန်တယ်။ ဘာအရောင် လဲ။ အနီရောင်ဆို အထဲမှာ မီးပြင်းသေးတယ်။ အဝါရောင်ဆို နည်းနည်းတောက်ပြီ။ အပြာ အစိမ်းပြောင်းမယ်။ ဒီလိုနဲ့တစ်ပတ်ပြည့်လို့ မီးခိုးတိတ်သွားရင်မီးသွေးဖော်လို့ရပြီ။

ဖော်ပြီးတဲ့မီးသွေးကို ကိုကျော့ခွန်းတို့က မီးသွေးရုံမှာ လှောင်ထားရတယ်။ နှစ်လစာ လှောင်ထားမှထော်လာရုံတစ်ကားစာလောက် ရတယ်။ ဒီတော့မှမြို့ကမီးသွေးဖောက်သည်က ပေါ်လာတတ်တယ်။ အဲဒီထော်လာရုံသမား တောင် ရွာကို ခဏခဏဆန်လာဝယ်တဲ့ ဆန်ကုန်သည် ဦးတိုးက ဆက်သွယ်ပေးလို့ ကိုကျော့ခွန်းတို့ဟန်ကျနေတာပေါ့။ ထော်လာရုံ တစ်ကားစာမီးသွေးဆိုရင် ကိုကျော့ခွန်းတို့ ငွေငါးထောင်ရတယ်။ ငွေငါးထောင်ရတာ တန်လား မတန်ဘူးလားဆိုတာ ကိုကျော့ခွန်း မသိ။ ဒါပေမယ့်သေချာတာက ဒီငွေငါးထောင်က သူတို့အတွက်များတယ်။ ထော်လာရုံကားကို သူတို့ ကျေးဇူးတင်မိတာတော့ အမှန်ပဲ။

ဒီလိုမီးသွေးဖို အလုပ်ကို ကိုကျော့ခွန်းတို့ လုပ်လာခဲ့တာ အိမ်ထောင်သက် ငါးနှစ်တောင် ရှိပြီ။ မစိန်ဖောက တစ်ခါတလေ အိမ်မှာ နားသေးတယ်။ ကိုကျော့ခွန်းကတော့ တစ်ရက် တလေမှ မလုပ်ရင် များချင်သလိုလိုနဲ့။ ဘယ်သူ့အကြောင်းကိုမှ ကိုကျော့ခွန်းစိတ်ဝင် စားလို့ မအားဘူး။

တစ်ညတော့ မစိန်ဖောက "ရှင်ချောင်းနားက သတင်းကြားပြီးပြီလား" "ဘာသတင်းလဲစိန်ဖော ငါမကြားမိပါဘူး" "တွေ့လား ရှင်ကို ကျွန်မပြောပါတယ် ရွာကအကြောင်းတွေလည်း စိတ်ဝင်စားပါဦးလို့" "ကဲ ပြောစမ်းပါကွာ ချောင်းနားမှာ ဘာဖြစ်နေလို့လဲ" "ချောင်းနားက မအေးကြည့်ရဲ့အိမ်လေ သူ့သားအငယ်ကောင်ဆုံးသွားလို့တဲ့" "ဟင်...ဘယ်လိုဖြစ်ပြီးဆုံးသွားတာလဲ စိန်ဖော" "ဝမ်းလျှော့လို့တဲ့" "ဟာ..."

ကိုကျော့ခွန်း စိတ်မကောင်းဖြစ်သွားတယ်။ ခေါင်းတစ်ချက် ခါလိုက်တယ်။ ပြီးတော့ မစိန်ဖောက ဆက်ပြောတယ်။ "မအေးကြည့်ကို ကျွန်မသိပ်သနားတာပဲ။ သူလည်း ကျွန်မလို ခံစားရမှာပဲနော်...။ ကိုကျော့ခွန်းရေ ကျွန်မသားကို ကျွန်မသိပ်လွမ်း တာပဲ" မစိန်ဖောက ပြောရင်းနဲ့ မျက်ရည်တစ်စက် နှစ်စက်ကျလာတယ်။ "ငိုမနေပါနဲ့ စိန်ဖောရာ ငိုနေလည်း ဘာထူးမှာလဲ။ ကဲ ငါအိပ်တော့မယ်။ မနက်ဖြန် တောထဲသွားရဦးမယ်"

ကိုကျော့ခွန်းက မစိန်ဖောစကားကို ဖြတ်ပြီး ဘုရားစင်အောက်မှာ လှဲချလိုက်တယ်။ တကယ်တော့ မစိန်ဖောနဲ့ စကားဆက်ပြောရင် မစိန်ဖော ပိုဝမ်းနည်းမှာစိုးလို့ ကိုကျော့ခွန်း စကားဖြတ်လိုက်တာဖြစ်တယ်။ ကိုကျော့ခွန်း လည်း သားနဲ့ပတ်သက်ပြီး ရင်ထဲမှာမချီအောင် ခံစားနေရပါတယ်။ တစ်ခါတလေတောင် သားနဲ့အတူရှိခဲ့တဲ့ အရင်တုန်းကနေတွေ့ကို ကိုကျော့ခွန်းပြန်တမ်းတနေမိတယ်။ အရင်တုန်း ဆိုတာ ကိုကျော့ခွန်းနဲ့ မစိန်ဖော ညားပြီး တစ်နှစ်ကြာတုန်းကပေါ့။ မစိန်ဖော ဖိုကိုကြီး

တယ်။ အဲဒီကိုယ်ဝန်က မအောင်ဘူး။ ပျက်ကျ သွားတယ်။ နောက်ကိုယ်ဝန်ရလာတော့ သားလေးကိုမွေးတယ်။ မစိန်ဖောတို့ပျော်လိုက် ကြတာများ ဆိုလိုက် ကလိုက်နဲ့။ ကိုကျော့ခွန်း လည်း ဆင်ဖြစ်လိုက် မြင်းဖြစ်လိုက်နဲ့ သားပျော်အောင် တစ်မျိုးပြီးတစ်မျိုး ဖန်တီး နေရတယ်။ ဒါပေမယ့် မကြာဘူး။ သုံးနှစ်ပဲ ကြာတယ်။ ကိုကျော့ခွန်းတို့ရဲ့သားဟာ ဝမ်းလျှောရောဂါဖြစ်ပါလေရော။ ဒီနေရာမှာ တောင်တစ်လုံးရွာမှာ တိုင်းရင်းဆေးဆရာ ဦးလေးပုဆိုတာရှိတယ်။ ဦးလေးပုမှာ ဆေးရည် ရှိတယ် ဆေးမြစ်ရှိတယ်။ တိုင်းရင်းဆေးထုပ်တွေ နည်းနည်းရှိတယ်။ ရောဂါတိုင်းကို ဦးလေးပု မကုနိုင်ပေမယ့် ရသလောက်တော့ ကုပေးတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း ရွာက လူတွေဟာ တစ်ခုခုဆို ဦးလေးပုဆီ ပြေးသွားရတယ်။ ဒီတော့ အခု မစိန်ဖောမယာလည်း ဦးလေးပုဆီက ဆေးထုပ် ကိုရလာပြီး သူ့သားကိုတိုက်လိုက်တယ်။

ကိုကျော့ခွန်းကလည်း သူငယ်ငယ်တုန်းက သူ့အဖေ ပြောပြဖူးတဲ့ ဆေးနည်းတွေကို လုပ်တယ်။ သရက်ခေါက် မာလကာခေါက် တွေကိုပြုတ်။ ပြုတ်လို့ရတဲ့ အရည်တွေကို ဦးလေးပုဆေးတွေနဲ့ ရောတိုက်။ ပြီးတော့ အဲဒီအခေါက်ပြုတ်ရည်ကို ပေးချိုး။ ဒီနည်းက ကိုကျော့ခွန်းငယ်ငယ်ကတည်းက တစ်ရွာလုံး သုံးလာတဲ့နည်းဖြစ်တယ်။ ကိုကျော့ခွန်းနဲ့ မစိန်ဖော အလောက်ကြီးစားပေးမယ့် သူတို့ရဲ့ သားက အန်တုန်းပဲ။ ဝမ်းလျှောတာလည်း မရပ်ဘူး။ ပြီးတော့ ဆုံးသွားတယ်။ ကိုကျော့ခွန်း မျက်ရည်ကျခဲ့တယ်။ မစိန်ဖော ရူးမတတ် ငိုခဲ့ရတယ်။ ဒါပေမယ့် ကိုကျော့ခွန်းတို့မတတ်နိုင်။ ကံကဲ့ပဲ အပြစ်တင်ရမလား။ ရွာကဲ့ပဲအပြစ်တင် မလား။ ကိုကျော့ခွန်းတို့ရွာဟာ ဒီရောဂါကြောင့် ကလေးတွေသေပေါင်းလည်း မနည်းတော့ဘူး။ ရွာမှာ သင်္ချိုင်းနှစ်ခုတောင် ထားနေရတယ်။ ကလေးသင်္ချိုင်း။ လူကြီးသင်္ချိုင်းတဲ့။

ကိုကျော့ခွန်း ငယ်ငယ်တုန်းကလည်း တစ်အိမ်လုံး ဝက်သက်ရောဂါ ဖြစ်တယ်။ ကိုကျော့ခွန်း အစ်မနှစ်ယောက် ဆုံးသွားတယ်။ ကိုကျော့ခွန်းတောင် ကံကောင်းလို့ အသက်ရှင် လာခဲ့တယ်။

ဘုရားစင်အောက်မှာ ကိုကျော့ခွန်းလှဲချတာ ကြာပေမယ့် သူ့အိမ်မပျော်သေးဘူး။ သူ့စဉ်းစား နေပြန်တယ်။ ငါတို့ရွာဟာ ဘာကြောင့် လူအဲဒီလောက် သေရလဲ။ ဒီရောဂါတွေကို ပျောက်အောင်ကုဖို့ ဘာကြောင့်ဆေးမရှိ ရတာလဲ။ ဆေးခန်းမရှိရတာလဲ။ ဆေးဆရာ မရှိရတာလဲ။ ဒီရွာကလူတွေ ဘာကြောင့် ဆေးဆရာ မဖြစ်ကြတာလဲ။ ဘာဖြစ်လို့ ဆေးဆရာတွေ မွေးထုတ်ပေးဖို့ စာသင်ကျောင်း မရှိရတာလဲ။ ကိုကျော့ခွန်းရဲ့ အတွေးတွေက ခမ်းနားနေပေမယ့် သူကိုယ်၌ကလည်း ဘာမှ မလုပ်နိုင်ခဲ့ဘူး။ ကံကဲ့ပဲယုံခဲ့ရတယ်။

နောက်တစ်နေ့ မနက်ရောက်တော့ ထုံးစံ အတိုင်း ကိုကျော့ခွန်းတို့လင်မယား တောထဲကို သွားကြပြန်တယ်။ ထုံးစံအတိုင်းထက်ပိုတာက ဒီနေ့ခုတ်ရမယ့်အပင်နေရာက အရင်နေ့တွေ လောက် မလွယ်ဘူး။ ချဲ့တွေများတယ် ခါချည် ကောင်တွေများတယ် တောင်ပိုတွေလည်း များတယ်။ တောထဲကို ကိုကျော့ခွန်းတို့ရောက်ပြီ။ မစိန်ဖောက ရွက်လာတဲ့တောင်းကို အရိပ် ကောင်းတဲ့ သရက်ပင်ကြီးတစ်ပင်အောက်မှာ ချထားလိုက်တယ်။ ပြီးတဲ့နောက် သူတို့ လုပ်ငန်းစတော့တယ်။

ကိုကျော့ခွန်းက ချဲ့တွေရှုပ်နေတဲ့သစ်ပင် အနီးအနားကို အရင်ရှင်းလိုက်တယ်။ ပြီးတော့ ဓားနဲ့ခုတ်လို့ရမယ့် အပင်သေးတွေကိုအရင် ခုတ်တယ်။ မစိန်ဖောကလည်း ထုံးစံအတိုင်း ကိုကျော့ခွန်းခုတ်ပြီးတာနဲ့ သပ်သပ်ရပ်ရပ်ပေး ပြီးသားပဲ။ နေက သရက်ပင်အပေါ်တည့်တည့် ရောက်နေပြီဖြစ်တဲ့အတွက် ကိုကျော့ခွန်းတို့ ထမင်းစားကြတော့တယ်။ ငါးပဲ၊ အချိုမှုန့်၊ ငရုတ်သီးကို သစ်ပင်ခုတ်နေရာက ရလာတဲ့ ခါချည်ကောင်တွေနဲ့ ရောနယ်လိုက်ပြီး

စားလိုက်တယ်။ အရင်တစ်ခေါက်ကထက် ပိုစားကောင်းတယ်လို့ ကိုကျော့ခွန်းက မစိန်ဖော ကို ပြောတယ်။ ပြီးတာနဲ့ ခဏနား။ ပြီးတော့ မစိန်ဖောက သူ့တွေ့ထားတဲ့သပြေပင် တစ်ပင် အနားသို့ သွားလိုက်တယ်။ အဲဒီအချိန်မှာ မစိန်ဖောဆီကနေ ကိုကျော့ခွန်းကြားလိုက်ရတဲ့ အသံကတော့

"အား....." အသံကြားတာနဲ့ ကိုကျော့ခွန်းလည်း မစိန်ဖောဆီပြေးသွားပါတော့တယ်။ "စိန်ဖော...နင်ဘာဖြစ်လို့လဲ" "ကိုကျော့ခွန်း...မြေဟောက် မြေဟောက် ကျွန်မကို ကိုက်သွားတာ" "ဪ... ဖြစ်ရလေ စိန်ဖောရယ် နင့်ခြေထောက် ငြိမ်ငြိမ်ထားပါ ကြားလား ငါစည်းပေးမယ်"

မစိန်ဖောခြေထောက်ကို ကိုကျော့ခွန်းက သူ့အင်္ကျီနဲ့ စည်းပေးလိုက်တယ်။ "စိတ်မပူပါနဲ့ စိန်ဖောရာ နင့်ဘေးနားမှာ ငါတစ်ယောက်လုံးရှိပါတယ်ဟာ" စိတ်မပူပါနဲ့လို့ပြောရပေမယ့် ကိုကျော့ခွန်း စိတ်ထဲမှာလည်း မတည်မငြိမ်ဖြစ်နေရပြီ။ ပြီးတာနဲ့ မစိန်ဖောကို သူ့ပွေ့ချိုလိုက်တယ်။ မျက်လုံးဖွင့်တစ်ချက် ပိတ်တစ်လှည့် ဖြစ်နေတဲ့ မစိန်ဖောကို ကိုကျော့ခွန်းချီလာတယ်။ သစ်တောထဲကနေ မလွတ်မြောက်သေးဘူး။ ဒီသစ်တောကို အိမ်ကနေလမ်းလျှောက်လာရင် တစ်နာရီလောက်လျှောက်ရတယ်။ အဲဒီတုန်း က သွက်သွက်လက်လက်လျှောက်လို့ရသေး တယ်။ အခုမှာက ကိုကျော့ခွန်းမယာ မစိန်ဖော ရဲ့ ကိုယ်အလေးချိန်ကြောင့် ဒယ်ဒယ်လို့လှ လျှောက်နေရတယ်။ နေကလည်း အတော် ကျပြီ။ ကိုကျော့ခွန်း စိတ်ဓာတ်မကျသေးဘူး။ "ကိုကျော့ခွန်း... ရွာမရောက်သေးဘူး လားဟင်"

"အားတင်းထားပါ စိန်ဖောရာ ဦးလေးပု ဆီရောက်ရင် ကောင်းသွားမှာပါနော် နော် စိန်ဖော" ဦးလေးပုဆီ ရောက်တော့မှာပါလို့ ကိုကျော့ခွန်းက ပြောလိုက်ပေမယ့် တကယ် တကယ်တော့ အခုမှတော့အုပ်ထဲကနေ ကျော်လာတယ်။ ရွာရောက်ဖို့လိုသေးတယ်။ ကိုကျော့ခွန်း မြေလှမ်းမရဘဲ မစိန်ဖောကို ချီလာတယ်။ ဖိနပ်တောင်မှ ဘယ်နားမှာ ချန်ထားခဲ့မှန်း သူမသိတော့ဘူး။ "ကိုကျော့ခွန်းရယ် ကျွန်မသေရတော့မယ်" "နိမိတ်မရှိတဲ့စကား မပြောပါနဲ့ဟာ နင့် ဘေးနားမှာ ငါတစ်ယောက်လုံးရှိပါတယ် ကြားလား စိန်ဖော"

ကိုကျော့ခွန်းက အားတင်းထားပါလို့ ပြောရပေမယ့် သူကိုယ်၌မှာတော့ အားပျက် ကြီးပျက်တော့မယ်ဆိုတာ သူ့ကိုယ်သူ သိနေ တယ်။ သူ့ဘေးမှာ ကံဆိုတဲ့အရာမရှိမှာ ကိုလည်း သူ့တွေးပူနေမိတယ်။

ရွာကို ကိုကျော့ခွန်းလှမ်းမြင်ရပြီ။ "စိန်ဖော ရွာရောက်ပြီဟာ .....စိန်ဖော စိန်ဖော... ဟင် ခေါ်လို့လည်း မရတော့ပါလား စိန်ဖော"

ခေါ်လို့မရတော့တဲ့ မစိန်ဖောကို ကိုကျော့ခွန်း အခါခါခေါ်နေမိတယ်။ နောက်ဆုံးတော့ မစိန်ဖောကို လူကြီး သင်္ချိုင်းမှာ မြေမြှုပ်လိုက်ရတယ်။ နှစ်နှစ်ဆယ်ကြာတဲ့အခါ တောင်တစ်လုံး ရွာလေးမှာ ဆိုင်ကယ်တစ်စီး နှစ်စီးရှိပြီ။ စက်ဘီးတွေလည်း ရှိပြီ။ မူလတန်းကျောင်းမှာ စာသင်တဲ့ အသံတွေလည်း ကိုကျော့ခွန်းကြား နေရပြီ။ ကျန်းမာရေးဌာနမှာ သားဖွားဆရာမက မီးဖွားပေးနေပြီ။ ကလေးတွေကို ဝက်သက် ကာကွယ်ဆေးတွေ ထိုးပေးနေပြီ။ ဒီအချိန်မှာ ကိုကျော့ခွန်းရဲ့ ခမ်းနားတဲ့အတွေးထဲက မေးခွန်း တွေဟာ အဖြေရှိကုန်ပြီ။ ဒါပေမယ့် ကိုကျော့ခွန်း သိပ်ချစ်ရတဲ့ သူ့သားနဲ့ မယားမရှိတော့ဘူး။ အဲဒီ ခမ်းနားတဲ့အဖြေတွေဟာ ကိုကျော့ခွန်း အတွက် နောက်ကျသွားခဲ့ပြီ။

## မျိုးဆက်သစ်ကလောင်ရှင်များ၏ သီတင်းကျွတ်လရာသီအတွက် ရေးဖွဲ့သော ကဗျာများ

### တူယှဉ်ဆင်နွှဲ မီးထွန်းပွဲ

မိုးလေကင်းလွတ် တူရာသီ  
 သီတင်းကျွတ်လေပြီ။  
 ထက်ဝဠာဆီ တိမ်စင်ကင်း  
 ကောင်းကင်ယံကရှင်း။  
 အရောင်အဆင်း စုံလင်စွာ  
 လှပ ဖြူ နီ ပြာ။  
 ကြာမျိုး ငါးဖြာ ဖူးပွင့်ကြ  
 ထူးမြတ်ရာသီလှ။  
 ဘိုးဘွား မိဘ မြတ်ဆရာ  
 ကန်တော့ကြလေတာ။  
 မွန်မြတ်လှစွာ ဦးနှိမ်ချိုး  
 ဝပ်တွားလို့ ရှိခိုး။  
 ဆီမီးအမျိုးမျိုး ထွန်းညှိကာ  
 မြန်မာ့ တို့ ရိုးရာ။  
 တာဝတိံသာ နတ်ပြည်မှ  
 ဘုရားလှပြည်ကြွ။  
 သီတင်းကျွတ်ည လပြည့်ချိန်  
 ဆီမီးများကထိန်။  
 တိုင်း မြို့ ပြည် ရွာ ထွန်းညှိကြ  
 ထူးမြတ်ပွဲတော်လှ။

ဖယောင်းတိုင်(မလှိုင်)

### အခါ သီတင်းကျွတ်

တူရာသီ သီတင်းကျွတ်မို့  
 ဝင်းမွတ်သည့် ထက်ကောင်းကင်  
 မိုးသားကင်းစင်။  
 ငွေလမင်း တောက်ပရွှင်  
 ကြယ်စုံလင် ဝန်းရံခ။  
 ဘုရားကျောင်းကန် ဆီမီးထွန်း  
 တင့်ရွန်းသည့်ည။  
 ထိုချိန်ခါ သမယ  
 ဆောက်တည်ကြ အကျင့်သီ  
 စိတ်ထားရွှင်ကြည်။  
 နှလုံးသားထဲ ဘုရားတည်  
 ပွားများမည်ကွဲ့ ဘာဝနာတရား။  
 ဝဲဩဇာ သံသရာမှာ  
 အပါယ်လေးဖြာ တံခါးပိတ်ဖို့  
 (အို သူတော်ကောင်းတို့ရေ)  
 အေးရိပ်ခိုနား။

နေသွေးသစ်(မုံရွာ)

### တူရာသီ တေးသံများ

တူရာသီ ဖြူပြာညီ  
 စီတန်းကာ မီးထွန်းပွဲ။  
 ကြာမျိုးစုံ သင်းရနံ့  
 ပျံ့လွင့်လေထဲ။  
 တူရာသီ ဆောင်းအဝင်  
 မြူယှဉ်ကာ မသဲကွဲ။  
 စပါးပင် ထကြွမြူး  
 ဖူးမှည့်ဝင်းခဲ။  
 တူရာသီ ကောက်ဦးပေါ်  
 ပျော်နေပေါ့ ငွေရွှင်ဆဲ။  
 ဆွမ်းတော်တင် ကောက်ဦးကပ်  
 လမြတ်ရင်ထဲ။  
 တူရာသီ သီတင်းကျွတ်  
 ကင်းလွတ်ဝင်းပ တိမ်တွေနည်း။  
 ဓမ္မစကြာ တရားလွမ်းခြုံ  
 သင်းထုံမွှေး ဆဲ။  
 တူရာသီ ဝါကျွတ်ချိန်  
 ဘိုးဘွားအိမ် ကန်တော့မြဲ။  
 စတုဒိသာ မဏ္ဍပ်များမှာ  
 စားကြမယ် ဆွဲ။

ချစ်ချစ်(ဟုမ္မလင်း)

### သီတင်းကျွတ်လ

ကြာပန်းလှလှ ပွင့်လေပြီ  
 သီတင်းကျွတ်လ တူရာသီ။  
 စုပေါင်းညီညာ ဆင်ကာနွဲ့  
 ဆီမီးရောင်စုံ မြင်းမိုရ်ပွဲ။  
 မိုးလေစဲလို့ ဝန်းကျင်သာ  
 ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲ မြို့အနှံ့ရွာ။  
 ကုသိုလ်ဒါန ပြုလေကြ  
 ဒိုးပတ်သံသာ တေးချိုမြဲ။  
 ဝါလကင်းလွတ် လှပန်းချီ  
 ရိုးရာဓလေ့ စုံစုံညီ။  
 လက်အုပ်ချီကာ ရိုကျိုးလှ  
 ဘိုးဘွား၊ မိဘကို ကန်တော့ကြ။  
 တာဝတိံသာမှ မြန်းကြွလာ  
 မြတ်ဗုဒ္ဓကို ရည်မှန်းကာ။  
 သည်ချိန်သည်ခါ ဦးနှိမ်ချ  
 ဆီမီးရောင်စုံ ပူဇော်ကြ။  
 ပျော်ကြရွှင်ကြ သီတင်းကျွတ်လ။

ကျော်စိုးရှိန်(ကျောင်းရွာ)

### သီတင်းကျွတ်ည

#### သာယာစွာ

ကောင်းကင်ကြီးက ထိန်ထိန်သာ  
 သီတင်းကျွတ်ရဲ့လပြည့်မှာ။  
 တိမ်ဖြူတွေဟာ ခပ်ပါးပါး  
 လေနှင့်အတူပျံလွင့်သွား။  
 တို့များတောရွာ ကျေးလက်မှာ  
 ဆီမီးတွေများ ထွန်းကြတာ။  
 အိမ်တိုင်းမှာကွယ် ပူဇော်ထား  
 ကုသိုလ်ကောင်းမှု ထပ်ဆင့်ပွား။  
 တရားသံများ ရွတ်လို့နော်  
 ရွာဦးကျောင်းက ကုသိုလ်တော်။  
 ပျော်ရွှင်လို့လာ ရွာသားများ  
 နိဗ္ဗာန်ဈေးမှာ အစုံစား။  
 စေတီသို့လှမ်း လူငယ်တွေ  
 ဆီမီးများလည်း ကပ်လှပေ။  
 ဘုန်းတော်ကြီးတွေ တရားပေး  
 တောရွာဓလေ့ မွန်မြတ်သေး။  
 ဟိုးရှေးရှေးက စခဲ့တာ  
 သီတင်းကျွတ်ည ဆီမီးဖြာ။  
 ပျော်ရွှင်ဖွယ်ရာ မြဲဖြတ်သန်း  
 ကုသိုလ်ဒါန ဆက်ပွင့်လန်း  
 တာဝတိံသာနတ်ဘုံနန်း။ ။

မောင်လင်းကို( ပညာရေး)

### သီတင်းကျွတ်တော့မည်

ဝါလကင်းလွတ်  
 သီတင်းကျွတ်  
 ဆင်းထွတ်မင်္ဂလာ ရှိပါစေ။  
 ကြံစည်တိုင်းအောင်  
 မဆိုင်းနောင်  
 ထွန်းပြောင်ဂုဏ်ရှိန် တိုးပါစေ။  
 ကျက်သရေသတင်း  
 တက်နေလင်း  
 မယွင်းထာဝရ ပြည့်စုံစေ။  
 ဘေးပေါင်းရန်စွယ်  
 အန္တရာယ်  
 ကြံရွယ်တိုင်းလည်း  
 ပြီးမြောက်စေ။  
 အောင်ခြင်းနိမိတ်  
 ဆောင်နှင်းတိတ်  
 ယိုဖိတ်သူငါ လန်းဖြာစေ။

ကိုရင်ဩ (တန့်ဆည်)

## သီတင်းကျွတ် လရာသီ

တူရာသီ သီတင်းကျွတ်  
 ကင်းလွတ်ပေါ့ မိုးလေ။  
 ကောင်းကင်မှာ  
 ရောင်ခြည်ထွန်းလို့  
 ရွန်းပသာနေ။  
 စပါးခင်း စိမ်းရောင်ဝေ  
 သည်မိုးမြေ အလှထူး။  
 ဆောင်းခြေရာ ခပ်ဖွဖွ  
 ကျဆင်းကွန့်မြူး။  
 စုံတောမြိုင် ဂနိုင်တွင်း  
 ပန်းစုံသင်း ရနံ့ဖြာ။  
 ကျေးငှက်တွေ ရွှင်ပျော်မြူး  
 ထူးတဲ့ချိန်ခါ။  
 လေပြည်က ဆော့သွေးလာ  
 တိမ်နီပြာ လှအဆင်း။  
 အသဝနီ  
 ကြယ်တောက်လျှမ်းလို့  
 ပန်းရွှေကြာသင်း။  
 ဝတီမှာ အမြိုက်ဆေး  
 တိုက်ကျွေးခဲ့ မိမာတာ။  
 အဘိဓမ္မာ မြတ်တရား  
 ဟောကြားခဲ့ရာ။  
 ဝါကျွတ်လ လှပြည်ရွာ  
 မြန်းကြွလာ စောဗုဒ္ဓ။  
 ညိုစည်ကာ  
 တို့ပြည်ရွာ မီးရောင်ရွန်းလျက်  
 ထွန်းပူဇော်ကြ။

ဖြူဖြူစုလွင်(ပညာရေး)

### သီတင်းကျွတ်ပွဲတော်

တူရာသီ သီတင်းကျွတ်  
 မိုးလေလွတ် ဆောင်းအဝင်။  
 ကြာမျိုးစုံ ဝေဆာပွင့်  
 ထူးတင့်လျက်ပင်။  
 ဆီမီးတို့ ရောင်စုံဆင်  
 ညချမ်းတွင် ပူဇော်ကြ။  
 ဘိုးဘွားတွေ ကန်တော့ကြလို့  
 ဝန်ချနေ အပြစ်များကိုဖြင့်  
 မြတ်တရား အဘိဓမ္မာကိုလည်း  
 နာကြားကာ ကုသိုလ်ပြုကြတယ်  
 ကောင်းမှုဝေမျှ။

နှင်းစက်(ရွှေကြို့)

**ရန်ကင်း** **ဖုန်း** **သံလွင်**

**အောင် (ဆေးသုတ်အဖွဲ့)**

Unitex = 200-250 ၁၈၀ ယာယီလည်

Orient = 300-350 ပစ္စည်း+လက်မေးပြီးအစီအစဉ်

Premier = 350-400

ရေခဲဆေး-ဆီဆေး-ဖော်လစ်စီတိုင်းကုသဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။

**09-420118663**

**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သုတေသနနှင့်တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဦးစီးဌာန အတွက် အသုံးပြုမည့် အောက်ဖော်ပြပါ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာများအား မြန်မာ့ကွပ်ကဲရေး ဝယ်ယူလိုပါမည့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းရန် ဖိတ်ခေါ်ပါသည်-

၂။ သုတေသနလုပ်ငန်းဆိုင်ရာပစ္စည်းများ (၁၀၉) မျိုး

၃။ ရုံးသုံးစက်ပစ္စည်းများ (၂၃) မျိုး

၄။ ပရိဘောဂပစ္စည်းများ (၃၂) မျိုး

၅။ နည်းပညာဆိုင်ရာစာအုပ်များ (၃၀) အုပ်

၂။ တင်ဒါစက်ပစ္စည်းအသေးစိတ်အား (က)သုတေသနနှင့်တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဦးစီးဌာန၊ အမှတ်(၆)၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ (ရန်ကုန်)၊ (ခ)စီမံခန့်ခွဲရေးဌာန၊ သုတေသနဌာန (ကျောက်ဆည်)၊ (ဂ)အထူးမြို့စွမ်းအင်ဌာန (နေပြည်တော်) ရှိ ကြော်ငြာသင်ပုန်းတွင် ကြော်ငြာထားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်ရက်

၄။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်ရက်

၅။ တင်ဒါပုံစံဝယ်ယူ/တင်သွင်းနိုင်မည့်နေရာများ

၆။ ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း

၁၆-၁၀-၂၀၁၉ ရက်မှ ၁၅-၁၁-၂၀၁၉ ရက်အထိ

၁၆-၁၀-၂၀၁၉ ရက်မှ ၁၆-၁၁-၂၀၁၉ ရက်အထိ

သုတေသနနှင့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဦးစီးဌာန၊ (ရန်ကုန်) စီမံခန့်ခွဲရေးဌာန၊ သုတေသနဌာန (ကျောက်ဆည်) အထူးမြို့စွမ်းအင်ဌာန၊ ရုံးအမှတ် (၂၃) (နေပြည်တော်)

သုတေသနနှင့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဦးစီးဌာန၊ (ရန်ကုန်) ဖုန်း-၀၁-၆၆၂၅၅၊ ၀၁-၆၆၅၅၉၂၊ ၀၁-၆၅၅၆၀၀

စီမံခန့်ခွဲရေးဌာန (ကျောက်ဆည်) ၀၆၆-၅၀၅၀၈၊ ၀၆၆-၅၀၅၀၉၊ ၀၆၆-၅၀၅၀၇

အထူးမြို့စွမ်းအင်ဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၂၃) (နေပြည်တော်) ၀၆၆-၃၄၄၄၅၀၁၊ ၀၆၆-၃၄၄၄၅၀၂

**တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့်စီစဉ်ရေးကော်မတီ**  
သုတေသနနှင့်တီထွင်ဆန်းသစ်မှုဦးစီးဌာန

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်**

**ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန**

**ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန**

**ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး**

**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနအောက်ရှိ မြို့နယ် (၁၁)မြို့နယ်တွင် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေ/တိုင်းဒေသကြီး ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးလက်ကွန်ကရစ်လမ်း၊ ကျောက်ချောင်းလမ်း၊ ဂပ်လမ်း၊ မြေသားလမ်း၊ ကွန်ကရစ်တံတား၊ BoxCulvert၊ မြေထိန်းရုံလုပ်ငန်းများအား မြန်မာနိုင်ငံသားလုပ်ငန်းရှင်များထံမှ မြန်မာ့ကွပ်ကဲရေး အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးတွင် အောက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ရောင်းချသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

(က) တင်ဒါလျှောက်လွှာ - ၁၆-၁၀-၂၀၁၉ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) စတင်ရောင်းချမည့်ရက်

(ခ) တင်ဒါခေါ်ယူခံယူရမည့်ရက် - ၁၅-၁၁-၂၀၁၉ရက်(သောကြာနေ့) (၁၆:၀၀) နာရီအထိ

(ဂ) တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်နေရာ - ညွှန်ကြားရေးမှူး (မြို့ပြ)ရုံး၊ ရဲတပ်စခန်းတိုက်၊ Pent House (C) ပန်းလှိုင်လမ်း၊ ကြည့်မြင်တိုင် မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

၃။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များနှင့် တင်ဒါလျှောက်လွှာများအား ညွှန်ကြားရေးမှူး (မြို့ပြ)ရုံး၊ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကြည့်မြင်တိုင် မြို့နယ်တွင် လာရောက်ကြည့်ရှုခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဖုန်း-၀၁-၅၀၈၃၀၅၊ ၀၁-၅၀၈၃၀၅ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

**တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့်စီစဉ်ရေးကော်မတီ**

**လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန**

**မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း**

**မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးမြို့**

**(အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)**

၁။ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း မြို့နယ်အသီးသီးတွင် ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အောက်ဖော်ပြပါ လုပ်ငန်းများအားတင်ဒါခေါ်ယူလိုပါသည်-

စဉ်	တင်ဒါအမှတ်	လုပ်ငန်းအမည်
(က)	1-5(T)/MESC/2019-2020	33kV Switch Bay (၁)စုံတည်ဆောက်ရန် ပစ္စည်းများဝယ်ယူခြင်း (1 Lot)
(ခ)	2-31 To 2-33(T)/MESC/2019-2020	၁၁ကေစီ SAC လိုင်း၊ ၁၁/၀.၄ကေစီ ထရန်စဖော်မာများနှင့် ၄၀၀ ဗို့ ABC လိုင်း တည်ဆောက်ခြင်း (ပစ္စည်း+လုပ်အား)

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို ၁၀-၁၀-၂၀၁၉ရက်တွင် စတင်ရောင်းချမည်ဖြစ်ပြီး ၁၃-၁၁-၂၀၁၉ရက် ၁၄:၀၀နာရီတွင် တင်ဒါပုံစံပေးပို့ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ တင်ဒါပုံစံနှင့်အချက်အလက်များကို Web Portal (www.moe.gov.mm) ၌ အသေးစိတ်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

၃။ တင်ဒါစီစစ်ရွေးချယ်မည့်ရက်အား ထပ်မံကြေညာခြင်းဖြစ်ပါမည်။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ပါလိပ်စာတွင် လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

**တင်ဒါကော်မတီ**

မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း(ရုံးချုပ်)  
၂၇ လမ်း၊ ၇၇၇၇ကြမ်း၊ မန္တလေးမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၂၄၀၆၉၁၂

**အမြန်ငှားမည်**

ပဲခူးမြို့၏ အချက်အချာကျသော ရွှေမော်ခေတ်ဘုရားလမ်းပေါ်ရှိ ပေ(၂၀) x ပေ(၈၀)အကျယ်ရှိ ၄ ထပ်ခွဲတိုက်မှ ပထမထပ်နှင့် တတိယထပ် အမြန်ငှားမည်။

**Ph:09-5300103,09-5030645**

**စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန**

**မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်**

**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ (Open Tender) ခေါ်ယူခြင်း**

၁။ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်၏ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်မည့် စာရင်းကိရိယာတိုက်ခေါင်း (၇၀'x၄၀') Steel Structure(၃)ထပ်ဆောင် ဆောက်လုပ်ခြင်း တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းအတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ တင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

၂။ ဆောက်လုပ်မည့်ပုံစံ၊ စည်းကမ်းချက်များနှင့် တင်ဒါလျှောက်လွှာတို့ကို (၁၃-၁၀-၂၀၁၉) ရက်နေ့မှစ၍ စတင်ရောင်းချမည်ဖြစ်ပြီး (၁၂-၁၁-၂၀၁၉)ရက် နေ့ (၁၆:၀၀)နာရီတွင် တင်ဒါပုံစံခံယူရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်(ရုံးချုပ်)၊ စီမံခန့်ခွဲရေးဌာနခွဲ၊ ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းဌာနစီမံခန့်ခွဲရေးဌာန၊ ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၂၀၁၀၊ ၀၆၇-၃၄၂၀၁၁ သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

**တင်ဒါကော်မတီ**  
**မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်**

**စိန်နှင့်မြေမှု ရာပရီဘောဂ ကုမ္ပဏီတွင် Electronics ပစ္စည်းများရောင်းချရန် အောက်ပါနေရာများတွင်ဝန်ထမ်းများအလိုရှိသည်။**

(1) General Manager - ကျား (၁)ဦး  
- Engineer / B.E (EP or EC)  
- English 4 skills  
- Computer DTP , internet & email  
- တရုတ်စကားကျွမ်းကျင်သူ ဦးစားပေးမည်ယခုလိုလုပ်ငန်းမျိုးတွင် အနည်းဆုံး (၃)နှစ်လုပ်ကိုင်ဖူးသူဖြစ်ရမည်။

(2) Accounting Staff - မ (၂)ဦး  
- LCCI Level (3) or MYOB  
- Computer DTP , internet & email  
- ယခုလိုလုပ်ငန်းမျိုးတွင် အနည်းဆုံး (1)နှစ်လုပ်ကိုင်ဖူးသူဖြစ်ရမည်။

(3) Marketing Supervisor ကျား - (2) ဦး  
- B.E(EP or EC) or Any Graduate  
- Computer DTP , internet & email  
- တရုတ်စကားကျွမ်းကျင်သူ ဦးစားပေးမည် ယခုလိုလုပ်ငန်းမျိုးတွင် အနည်းဆုံး (၃)နှစ် နှင့် အုပ်ချုပ်မှု စီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ကိုင်ဖူးသူဖြစ်ရမည်။

(4) Sales & Marketing - ကျား/မ - (၅)ဦး  
- B.E(EP or EC) or Any Graduate  
- Computer DTP , internet & email  
- တရုတ်စကားကျွမ်းကျင်သူ ဦးစားပေးမည် ယခုလိုလုပ်ငန်းမျိုးတွင် အနည်းဆုံး (၃)နှစ်လုပ်ကိုင်ဖူးသူဖြစ်ရမည်။

(5) စက်တင်ဆိုင်/ဝန်ဆောင်မှုအတွက် ကျား - (5) ဦး  
- B.E(EP or EC)  
- CCTV တပ်ဆင်ရေး၊ LED နှင့် electronic လုပ်ငန်းတွင်အတွေ့အကြုံရှိသူဦးစားပေးမည်။

(6) Helper ကျား - (3) ဦး  
- အသက် (၁၈) နှစ်အထက်ဖြစ်ရမည်။

Manager နှင့် အမျိုးသမီးဝန်ထမ်းများအတွက်ပြည်ပနိုင်ငံသို့(၁)လခွဲပေး အလုပ်သင်သွားရောက်ရမည်ဖြစ်ပြီး လျှောက်ထားလိုသူများအားလုံး(၁)နှစ်တိုက်အနည်းဆုံးလုပ်ကိုင်နိုင်ရမည်။ နယ်မှလျှောက်ထားလိုသူများအဆောင်စီစဉ်ပေးပါသည်။

လျှောက်ထားလိုသူများသည် CV Form ၊ မှတ်ပုံတင်မိတ္တူ၊ သန်းခေါင်စာရင်းမိတ္တူ၊ ရပ်ကွက်ထောက်ခံစာ၊ ရဲစခန်းထောက်ခံစာ၊ အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်မိတ္တူနှင့်တကွ **အောင်ဆန်း ကွင်းမြောက်ဘက်တန်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့** သို့ လူကိုယ် တိုင် လာရောက် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။ Qishon Myanmar Page - Chat box မှသော် လည်းကောင်း Email ဖြင့်လည်းကောင်း CV form များပေးပို့နိုင်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန် : **09 - 421051162 , 09 - 953888852**

Email : **ca.sel.in.mya.mattress@gmail.com**

**အမြန်ရောင်းမည်**

24 တန်ကျ ဆန်စက်ပစ္စည်းစုံ ဘိုင်လာ၊ အင်ဂျင်၊ ငါးပုံ 4 ပေ 1 လုံး၊ 2 ပေ 1 လုံး၊ ဆန်ဖြူ 2လုံး၊ ဘီလပ်ဆန်ခါ 1 လုံး၊ ဝင်ရိုးပစ္စည်းစုံအမြန်ရောင်းမည်။

အဆောက်အအုံနှင့် မြေနေရာမပါပါ။

**Ph:09-5300103,09-5030645**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ညောင်ဦးခရိုင်၊ ညောင်ဦးမြို့နယ်၊ ပုဂံမြို့၊ အနော်ရထာရပ်ကွက်၊ ကွင်းအမှတ်နှင့်အမည် (၁၃၊ ခန်းလတ်)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၉၅)၊ မြေဧရိယာ(၀.၁၀)ဧကအား ဦးသိန်းထွဋ်အမည်ဖြင့် နှစ်ရှည်နှစ်(၃၀)မြေငှားဂရန်ရရှိခဲ့သည့် မြေကွက်၏မြေငှားဂရန်ရရှိရင်း စာရွက်ပျောက်ဆုံးနေပါသဖြင့် ဂရန်မိတ္တူမှန် ပြန်လည်ထုတ်ပေးနိုင်ပါရန် ဦးသိန်းထွဋ် [၉/ညညန(နိုင်)၀၇၃၂၆]ခန်းလတ်ရပ်၊ ပုဂံမြို့နေသူမှ လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုချင်ပါက ခိုင်လုံသော စာချုပ်စာတမ်း(မူရင်း) အထောက်အထားများဖြင့် ယခုကြော်ငြာသည့်ရက်မှ (၁၄)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန**  
ညောင်ဦးခရိုင်

**GW** 0973226006  
0973133528  
0973077569

**အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့**  
**ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း**

ကာယများနှင့် လုပ်သားအပေါ် ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။ နယ်အိမ်ပြောင်း ကားငှားနိုင်သည်။ အသက် ၇၅၊ ငြိမ်သက်စိတ်၊ လာလင်း၊ 0940150555၅ ဝမ်းချောင်း

**သိန်းသန်းဆက်**

**အိမ်ပြောင်း / အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း**  
**မြို့တွင်း/နယ်ဝေး**

**09-440390558**  
**09-784109116**

**တက်နေဝန်း**

**အိမ်ပြောင်း / အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း**  
**(10'/14')Box ကားယူရုံဖြင့်**  
**လုပ်သားအပေါ်အစီအစဉ်**  
**ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။**

**09-442076599**  
**09-400448695**  
**09-33100721**

**သိဟလင်း**

**အိမ်ပြောင်း / အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း**  
**(10', 14', 16', 18', 22')ဝေ**  
**ယူရုံဖြင့်လုပ်သားအပေါ်အစီအစဉ်**  
**မြို့တွင်း / နယ်ဝေး**  
**ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။**

**01-570307**  
**09-5112729**  
**09-5126394**

အဆီများရှိ ဝိုက်ချုပ်လိုသူများ၊ ဝမ်းပျော့ ဝမ်းပန်လိုသူများအတွက် ...

**သတ္တိမောင်**

အမှတ်တံဆိပ်

**ရှားခောင်းလက်မပိတ်ဝမ်းပျော့ဝမ်းပန်ဆေး**

အပြုပြင်ဆေးဆိုင်တိုင်းတွင် လက်လီလက်ကားရရှိနိုင်ပါသည်။

တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေး TMRD12505(0320) ၀၀၈၀၀၀၀ စာနယ်ဇင်း ၂၂၃/၀၈၁၈

ပင်ရင်း  
၀၉၀၀၀၀၀ တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေး ၁၄/၁၉၊ မန္တလေး၊ စက်ပူရန်၊ ပုသိမ်မြို့၊ ဖုန်း ၀၉၄၉၂၃၅၀၀၀၊ ၀၉၂၆၁၉၉၃၆၅၃၊ ၀၉၄၂၂၄၄၃၀၄၅

**\*\*\*အမြန်လိုသည် (ပိုင်ရှင်များ ဆက်သွယ်ပေးပါရန်)\*\*\***

1. ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်ရှိ Time Square Condo အဝယ်ရှိသည်။

2. စမ်းချောင်း၊ လုံးချင်း (Restaurant & Bar) ဖွင့်ရန်၊ သိန်း(၆၀)သုံးမည်။

3. ကမာရွတ်၊ လှိုင်၊ မရမ်းကုန်းနှင့် ရန်ကင်းလုံးချင်း (၂၅-၃၀)သိန်း သုံးမည်။

4. ရန်ကင်း Shwe Moe Kaung Condo အခန်းကျဉ်း (နှစ်ယောက်သာနေမည်) ဈေး(ညှိနိုင်)

**Estate Agent:**  
**(+959 428 99 6688- Viber/Call)**

**သွေးသည်**  
**အသက်**

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၅)၊ စစ်ကိုင်းလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၄၀/က)၊ အကျယ်အဝန်းပေ (၂၀x၆၀)ရှိ ခေါ်ခင်ငွေကြွယ်[၁၂/တမန(နိုင်)၀၈၀၀၂၆]အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရန် မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အဆောက်အအုံအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ အမည်ပေါက် ပိုင်ရှင် ခေါ်ခင်ငွေကြွယ်[၁၂/တမန(နိုင်) ၀၈၀၀၂၆]ထံမှ ဦးသက်နိုင်ဦး[၁၂/မရက(နိုင်)၁၁၂၆၁၀]ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အရောင်းအဝယ်အား ကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်ဦးသက်နိုင်ဦးထံသို့ စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားမူရင်းများဖြင့် ယနေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ထိုရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ် ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**ဦးသက်နိုင်ဦး[၁၂/မရက(နိုင်)၁၁၂၆၁၀]**  
**အမှတ်(၂)၊ အခန်း(မြေညီ/အေ)၊ မေတ္တာလမ်း (၁၃)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၅၁၅၁၀၈၀၇**





